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CITY OF SYDNEY POLICE DEPARTMENT 1 / 6  
CONTINUATION REPORT "ATTACHMENT 0 10" 

PAGE I SUBJECT e-Azg ,,z y CASE No. 

COPI 

May 30, 1971 - 515 P.M. 

Statement of tlynard Vincent Chant.. age 15 yrs., residing at 
Main St. Louisbd-ii-,-  C.B. 

Friday night I was in town and I left the Bus Terminal on 
Bentinck St. about 11:40 P.M. 1 walked down Bentinck St. I 
came over bynE Ave. and started to cross the tracks. I got 
half way across the tracks - first I seen 2 fellows walking and 
2 more were walking kind of slow talking. The 2 fellows who 
stabbed Lonald Marshall and Sandy Seale - they talked for a 

few minutes over on Crescent St. One fellow hauled a knife from 
his pocket and he stabbed one of the fellow - so I took off back 
across the tracks to Byng Ave. and started to walk towards the 
bus t,n.minal. Then I Seen Donald Marshall coming down. I turned 
around and started to walk the other way. Donald caught up to me 
and said look what they did to me. He showedoze a long cut on his 
left arm. Then he said help me - my Buddy is over on the other side 
of the Fark with a knife in his stomach. Then we started to look 

for more help. We met some boys and girls - . one of the girls gave 
Donald a handkerchief - we got a car to take us over to where Fleals 
was lying on the pavement. I took my shirt and put it around his 
waist and Donald went to a grey house and asked the man if he w'uld 
call an ambulance. 

About ten minutes later, 1 went up and asked the man in the house to 
call again and I knelt down beside Sandy Seale and ha said it was 

hot. I unbuttoned his jacket. I then discovered his stomach was 
cut. I took my shirt and put it where the cut was and made him 
comfortable. Than the police arrived. They called for the 
ambulance, he was taken to the hospital. 

g. Did you know those other 2 men 
A. No 
Q. Did you know Donald Marshall 
A. I knew him to see him 

Q. Did you know Sandy Seale 
A. no 

Q. Could you give me a description of these other man 
A. one man about 6'2 - light brown hairidark pants; suit coat - 

over 200 lbs. the other fellow 6' tall - dark pants; dark hair- 
165 los. 

Q. Did you see their faces 
A. No 

Q. Would they be young or old 
A. 1 was not that handy continued - page 2 
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page Z - continued - statement of Maynard Vincent Chant ----- 

Q. Was there Just 4 men there 
A. Yes 

Q. Did you see any knife 
A. Yes it was a figure of a knife 
Q. how far away would you be 
A. 45 ft. or more down the tracks 
Q. Could you tell if Marshall was drinking A. I would not say he was 

Signed: Maynard Chant 
time 5:.35 P.M.\ 
Sergt. Det.J.F.MacIntyre 
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June 4, 1971 - 2:55 P.M. 

Statement of MAYnerd  Vincent Chant,  age 14 yrs.,residing at 
Main St.,Louisburg, C.B. 

Last Friday night after 11:30 P.M., I left the Acadian Lines 
on Bentinck St. and walked down Bentinck St. to the tracks. 
Then I started down the tracks towards George St. I noticed 
a dark haired fellow sort of hiding in the bushes about 
opp, the second house on Crescent St. 

‘4,. Did you know him. 
A. No. I did not know his came but I seen him before out at 

the dances in Louisburg 

c. Did you see him since 
A. Sunday afternoon at the Police Office in Sydney. I walked 

by this fellow on the track. I looked back to see what he 
was looking at. Then I sew 2 fellows standing about 1 rt. 
from each other on Crescent St. near the house with the 
railing up the middle of the steps. The same house which 
I called the police from. An old man with grey hair & 
glasses answered the door 

Were they the same size 
A. One was taller than the other 

1/4 . Which one was facing you 
A. Short dark fellow was facing the tracks 

C. The teller men was facing the houses 
Q.. At this pt. did you recognize either of these men 
A. The only man I recognized was Marshall 
;/.. What was he wearing 
A. Dark pants and I think a yellow shirt with the sleeves 

up to the elbows. I wish to say that when he was arguing 
I mean Donald Marshall with the other men his sleeves were 
down to his wrist at that time. 

con riu - Page - 
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q. How long were you on the tracks watching them 
A. About 5 minutes 

Q. Could you hear what they were talking abcut 
A. No. I just heard a mumbling of swearing. I think Marshall 

was the one who was doing most of the swearing. Then I seen 
Marshall haul a knife from his pocket and jab the other 

fellow with it in the side of the stomach. 

Q. wh9t side 
A The right side - I seen him jab it in and slit it down 

Q. How could you tell it was a knife 
A. By the figure of it - it was shiny and long 

q. That happened then. 
A. When liarshell drove the knife in, Seale, he bent over. Then 

I ran toward George St. down the Ix tracks. I went into the 
Park, thrcugh the Park; then up to George St.; crossed the 

tracks and then on to Byng Ave.-about 3 houses over I met 
Donald Marshall and he said look at my am. It was his left 
arm; his sleeve was up. The cut was on the inside of his 
arm - it was not a deep cut and it was not bleeding at that 
time-until we caught up to 2 boys & 2 girls wno were walking. 
Donald said could you help us. One of the fellows said what 
is wrong. Then he said look what they done to me. 

Then the other gliy said "who" and Donald Marshall said the 
2 fellows. He said my buddy is on the other side of the 
Park with a knife in his stomach. They ttercsaid they would 
try and help us . At the tile a car came along and Donald 
stopped it and we asked for help. They picked us up and drove 
to th e other side of the Park and we stopped about 6 ft. away 
from Seale. At this time, Seale was lying on the opp.side of 
the street. Donald Marshall got out; came over near the body 
of Seale and stood there. There was mother man came along 

and knelt by Seale and then went over to a house and called 
en ambulance. Then he came back and knelt along side of me 
about 5 minutes. I P.Sked this dark _haired fellow to look  

continued - page 3---- 
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after Seale while I went up and called again. I tOrgot to 
state that the minute I got to Seale, I put my white shirt 
on his stomach. I said hold it and he mumbled. Police and 
ambulance arrived and he was taken to hospital. 

Q. Did Doatqd Marshall call the police or ambulance at any time 
A. No 

(k . Did you 
A. Yes, first at the house with the railing coming down the 

center of the steps 

Who was with you 
A. tiarshnll stayed on the sidewalk 

%.t,,das there any other conversbtioa between you and iiarshall at 
that time 

A. He said -there were 2 men -tall one had brown hair done the 
st i bb 1 n g. 

Q. This of course is not true 
A. No 

C't,. Did he know you were over the tracks 
A. No - he did not. 

Signed: Maynard Chant 

3:45 P.M. 
By: Sergt.Det, John McIntyre 

Sergt.Let.Wm.Urquhert. 
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k• long have you known biz? 

A. Abo t a year. 

4. whet I he wearing? 

A. A )ight acket and dark pants 

Q. After thi conversation you ad with.Mr. Marshall, whit 

did you do? 

I, I walked Petri Is home. 

C. Where.ls her hom 

F F4rg's Foad. 

BY Mr. }chatter • 

Q. Mr. Gushue, did you ee anybody else in the park the 

time yon were ther othe then the other person? 

A. Yes, I rely four o my frier. -Gussie Dobbin.. 

C. rhere wes he? 

¶5 o3 

.1L)H 

A. Re wes in the .:rk, he was welkl g down by the bandshell• 

and I asked h for a mach. 
Q. How long wer you at the bandshell, at were you doing? 

A.. Just talkin and'I had a cigarette. ' - 

C. Was there nybody else there besides you friend? 

A. Eobirt Ts terson. 
20 

c. Was'he'd ting with you and your girl friend? 

A. No, l's en t hiM Walking beck end forth. 

Maynard VI cent Chant - BY THE COURT 

Q. How old ere you? 

A. Fourteen. 
L.2.5 . . 

V. What trade are you In? 

A. tls; 

What'scbbol dO'you go to? 

A. 
, • ••••••.•:. 
touisbourg. 

q: You live' in lOuisbOurg, do you? 

A. Yes. 

: 
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C. Do you know what it is to take an Oath on the Bible? 

A. Yes. 

Q. What does it mean? 

A. To tell the truth. 

Q. What happens to people who don't tell the truth? 

A. They commit perjury. 

C. And what happens to people who commit perjury? 

A. They have to pay a fine. 

Q. Besides paying a fine, what else can happen to them? 

A. They can be sent to gaol. 

C. They can be sent to gaol anywhere else? 

A. No. 

Q. You are in Grade 6, how old are you, foIrteen, have you 

missed any grades? 

A.. Yes. 

Q. How many, are you still in school? 

A.. Yes. 

Q• And you know what it means to take an Oath then, do you? 

A. Yes. 

Q. What does it mean let us have it again? 

A. To tell the whole truth and nothing but the truth. 

Q. If you don't rell the truth? 

A. You will be chargee for perjury. 

. WITNESS SWORN  

By Xr. MacNeil  

25 Q. What is your full name Mr. Chant? • 

A. Maynard Vincent Chant:: 

Q. And you reside, where? • 

A.. Louisbourg. 

Q.. And how old are you? 
. — 

A. Fourteen (14). 
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Q. And were you in the City of Sydney on the evening of th 

28th day of May, 1971? 

A. Yes I was. 

q. What day of the week was that? 

A. Friday. 

C • And where were you, I don't want to know all your - • 
activities, say about half past eleven on the evening 

of the 28th of May, L971? 

A. I had just come from the bus terminal and I was going 

down towards the park area. 

Q. Now where is the bus terminal? 

A. I took the street just down from the bus terminal. 

You walked down? 

A. Yes. 

q. What time of the night would this be? 

A. I guess around 12. 

Q. Where did you go? 

A. I went across the bridge like two sides at the park joi 

sort of,and I walked down there and I walked down the 

tracks. 

Q. And you walked down the railway tracks in what 

direction? 

A. East.. 

'Q. Toward what street? 

. A. George Street.' 

'Q. Andes youvalked along the tracks what did you'obsery 

*A. .The'fiist thing I noticed was a iuy hunched over in 

10 

15 

DN'tioR.— 13 20  

25 

the bushes watching Aomething. 

Q. Did you recognise that min? • : . t 

A. Not at'first but after,/ did. -' ,u:.1 I 
30•  
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‘;. Can you identify him todey'r 

les. 

C. Do you know bis name _today? 

 

   

   

I don't think I car remeTter. 

 

  

tould you point him out to the Court, pletse. 

tltress noirt. to Jchr PI-stir° 

C. Is that the man? 

A. Yes. 

 

  

C. That- ls the mer you sFw behind the bush tatching 

   

solething7 

 

10 A. Yes. 

   

C • In which direction was he looking? 

DM-1'4<E. 13 

A. He was looking down that way, he was looking towards 

the street. 

Q. Do you know which street? 

15 A. I think it was Crescent Street. 

Q. What did you do? 

A. I looked back to see what he was looking at, then I saw 

two guys talking-to one another. 

Q. And do you know who these two guys were? 

A. I didn't know Stndy Ceale at the time but I didn't 

recognize DonPld Larshall at the time either, until 

afterwards. 

Q. Ater what? 

A. After what happenrd. 

.25;  
Q. Tell me, what'did'you s'ee take placerif thing,.' 

A. lell first, the only thing I saw, I saw them talking 

and I guess they were using kind of profane language.,  

Donald -said something to the other fellincrthe other 

fellow said something back to Donald and I saw Donald 
30 

2. • • haul * kniferout of his 'pcidket.P'' 



11 

- 
c. Idna.1! Our:or 7::,rr.;.0.11 who you see in Court here 

todz,y? would you point him out to the Court please? 

A. ritness points to the accused  

C. You saw him what', 

A. Haul a knife out of his pocket, 

c • What, if anything did he do with that knife? 
A. Drove it into the stomach of the other fellow. 

Q. What? 

h. He drove it in the omach of the other fellow. 

‘;. What did the other rellow do? 

A. '::ell I just saw him keel over and I ran. 

c. In which direction did you run? 

A. I ran down toward George Street. 

Q. ;There did you go? 

A. I cut across, I didn't go exactly toward George Street, 

there was a path on the other side of the tracks, the 

bridge like, I went up that path up that way towards the 

bus terminal again. 

c • Can you read a plan, sir? 
A. : yes. 

. I shov: ydu.Txhibit 171, sir, now do you see what that is? 
A. Yes tracks ... 

Q. Would you explain to his Honor, please? 

Q. You ran down, where did you get on the tracks? 

Witness points to plan.  That's at tie corner of the 

'-tracks and Bentinck Street. And which direction did you . : i • . • . : • • • _ _ walk down? 
:.•••• •s• : s A Down this wad (points to plan) ------- ••••••• . • 

Q.. Bow far down did you walk when you saw this man behind ••.:. . . 1'.1 c: a 1 •—•* !b. — r":.2 
•

1' 
the bush. 

• r • r. 

A. 4:nect—a-bout here (points to plan) 
Q. Did you stand behind him? 

A. Behind the man. 

10 

.15 

DNA° 

20 

IS; 
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- 
Q. Yes .? 

A. I was about 35 feet down below- h1. 

Q. You walked past him that is where you stoprfd and made 

your observational 

A. Yes sir. 

Q. After the incident took place? 

A. I ran dcwn the tracks crossed the bridge and started to 
walk up there. 

Q. The area designated as being a walk on this plan? 

A. Yes. 

Q. And you Lot up to where? 

A. Up to about there, I was going to go up there and I saw 

Donald Marshall running this way. . 

Q. Running North on Bentinck Street down to By-rig Avenue? 
A. Yes. 

Q. What.  did, you do?. 

A. I. .turned around, and started to walk the other way and he 

caught up to me, right around here? 

20 

1-(10  R 3 

25 

30 

4. Is that the area of a house which is marked there as 

being M. Yatheson. 

A. Yes. 

Q. What took place. there? .  
: A. He, told me, ; he . .said,•''look what theyAid-tw7Me;'" 

Q. What did he show you?: r!:!-I. -h- E 

A. 
 

. Wha.t Aid..youpbserve about.his arrol.f anything? 
A. It had a . lOng cut;frompis irrirAtip this 'arn 

;Q. And was-there any blood from this -cut?  
A. Not right at that mc!mem4 but after. eitiateS dt:stirt 1 

to .blesd. t :1101 c: 

(.•.• *,~ 

. - 

t , :Fr (17.ove rver to (_,.rpr.t 

: 
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• that did he tell you? 

h. 
He told me, first, "look what they dld to me," and I 

said, who, and he said, "the-two fellows over. et the 

park," then he said, "my buddy is over at the. park with a 
. _ . 

knife in stomach". 

5Q. What was Donald Uarshall wearing that night? 

a. '?all it looked like to me that he was wearing a yellow 

jacket with the sleeves rolled up. 

C. And did you know Donald Varshall before? 

A. I knew him to see .him. 

im q. Could you remember, sir, how the sleeves were in his 

him over on Crescent Street? 

I think they were up to th 

A. Yes. . 

15 q.. Tell me, .did you observe, after the incident that-you 

have described, which direction Yr. Uarshall ran in? 

jacket when you first observed 

A. They were shoved up like that, 

C • Up to the .elbows? 

A. In which direction? 

Q. Yes? 

A. tell, he ran-toward Bentinck Street... toward Bentinck St 

west, I guess. r • 

Q. Toward the Street that you had walked down? 

A. Yes that is the only way I saw his coming over. 

ere 

20 

6i-tP12., 

Q. But did you see him runring after the stebbing?_ 

A. No.: 

;IP Q. What took place on Crescent Street? 

Af.ter when he. 'told me, we started to walk up and we met 

two girl e wPA two (boys. and he s 
topped them and he asked 

them .for,; help, fthey. said they would try .to help, es they : _ _ 

weik-eon_.:by, there was a car, Dortaltuser ;hall flagged dow 

Po „..• _ 
-ipd we got An the car- and drove over 

to. Crescent 

Street. : • • :t,  t... 

A.. 

S. • 
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And do you krow who thr driver of that car was? 

A. No. 

Q. What happened ..hen you got to Crescent street? 

I got out of the car and he pot out of the car, re 

rushed over to where the other fellow was laying and I 

knelt down beside him and I had my shirt end 1 put it 

to his stomach. 

Q. Did be say anything to you? 

A. The only words he was saying that he was going to die 
-  

he was just mumblinE every word out. 

Q. Where was Donald Marshall while you were kneeling b Pside 

the wounded man? 

A. He was on t!. is side of the street and Sandy was lying 

facing down there and I was around his feet a little 

farther; maybe, to . the other side of:the street. 

Q. Did he come right up beside the body where you were 

standing? • " 

A. He walked around and I guess heyent up to a house or 

something, I don't know if it was him that went up to ths 

house, I am pretty sure it was him that went,up to the 

.house and he called the ambulance. 

rbt-troa t3 

as 

30 

!:- r. ,..By-  Mr.MacNeil  

C. You don't know that? - _ _ - 

; 1,. 

i  Q. Then what- took place? 

; A. After .the police came, like he sort of flagged the 

pol1ce'dolin - when.they were coming over Crescent Street a 

he. told them yhat happened. They told him to get in the 

car and they phoned for an ambulance to come over and 
. — 
they took Yershall to the hospital. 

You don't know zlr.et 

BY. THF COURT 
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C. They took Yorshall away from thct area, did you accompan 

the vehicle? 

A. No. 

C. .Did you stay there until the ambulance arrived? 

A. Yes. 

.Q• Whet happened then, when the ambulance arrived? 

A. The ambulance arrived and like Sandy Seale tried to pet 

over or his stomach cnd I didn't want to move him so I 

asked a couple of other fellows to help me move him over 

on his stomach so he was moved over on his stomach, the 

10 ambulance came they wrapped the blanket over him 

and put him or the stretcher. 

C. Did you recognize the man at this time? 

h. 'Fosir. 

Q. You didn't know Sandy Seale before this eveninp? 

15 

DRPPC.. 13 -ic; 

SO 

Q. Tell me are you familiar with this area that this took 

place? 

A. No. 

Q. Do'you know if there were any lights in the area? 

A. ,Yes sir. 

q. How many?. 

A. Two, maybe three,7I puess there was astreet light, fifte 
_ 

or twenty' feet away from where there were standing at. 

o •uestions b Defence ' 

ohn tieo or By Yr. MacNeil 

Q. What is your full n me, pl ase? 

.A. John La ence Pr 

'Q. There do y 

.A. .'201 Bentinck r. t.' -• : ; 

r 7 ; 7 7. 11' . 7 : • 

No. 

• 
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fr 
..G7- MAYNARD CH.".NT, Di:. 

THE  COURT:  
Are there any vitnevez present? 

MR. ROSENBLUM: 

Your Lordnhip if you make a ruling that they should be 

excluded, it will be complied with. 
THE COURT: 

So made! 
MAYNARD CHANT, tsstified an fellows: 

(10) BY MR.  MsoNEIL: (Dir.Exam.) 
Q. Whit is your full name, sir? 

A. Maynard Vincent Chtnt. 

Q. How old are you? 

A. Fifteen. 
Q. What grade are you in? 
A. Seven. 
Q. What school do you go to? 

A. Louisbourg High School. 
Q. Where do you reeide at the preaent time? Where do you live 

(20) A. Louisbourg. 
Q. Were you in ths city cf Sydney on the evening of the 26th 

day of May, 1971? 
A. Yes, I was. 
Q. Where were you? 
A. I just come frem chch. 
Q. And CCM2 from church to where? 
A. Went down tha p.rk - down the Pier, at that time to go on 

tho bus with a fellow from Louii".b:,urg. He was bt another 
houL:e go I wilk-zd arourld for a while dcvn thts rl ar. Gettin 

(30) kind of late so I dncidcd well / better vo up ad call for 
him and cso if he van there. I want up and hu already left 

Q. Whe..t did you do? 
A. I stszted out towiz.ds e bus 
Q. What bus tarnin!:1? 
A. Think it was Canadian Liner. 
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-38-mAYNIXD D!A: 

Q. Acat-;ian Lincti - do you know w:r.nt street thezI r on in 

Sydney? 
A. Bentinck Street. 
Q. I see. You went to Acadian Lines bus terminal on what you 

believe to be Bentinck Street in the city of Sydney, County 

of Cape Breton, Province of Nova Scotia? What time of the 

day or night was this? 

A. It was late at night. 

(10) Q. Well what do you mean, late at night? 

A. Well it was around twenty-five to twelve. 

Q. Did you get your bus? 

A. No .1 never. 
Q. Speak up good and loud now. 

A. No, I never. 

Q. Why? 
A. Eccaute the bus had already left. 

Q. What did you do thon? 
A. I started down - I started to go down Beacon Street toward 

(20) the park - 
Q. Beacon Stve2t? 
A. The street on the - the bue terminal etrsnt. 

O. Bantinck Street? 

A. Yes, Bentinck. 

Q. Yes. 
A. And I croal;ee. scrots the tridge /Ind started to wa/k down 

the tracks. 

Q. The railway tracks? 

A. Tht rai1zne3 trzlvka, yes. 

(30) Q. Can you read a Oftn? 

A. Yea sir. 

Q. Now I'll allow you t - i: plan, exhibit 5 - would you stan.d 

bel7ore the jury. Thara's Bentinck Street, sir. Citn you 

tell us whs.re  you proceeded on that evening? 

A. Pl.o:f-:pd.?.1.1  4-z4n Ser.tinck Stre*t .tnd up onto the trtekr. 
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Q. That's down Bantine;: Street in a cov,tht!rly direction? 

A. Yes. 
Q. And you came to tha railway trachs? 

A. Yes. 
Q. Than what did you do? 
A. I started to proceed dcwn thl tracks. 

Q. In what direction? There's north there, :ir. 

A. Northrest - 

(10) Q. Look at that again. 

A. There it north - 

0. Yes. 

A. East - 

Q. Yes, in an easterly direction? 

A. Yes. 
Q. You started to walk alc•ng the railway tracks? • 

A. You. 
Q. Did you noticc anything as you walked along the railway 

• 
tracks? 

(20) A. I noticed t fellow liznehed over into a burh. 

Q. Good and loud now. 
A. I noticed a fellow hunched over into a bush. 

Q. Where would that be on thio plan? 

A. Richt there. 
Q. You're pointing to a bush that is wap.00ite a light - 

(The Court directSto mark plan with "X") 

A. (Witneve utE,:rks plan) (Shown to the Court and Jury) 

Q. The butlh that you haw, marked with the letter "X" is the 

tanth bush Santirck Streftt whan counting in an 

(30) c5F.te7:ly d!xection along the railway tracks? That i the 

17.uvh in front - hvtveen the hot; cis markyd Z.F. 114cDonr1d 

tnd N.A. Z. that .-cavract, the ti,.:-,th..buth? 

MR. POSENMMK: 

I think the his to do the dcreanotratir.g, My 7,ord 

end gi.ve  the c7ideros insi:eud of Ky learned frir:nd who I 

1:ro.0 "o ba 
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Q. W11-:: you obro7ve2 th;c nun did you rcogn3r.-0 him? 

A. No cir. 
Q. Beg your pardon? 

A. No air. 
Q. What did you do? 
A. Oh, I kept on walking down a little farther. I walked down 

a little farther and looked beck to yee whit he wan looking 

at. He was looking over towards tht street. So I looked 

over and raw two people over thorn. 
Q. Did you rognize cith-Fx of these people? 

A. No. And_.„1-vuty-ware  havino_a bit of an arg.clment. 

Q. Why do you say that? 
A. I don't have no rn vhy. 
Q. Could you hear what they w^re sayi;!gl 

A. No. 
Q. What took 

A. Well cne fellow, I don't know, Melva comethintr out of his 

pocket - anywcy - malbe - I don't know whe.t it was. He drc 

it towards the left aide of the other fellow's stomach. 

Q. What took ple:le, wh-In then? 

A. Fellow healed over ad that's whsn I ran. 

0. You ran from the scene? 

A. Yea air. 

Q. Cr you d,stv.r!be th;' to run, whit thcy wareuntringi 

The fellow whz.t bed ,1'.7e1r,kd over, he hnd a dark jacket and 
pants and that cn. The other fellow had, I thought it war 
t yellow shirt tt first; but after a while he caught up to 

(30) zed it vas a yellow jaket. 

0. Teii belo:s y.du ran from the sotne did yau rec!oqn 

either of these tvo 

A. No &Ir. 

Q. Th what d. c1  
A. I r-Ln dc.4,n t11: rid tut ao-.:sz,.e the pLth rieght crlto - 

X eon't know th n of the :tt. - tha stroat up frc:n 

- I e!.!...27tc-6. t& wt:.% tcva;:c7As tthc 11:2k 

7 ,:-;? I t.:*1 
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-91- MAYaARD CrANT, Dir. 

arouud and otartcd to wall,: up the o.:11.,!: way. 'de caught up 
to M3 and by thIt tim2 I re.zogni3od him and it wao a 
Hamlin]. - Marshall fellow. 

4. Donald Harahan.? 

A. Donald Mlrahall. 

Q. That's the accused in thir case here. Do you see him in 
court hare today? 

A. You. 

(10) O. Would you pint him out to the court pleace.? 
A. Thrre. 

0. Let rord show the vitucss points to the accused. 
Whereabouts did ha cttch up to you? 

A. I ums it w.c but two hous.csdon, maybe three. 

Q. Can you point out on cxibit 5 :hcrc he rn€2t. you cn Eyng 
Avenve? 

A. Right there. 

Q. Around the.: area in which is noted what? 
A. Red housb, Mattson. 

(20) Q. The arca of the house shown as Mr. Kattson's cn exhibit 5, 
on Eyng Avenue. Pow what took plaoe there, air? 

A. He caught up to me and I stepped and waited. Be said, 

"Look what they did to me." He shoed 4sie his arm. Had a 

cut on hio a= ad / said, 'Who" and he told ms there was 
two f7e1ir.41; o,!-2.17 the pnrk. By th:t time iinother couple, • 

like two girls and to boys cone along and he stepped them 

and asked elan for their help, y2l knew. They said,'What 

could we to to hp?' ard the girl gave him a hNndkz.rchisf 
to put over his nrm. Re 8howacl hi3 cx-e, &nc it vas ble4ding. 

(30) So they kA:nt en seing. 7 c&r cona along; and ha flagged 
tht:t down - 

Q. Who flFgced it down? 
A. Maz0J,11. AnC va r,ot in the cRr Li d CL-CVG ovisr to ,A,la 

the fellow wtis at. 

Q. Where what fellow was at? 

.k. 0';er - the bDdy cn Cment Street I guest. v_nd the fenew 
!:oz et Crft Stzet. 
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over and oo on, thia area in which this took place? 

1 A. Yes sir. 
1 Q. Were there any stre't liyhts in the area? 
i„. 

ii
A. There might have been ore or two. I think at least on, 

1 
(10) far ae I know of. 

Q. Tell,mc, did you recoTni:e Y-. Mtr:M21/1 o5 bs,ing th2 n.ln 
as  

: 1 
that you hae; - 

No, wait now. HT.,vo to bs very caroful hure. 
1 
j MR. Mactil-UL: 

All right, lat'c Mve a ruling. 
4 TEE COUY-.T: 

„ za a 
I won't say gny more s.)q.'ept to ety, eon't led ths witnc,  

ht do you y as to such nd uh - 

so 

4 (20) MR. MuTEXL: 
I'll try nct to e7d him, My Lord. 

BY MR. MacrEIL: 
Q. You uoy you n;cognized Donsli Marchall on Byng Avenue. when 

, l  

hs cme ur) Lnd trAked to yoc? 

A. Y. 
Q. WhLt wan he ring? 
A. Ha :les 1.:ring at tht tine a yencw ::acket awl dark 

of 1-4,nts. 

Q. I r-l-eyv pl".0 ro ?, azt is that, pleazsT 

(30) A. It'e a ...,t0;et that Mt.re).10.1 
Org17ot 17,;kt. V.3'7**hS11 rnr2 colo.or la it? 

A . 

0. Fx.n 1.ou on Byr.T Aveaes - :;o2t-y, 

vu c:5.ve wht he .raid what thy Cid to ms," 

fi!t! :..1\-th;n; fra? 

-T2- MAYNARD C%.L.NT, Dir.Enam. 

Q. Woo this :h:o you had eton th= action you had dr!c.:ribad 

earlicr in your evide:loe? 

A. Yes sir. 
Q. About the two mon that vere there and then one man kteling 

NR. ROS.ENELUM: 
p. 
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A. Be paid that hit buddy vac over at the park with a knife 
-- 

in his stomech. 
Q. Then you say, oir, that Earohal flagged down a car and 

you went where? 
A. Over to Crescont Street on the other vide of the park. 

O. Back to Creacent Street? 

A. Yes. 
Q. Iv this in the area in which yon mzrked tn "X' cn 

(10) exhibit 5? 

A. Yes. 
Q. What did you find thte? 
A. There vr.4% fellow kelpd over on tht strtet, ht was layig 

down on thn streot. It vas on this he street on the ci 

where the tracksvas at. 
Q. Tell me, how long would this be aftor you saw the man ke.. 

over that you mentioned, before you ran frzm the acc:na7 i 

much time wou/d have pasided? 

A. About ten minutes, fiftoan minues. 

(20) Q. What did you do? 
A. I got out of the car, ran over to wh'ere the fellow was 

lying on the ground and jumped down beside him. 

Q. Did you recognize that slam? 

A. No rir. 
Q. You dldn't knf.rd 11.!,m hnfo.:4? 

A. No. 
Q. What tooX 

A. Veil, Vr.rehll sot uot of the c..=e.n ocme over n 

the 1:/.6y and ot th.ttime, he gtoc::! thtro Cc;  

(30) another fdlow come over - I don't knvd if he o the othE 

fello-;!;ent up and called the m!,IlanP.!e - 

Q. vbv:? M:IrL2h11 cc wh?.-A he c7....La back's" Did :le sc. 

b:xly? 
A, No. 

Q. 

IOC 
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A. V stood br..h!.nd bnr.:11. for A r...!..nut,c, end thsn ha flt.ggne, 

a cop car down. 
Q. Was he standing in front of Sealc es hc ley on thu gro.Lnd 

or the ru, that waa laying on the ground or lo,Aind him? 

A. Behind him. 

Q. Behind him? 

A. Yes six. 
Q. And did he assict you with hr. Seale in any way? 

(10) THE COURT: 
• .1.0.• 

Mc,oNeil - 

MR. MacNEL: 
--••- 

hy Lord. 

BY KR. MasNEYL: 
0, - tha ran who wag ?Eying on the ctreet? 

A, Not ttLt I knt,w of. 

Q. And ulgit tc,L,k place: 
A. Wall aftcKc he fingered ths car down, tht p:Aice got out and 

went over by thc! ks$dy.anf:: Kzrahall - Donald Hershel/ showe‹: 

'en hit a.1:111: Bs Jr, the police ctx and they took him 

to the h)3pit,71. And by that time the ar, Dulance halei arriv; 

and they tc,k th2 fellevf up end put him into a - wait now, 

a - 

O. Spff:lak up now. 
A. A gtrst;h:,r und put hr z in ths back of the a75be1ance. 

0. And then: 
A. Th:-..n I ztArted to lcave to go home. 

0. D!.(1 y:,.0 go holne7 

A. I on vhln m ttuok picked ne up arid 

uivo dtive Z.1.1,-  13 the eance hall - St. aowivh's de 

I yr?t out pYle :3-!:.Exted to hitch-hiks, etartkd to wal 

up rrt7::Nr;:i :45.11 1.h37:t polf.c3 car co:no along and stopoed. 

erg', 112 na,bicn vas and I said - / just LJt 

tha ;!Dt7 they e?d, 'iWas you clown the pzrk"? attS I %LiA 

Ant; tl!ey 

(20) 

• 

(30) 
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MR. ROSENPLUM: 

What wao that? 
MR. MacNBIL: 

"Were you down the prrk?" end he said "Yee". 

BY MR. MacNEIL: 
Q. No more convereation though about what took place betwtr,n 

youroelf and the officers. What did you do then? 
A. The officerb drcve me dovn to the h:lopital tnd thy raid, 

(10) ."Wait for a minute' and they want out and got anoths:: 

police of!icci.r - forget his - he come over in Crva car 

and cit down vith 1:19 an:3 asked me - 

Q. Vol  no - r. ycu - 

TUE COURT: . .  
No conver1.1stirm; jI2ot ubat you 

BY MR. IIINET7.4: 

Q. And what did you do t.M2n? 
A. After that, two policemcll drove me dowm to the police 

station znd the pc,lice officer cnlled my father for me and 

(20) my tothar corns in and p5.oked me up. 

2:25 P.M. COURT R=SSED TO 3:55 P.M. 

3:55 P.M. JULY POLLED, ALL PRESENT 

BY MR. Mac:NEIL: 
Q. Now Mr. Ch?Ant, let Uo rettIrn to ths evening in quectioa, 

28th day of My, 171, cu vaid tht you otartsd to walk 

re.Iway t:..7tf:t1:o? 

A, Yes oir. 
0. And you :taw - wcto the finnt thins y.);% )1'3 you 

vn:kod cAonT ths trao? 

(SO) A. A •7..e.7.3 th-; 

0. EIL(41u. r.1:f7.scn7a tit r%n7 
A. No :sir. 
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Q. /Ida you seen him bi.fore.7 

A. I might have. 
Q. Do you know his nams today? 

A. Yes. 
Q. Tell me, as you went down the trackr you stepped to look 

over to see what he was obszrving. 

A. Yes. 

Q. Now 
you say at that time you did not rceogn se eithcr of 

(10) the parties? 

KR. ROSENBLUM: 
EYCUB? me, My Lcrd. With all deference, My Lord, to my 

1.sanned friend end yourltalf, we have already had this, Your 

Lc:rdship in direct s::;-,min;ttion. I don't think Crown Ccuncs1 

los the privilege ofjlaving the witness examined in chief 

twice. Now this iu the Position w:irt. in at thin moment, 

My Lord, en:1 whether repetition or emphLein will make it 

eny stronger on the part of the C:own ca5e, I leave to Your 

Lordship. Eut I feel that he is re-anamining on evidence 

(20) 
already elicited by his direction examinailon previous to 

the adjournent or recsza. 

MR. MacNBIL: 
If Your LerdEhip p1e3tos, I refer you to pace 34 of the 

tnenscript of: the evidenvs of the Preliminary Leering. 

Shia iu vhat / C.7 3tyito ths? gro=dwork for, 

Via COURT: 

Axe you aeking that this witness be Acted hostile? 

VR. Vrtc'OFILt 
7cs, My r-sxd. !PA-  rA:sP!:7fr1ly bthcf2tile it -;.,:ty 

(30) be or the pr*vionluY 
thLit he •r.vo in tt

ct 

 

vYat he iu saying hor-2,  ,Qd.. 

wc 1:sva the 1111,  

3:SC P.M. jaRY WITHDREW 

1 

• 

CC.UAT: 

MY. McN3I74: 
WY. 



26 
ft 

-97- MAY.JARD Clihi4T, Di r. (JOY.F. DIRE) 

tut. MacNLIL:  

Now, My Lord, on page 33 of the transcript of evidence of the 
Preliminary Hearing of this witness, I will read over to you what 

he said - 

'As you walked alons the tracks, what did you observe? 
virat thing I noticed was a guy hunched over the bush 
watching something. 
pid you rccoTnire that man? 

(10) Not et first but after I did. 
c'an you idc-ntify him today? 
YeS. 
DO you know his nam.:2 today? 
don't think I an mmember. 

Would you point him out to the court, please? 
The witncse points to John Pratico. 
Is that the man? 
ye .s. 
That is thc nan you 9QW bc-hind the bush watching apmething? 

(20) Yes. 
In which direction was hs looking? 
He was looking down that way. He was looking towards the strE 
Do you know which street? 
think it was Crescent Street. 

What did you do? 
looked back to see what he was locking at. Then I saw two 

guys talking to one another. 
And do you know who these two guys were? 
I didn't know Sandy Seale at the time but I didn't recognize 

(C)) Donald Marshall at the time either until afterwards. 
After what? 
After what happ'3ned. 
Tell ms, what did you cas take place if -znytNalg? 
Well first, tha only thing I saw - I saw them talking and 
guesa they were using k.ind of profane lviguase. Donald 

f,aid wonething to the other fellow and the other fellow 
sz.id onothing back to Dorkald and I saw Donald haul out a knit 
out: of his pc,cket. 
That's Donald JI:nior Na7shal1 who you sr-K. in court here tacky: 

(40) Would you pcint him out to tht plctea? 
The witncIss points to the accused. 
YOU saw him 'hit - a knife out of his yeckt- 

pe. NcA' ci;s7.zcY.YO.r . 4)'5 z.t.ttic,! for ths 
of ;he rec(:rd thc.t thwift:ess itsho is thout to las impuned by Illy 

fr!.end is on C...a witness stand list-Aning to clhat my 

to y. I fv-st tc 17r 

et 
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MR. MacNEIL: 

"The witness points to the accused. 
You saw him what?- 
Haul a knife out of his pocket. 
What if anything did he do with the knife? 
Drove it into the stomach of the other fellow. 
What? 
Drove it into the stomach of the other fellow. 

(10) What did the other fellow do? 
I just saw him keel over and I ran.* 

I'm submittirg if Your Lordship pleases- 
THE COURT: 
Wherein is the inccnsistency? 
MR. cNEIL: 
Well he said that he recognised the man behind the bush, that 

he had seen him before; that he didn't know his name but he 

reco;nised him and he pointed him out as being John Pratico. 

Then he also said that he saw Donald Marshall haul a knife -out 

(n) of his pocket which my recollection of the evidence is that he 

didn't say today - plunged it into the stcmach of the other man 

THE COURT:  
Question him now. Is John Pratico in the court room now? 

MR. MasNEIL: 
No, he is excluded, My Lord. 

THE COURT:  
All right, you question him again about the queftions you were 

starting to ask him when Mr. Rosenblum cbajected. 

EY  MR. MacNEIL: 
(30) Q. N3U you say t‘ht you - I believe I know where to pick it up. 

You st&rted to walk ecer. the zailway tracks and you ncticcd 

this men behind tht 

A. Yee. 
Q. Did you )::cognile that 

A. No. 

Q. Did you kr.cw *him by right? 

A. The only tf_mz I 1:11%A: 1:5Ja by sight vas he whu 

utat;Cn i:ht fc'llowf.ng 
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All right now, as you stood there and watched these. two men 

on Crescent Street, what did you see take place? 
A. Saw two man arguing and one fellow hauled an object from his 

_ 
pocket. 

U. What was that object? 

A. I'm not sure. 

And what did he do? 

A. He throve it into the other fellow's stomach. 

(10) BY THL COURT:  

O. Who was that man? 

A. Pardon. 

Q. Who was the man that hauled out the object and drove it- 

A. Donald Marshall. 

BY MR. MacNEIL: • 
Q. Pardon. 

A. Donald Marshall. 

THE COURT: 

Did he say that before? 

(20) ME. MacWEIL: 

No, my Lord. He did not Eay that before. In his evidence he 

\ 
said he did not recognize him. I think in hip evidence at the 

Preliminary Hearing of this inquiry he named Donzad Marshz11,. 

the accused, and pointed him out to the court is the man who 

hauled a knifo from his p:)cket and plunged it into tho abdomen- 

THE COURT: 

What mre yon about to say, WitLazs? 

WITNESS: 

I didn't recognize him at that time but aftctr I ...:ocogni:ed him. 

(30) BY THE COURT: 

C. After, vhrn? 

N. After whs.n he rt, ma on e.7e. otha,-  rf.d,s of tl-a str;Ist re.:er I 

ran, 
Q. You 2:ccogl,i;:ed him- 

A. W1:,:ln Ln con to :7:1. 
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Q. -as being Donald Marshall? 
A. Yes. 
O. But more, what do you say about the man that you recognizod 

as Donald Marshall and tne person who you saw doing somethi 
hauling out something and putting it into the rtomach of tt- 

\

othar person: what do you say about that? 
A. The only thing I know is-
Q. Never mind - tell me, do you or don't you - what do you say 

(10) as to who that person was? 
. I don't kflow w *hat Dern n was. 

Q. You say Tou don't know who the person was who pulled out ti 
knife and stuck it in Seale's body? 

A. No, I didn't. 
BY MR. MacNEIL: . 
Q. And you don't even know now if it was a knife or not-
MR. ROSENBLUM: 
This is cross-examination, my Lord! 
THE COURT: 

(20) Wait a monentl 
Read me back again - did ho say that: Donald Marshall stuck th( 
knife in the othor man's body? 
BY MR. cNEIL: 

"Tell me, what did you sea take plaoe if anything? 
(Line 25, page 34) 
Tell me, what did you ase take place if anything? 
Wall first, the only th5.ng I saw - / caw them talking and 
I (pass they were using kind of profane language. Donald 
sad someth!.ng to the othc: fellow ald the other fellow 
said som:PAing bzok Donald and I sav Dona3d hsul a knif ,  
out of his pooket. 
Thmt's Do:.:a7A narshall who you see here in court to 
Yes. 
Would yvu point him c to .he court plea:le? 
The witnc-Ls point's twt the accused. 
Yon saw him w:)at? 
Haul aknife out of his pocket. 
Vhet if anything did he do with ths knife? 
Dro4e it trto t.h stom:c-h of the other fel]ow. 
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"What? 
He drove it into the stomach of the other fellow." 

BY THE COURT: 

Q. Did you aay that in the court below? 

A. Yes, I did. 
C. You said that? 

A. Yo. 

Q. What are you saying today? 

(10) A. The only reason I knew his name, I mentioned his name beca' 

I knew his name - well, I knew who it was after, but up th. 

police station there - I don't know how to put it. 
Q. The mtn you saw afterwards you rccoanized as Donald Marsha 

A. Yen. 
Q. Did you sse him do anything to the other man? 

A. ?as. 

Q. You did? 

A. Yes. 

Q. What did you see him do? 

(20) A. I saw him haul an object out of his pocl:et and drive it in 
the stomach of the other man. 

THE COURT:  

That's what you say he didn't say earlier? 

MR. MacNEIL:  
That's right, my Lord. I'm saying that he siid distinctly an 

clearly in his evidence, as far as I can read it in plain Eng 
"Well, at first the only thing I saw - I saw them talking and 

guess they were using 8CM2 kind of profane lanuuege. Donald 

said something to the oth.ar fella*: and the othc:r fellow smid 

(30) thing back to Donald and I saw Donald haul a knife from his r 

Not an object, a kai2e1 Mit: is ulquotc- 

MP. ROS!;NBLUM: 
May it please Your Lordship, I must protect the rights of thc 

accused by placing ray ohjection on the racord. We am now, ! 

14,A, 9oing th:-ol'!gh a pmecc-eC5ng in the c.1-710:,  (1::" the ju:v 
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whereby, with all deference, My Lord ,and an resp3ctfu11y as I 

czn say it, you yourself have interrogated the witness; my 

learned friend has interrogated and cross-examined the witne 

my learned friend has read out aloud in the presence of the 

witness the testimony in the court below and I say, my Lo: 

that my learned friend's conduct at any rate, is now attempti 

to condition the witness for his testimony when the jury is 

brought back into this room. That's the position I want to 

(10) have on the record. 

THE COURT: 
I have to satisfy myself, Mr. Rosenblum, if this witnes in r 

opinion proves adverse - by leave of the court may prove that 

witness made at cther timaa a stattmant inconc.istent with hi 

present testimony. Has he made a statemEmt 4 ncons4 stent witt 

present testimony? 
MR. ROSENBLUM: 

Not in my opinion, nof 

THE COURT: 

(20) I regret that I dr:fer you. 

MR. ROSENBLUM:  

Thank you. 

THE COURT:  
I will ellow ycu to draw - in the prsence of the july ,ehen 

return - to drew tha testimony that this witness gave in the 

cut belo.v, read it to hz and then Lzk ht if he said that 

if it is BrIng Lzclk the jury. 

( 4:n r.m. Z;RY POLLED, 7LL PPESENT 

  

1 
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BY MR.  MarNEIL: . — 
Q. Do you roc11, Mr. Cht, giviug cvidenoe at the Pre1im4 n,-: 

Bearing of this trial on Monday, July 5, 1971? 

A. Yes. 
0. And do you remember b2ing aakeci tha following questions an 

answers: I refer to psge 34 - line 16 - 

'Q. What did you do? 
A. I looked back to see what he was looking at. Thcn 

(10) saw two guy/. talking to onv another. 
O. 1-.1-.3 do you know uho there two guys were? 
A. I didn't know Candy Sealt; at the tint but I didn't 

recognize Donold Marsha/1 at thr... tirtF. either until 
afterwards. 

Q. ;-.fter what? 
A. After whatkT,pptnl.C. 
Q. Tell rn, what did you rto take place if anything? 
A. Vell firtt, the only thing I DZW - I saw them tall; 

an' I 2tIer thy were using roma - ware uring kine 
(20) profane long-Inge. DowIld said something to the ot 

fellow e-zd the other fellcw naid comathing bk tc 
Donrild and I saw Donald haul a knife out of his pc 

Q. That's Donald Junior Mtzshall who you nee in the c 
hsre tof-lLy? Would ycri paint him out to the court 
ploave? (The vitnetts pointy to the acou2rd). Yot 
him wht. - 1111.i a kniZe out of his pocket. What 
enything did he do with that knife? 

A. Drove it into ths ston;ach of thr other fellow -" 

MR. ROSENBLUM: 

(30) My Lord, is he gin 7 to read four or five pages znd esk 

tht witno58, waia you a:Ly all tht", or is he going to tP: • 
it pic.ca-li 

MR. YaoNEIL. 
I err do it qitler vay. Do you ,;:int ma to do it imlivid!: 

cr,:oatiorr, 1%7.1d? 

THE COURT: 

It ic up to  

RR. MF:-.Y7: 

I v1)1 6o it v' c1 ql 

(40) BY YR. MNEIL: 
O. Do you ructill givini cvid?..tce 

thl,t I en c.1:1-1c.  L:o xcud te you - 
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Q. That did you do? 
A. / /coked I”,ck to net what ho wae looking at Lnd 

then I caw tuo guya talking to one anothcsz." 

Do you remember giving that evidenca? 

A. Yat. 

Q. And do you remember the question, 

"And do you know who these two guyo were? 
A. I didnt know Sandy Seale attho-  time, but I didn'' 

(10) rencgnize Donald Marthall at the time until 
afterwards." 

Do you rem2-Lber that? 
A. Yea. 

0, Y. 

"Q- Af;:er what? 
A. After what heppc!ned." 

Do you remember Baying that? 

A. Yes. 

Q. Do you re_m,:irbrir ths 
(20) 'Tell rn, what did you ge.c,  take place if anythinc?' 

following annwer, "Well first thr on%y thi I GLII '" I M 
thsm e.:id I guess they wcre ucing kind of pilafanc 
ltpguz!gr. Dont.It taid conl?C-Lng to the ether flow and 
ot:ter tv.17c-w grit tomething back to Donald ard I a.J.w Don 
bzule. knif:o out of his po:lket." 

Do you rcm.,FT,Iae..: giving that evidence? 
A, Yes. 

Q. Is it t.euer 
A. Y. 

(30) Q. All right now, do yOU recall the following quevt:1On: 
"That's Donald Junior ItIrLhall who you aee in court 
today. Would you point out to the court, ploare, ;A. 
witness points to the e4ocucx.7,d.)" 

Do you ram.arber doing that? 
A. Ys. 
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And than the question was, 

"You saw him ,Ast? 
A, Haul a knife out of his pocket." 

Do you remamber that qneotion and that anewer? 
A. Yes. 

Q. And in it trlie7 

A. Yen. 

Q. 'Q. What S.! anything did he d7; Pith the knifo? 
(10) A. Drovc it into the stous..,-.1.. of tha othar fello." 

Do you ze-]AcImber civina that - 

A. Yes. 

Q. - question and angwttr? 

"What? 
He drove it into the utonac.'h of the other fc/16,z." 

Do you rcmcmbic-r that queetion aLd anwer? 
A. Yes. 

Q. In it tru0 

A. Y. 

(20) Q. "Q. What did the other fellow do? 

0. 

A. 1-711 / just ray him keel over and I ran." 

Do you remember that question and emswer? 
A. Iras, 

Q. In it tzue? 

A. Y. 

MR. ROSEOPLUM: 

11,>w My Lc, Lt..ncrTor-hip dslarai ths T.Ti1;ntas be 
adverse or hostile? 

TEE COURT: 

t1-0.1 Co 1-,ynilitc:ion to .ka e_Imatly Ltzt_14Lt4a. 
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MR. ROSENBLUM: 
Well is this cross-antilination, My Lcrd or net? I would 
like to have a ruling, My Lord, ao to whether or not the 

witnece hes bean declared to be hostile or adverse as the 

case may bc so that I'll know how to treat the witness 

myself. 

THE COURT: 
I would not have permitted Mr. MaeNeil to rod those 

(10) quemtions if I did n:)t in ny tspinion nonuider that by hie 

contralictiont by his contradiction, from tht evidenze 

thr.t ha gave previouely w:.th the evidence that ha gava in 

the court below that to thr.t extent he was colvt.-r.e.o trd I 

gave le:ive to the Crown to prove that the witnsin made at 

other times a statement inconoistent with the tc,ctimony ha 

gave thit afternoon, but )c,-Icre such last nentioned rroof 

can be given, cirenmstric:ce of the cupposed ctstement 

sufficient to designate the particular occsaion shall be 

mentioned to tha witrees cnd he shall be asked whother or 

(20) not ha did m_tks eht attttencnt. And thatt o my rmling! 

MR. RosEnnur.: 
Thank you. 

THE COURT: 
Any further queations? 

KR. MacNHIL: 
• 

No further questions, My Lord. 
BY HR. IIOSEMUM: (Clcomr-E:.:vm.) 
O. Ncw Mr. Chant, you're fift -,11 yea-%; of LSc- You'll hzve to 

(speak up becatee the jury have to hr you as wx,11  as His 

(30) Lordship. And you're in c!rade. seven? 

A. Tee. 
Q. Did yvi miue Lny grLder in rehool or have to repczt 

yrtde.s? 
h. I repeated grtde eix ed oracle two anel I think grule 

a- 

4 
1 
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Q. So out of the coven grados that you'ro in, you roputui 
three grades, two,five and six? 

A. Yea. 
Q. What school is it that you've been going to? 

A. High echool at Louisbourg. 
Q. I thought that to high echool was for higher graies. 

Perhaps I'm wrong. It was in my day. 

A. The junior high 

(1)) Q. Oh, yes. Were you in grade six 1ast year? 

A. Yee. 
Q. For tho se:.-ond tine? 
A. I got premoted from c_iree six this year into crade seven. 

Q. Yes, btlt you had bl:on rc-Jezting grz.cle uix? 

A. Yes. 
Q. Now, do I un.eretand you to pay - and anything that I Lek 

you that you don't understand, don't ar.swtr M3 until you 

ask me again, will you. I want you to be sere of whzt I'm 

asking you? 

(0) A. Yea. 
0. No. take your hnnd down. That's Letter. 'Vol; do I unier- 

stand ysta to.  say that you recognized Donald Harahan when 
you it him on Eyng Avenue as you wer;:t going toward George 
Street to try and get a lift to Luqiebourg; is that correci 

it that v?h,Lt you :re saying? 

A. Well - 

Q. Is that ,Ahat you're baying? 

A. I don't une.ert,,tand. 
Q. Good, 111 ask yoti aTsin. '..zou mat up with thin mcm here, 

(30) Donald Kai:shell, Cr , when you were hsedinc for Georgs Stre. 
to try an get t lift to L*-usbcv.L.rgi iv theit right? D5d 

you? 
A. Aft: vb!tt happznri? 

Q. Yes. 
A. rot - ell I hendvd for the bus 
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Q. Well whsre did you mcat Donald Mar:hall after whntsvcr yol 
saw? 

A. I yaw him coming - running over the bridge end I turned 
around and started to walk - 

Q. Where did you moot Donald Marshall? 
A. On - 
Q. Where did you nest him? You said yf:;12 met him. You 

flagged down a car. You drove with him. 
(10) A. I don't )..now the street. Well you go down the street from 

the bus trminal an3 you turn off, the etreet towards 
George Street - it's cn that etreat th'Gra - 

O. Let ma show you the plan bectues / think you told my learned 
friend that you ciln rc-a6 a plan. Take the plan. You rho/ 
us the street whcre it -;:z.s that you mTt him. There's 
Dentinck Stret over there. 

A. There - 
Q. All right, whtt's the Lf.e of it? 
A. Byng Avenue. 

(20) Q. zyng - E-/-24-G ia that right? 
A. Yee. 
Q. A/1 right. Co I'm 9.JgeLtins-  to yc'e that you mst - vbat 

you're saying ie tt Donald Marahell on Byng Avenue as 
you were hcoleing for Gsorge Street to try tnd gst a lift 
to 1,,u,4 obourg. ri.icht? 

A. Yea. 
O. And the first thing he raid to yoe, was, "Look wt they 

did to nt!", ion't it? 
A. U..4. 

( 0) Q. P.md there_ ya5,  blo.x"/ 1:4.c it thi-n, vaen't the? 
A. No - 
Q. Vc111 you c:-iv - 
A. - a ftw tcfh 

O. A fsw ET.vo Lr ti4 
YOU kn..7.w oath and / Low you're not emjcySzg - 

thi .Ur 01th 7%=.1J ::r1; (_z21 b.:;:core 

y.zu cnrs. GE tYtt; r cat?: C.:(17 

/- 
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A. Uh, you men, like, eh - Donhld Marshall, when I cs()T) hin on 
that there steet that you were talking tbont, is tht cam. 

f llow over on Crescent Street? 
Q. Yea. 
A. No, I'm not sure. 
O. You're not sure. So in other words, Maynard, that is your 

first name? 
A. Yes. 

(10) Q. When you were talking about the fact that yvu paw two man 
over there on Crescpnt Street a=ging, you caralt swerli that 

one of those men war nonald Marshall, z:an you? 

A. No sir. 
O. No All ri k:ht. Now, End as a matter t:-fkct you can't swezr 

under oath - just tLke your hand down and the jury will hr 

you better because a lot of people do %his - that the man 
whoever he W. that he pulled out a knife; you didn't ste 

e. knife or arlithills like that, did you 
. A. Well - 

(20) Q. You didn't ses a knife - 
A. Listen - 
Q. Go ahead. 
A. I saw a long chiny object - 
Q. Yes, but you can't ray it WZ3 a knife, can you? 

A. I appaared to .inytelf! that it was a knife. 

Q. You thought it wan. 
A. Like ths statvaent I save here todcy - 
A. Ah, I don't cane Alit yon raid I'm eshing you IOW 

MR. HaOML: 
-..-M....11•11. 

(30) Let him amgwer thE quribtion, My Lord. 

MR. RO3LNAWM: 
I'll leh h:Y.m. I'll ...-. him. I va...ot be urle.r 

ny B2 !A young and I,As yw2ng 

BY MR. ROSENPAJUn: 

Q. You thontto-  wan a knife? 

1;. Tzs. 

O. 7ou tho..:ght it vzr. & All 

Marshall rAt up !d.th ytru or :cu ;7:0: wii-.11 him cn 
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A. Yen. 

Q. And the first thinr4 he did wae, he said, 'Look what they 

did to me!" and ';le ,hod you the scar on his. arm an from 
which blood ,how l:d a few minutes later? 

A. Yet. 
Q. And then the next thing ho did was he flsgsed down a cr.r 

didn't he? 
A. No. There wat a ccuole walking by - 

(10 f  Q. A cou.7,1e ualkinv by. 
A. And he stol-ped thr. couple and ry.s!tsd then for htilp. 
Q. Fcr help? 
A. Y. 
Q. And did yau got a drive then in ao-nr!body'a car? 
A. After a few rinuten lz.ter - 
Q. Got a drive - 
A. After they lfft, yes-. 
Q. A drive up to Crescent Street? 
A. Yea. 

(20) Q. And that' r where yor th(.! body of Sandy Seale or the body 
of a man laying or. the aitrect? 

A. Yes. 
Q. All right. When you gel: thare, when you got there - now 

we're up on Crerent Strc-et, Donald Marshall then tried to 
- not only tried but he c4u:N.ceardtd in fl.r.gT;ng dowr a pz.O.ice 
car, didn't ha? 

A. Yes. 
Q. Ee flgged down a poli-.;a ct;r? 
A. Yea. 

130) Q. And h2 wr_o telling than ab.t thtne t.:Po rt2s who had 6 abbod 
anr1 nt=,bbed him, wLsn't he? 

A. Teo, 
0. Axia not r.nly i_hct, not ,7..nty that, riz,ny Foliar ware thvr; 
A, At tht 
Q. At thr:t. 
a., I :)Y.ik V::11 only 

It 
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Q. Two police. All right. Then you tried to help the man on 

the ground? 

A. Yes. 
Q. Now how many police arrived after that? 

A. Two more. 
Q. Two more police. And the ambulance - were you there when 

the ambulance came? 

A. Yes. 
(10) Q. And the police were there then? 

A. Yes. 
Q. Now Maynard, at no time that evaLinc:, at no time that 

evening in the cumpany of at lear;t four pclicamml which yot: 

we, wzren't you - 

A. Yes. 

0. - did you say to any of those policmen, thrt thin boy hre 

stabbed the an on the ground, di C you? 

A. No, I didn't. 
Q. And how long would you say that you were in the company of 

(20) Donald Marshall that night? 

A. Oh, 15, 20, 25 minutes, something like that. 

Q. Maybe half an hour and ths-n finally you saw Donald Matchl: 

being taken to the horpital for r.ttenic.:A to his :tounic? 

A. Yes. 
Q. And then yoo hssdod for hcre? 

A. Yes. 

Q. And the polioe piched .jou -c.p? 

A. Y. 

Co. So you vz.::e tc ths pDikce ttation? 

(30) A. Yes. 
Q. About what timz you'd that be, l!ayaz.rd? You know, 2.-,:”.1.2hly 

I kw you can't tell )%e for 27.1..:e. 

A. B-ac:',;:n .7,n(1 z.ni two. 

Q. Dattn one :nd 1..\?o hr-.% lon3 ("CA )(1.7 th'' 

staticn LIctw,71en cne 71d tvo, long ws.:rs 1-ou 

A. Oh, f:Lve 
^ r -, v)n t1,27€7 
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A. Three. 
Q. Do you see any of them here today? Stand up, Mike. 

A. Yes, Mike. 

Q. Would you say this uas one of thc officers here, he was 

one of them? 

A. Yes. 

Q. Be was one of them. Det. Sgt. MacIwzyre, here ulc he one 

of them? 

(10 A. No. 
Q. Ee waan't. All right, do you know the name:7, of th* olher 

two were cpcaking to yo..? 

A. No. 

Q. 1-nd at no time did you tell any of thor;e officere on that 

cccasion that thir boy, Donald MIrchral, Jr., was the one 

who 4st;Abbcd the fellow who vas ltving on the tjrouni, Sand! 

Seale. 

MR. MacNE1L: 
•••••••••••••••-.1••••• •••••••—••••••••••-•ii. 

Objection, if Your Lore:ship pleases, register it for the 

, (20) record. 

MR. POSENBLUM: 
...6.11 - Ye. -A6-111•-••.. .M.A.--"•4•••• 

Knwer re first. 

MR. MacNEXL: 

Don't .,Insver firut! 

IR. 

P.11 right. 

MR. MacNEIL: 

If Your Tclreship in cc.nnaction with the a111-.ant 

47.h:2t va )7.3fovc.,t cr a111. of 

(30) I %nr.,1; You%. bsfoz'e ycro 

to ovrr-,110 me vould like tc haw.: it on the 

th7.t I ohjt to a.yc:;:inverr.stion t00% r:a.11* thts 

Tla C.-1731;T: 

Fe is now pra-rectly his r1,0',i; 1•.cw 

c.n thsbjtt mattr thlt hc 1.7AU v!,th. 
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KR. E051,2J2LUI.:: 
Thank you. 

BY  Mr.. ROSTLNELUM: 
Q. Now, yollr rnswar to my quastion. 

A. No. 

Q. You didn't tel., them. And so, how did you get home - how 

cic icu cet hc- me ti's. erxly morning hou7s of tYat rorning? 

A. ny fathz!r. 

;10) Q. Your fa.thar can: in and took yolA 

A. Yes. 
Q. Vhcn did you n€,%zt. Lct. r.ny police officer?? 

A. I think it war. Sunr".zy. 

0, ThElt wu16 be tht nct dr.y. You ky.;m4 it was early Sata: 

nornin-; that you were at the volict ztatio7A 

Yeah, th:7: next day then. 

0. YOE, E0 it vould bs Susnday. Uhsre olca did you csa 

A. They cems Ott - 
Q. They CQinG OUt to Louourg, ycc. End hcw long wvre you 

(203 talking to them Surlf:Iyi.  

A. Oh, wacn't too long, 

Q. Vow pclicst vzre you talkinc„ to? 

A. Two. 

Q. lnd thsy tho CCM!: polio* cfficc'zs ilat you wero talki 

to in -1-.1e police ti-e,- .3cn Sturday 

A. No, it wF_sa:t. 

Q. Thr-1,  were- o:-7Zicezz.? 

A. Onc- vas. :1-p,1 eylh. 

(20i 0. 

 

Ynr. 

7.nd at f115 yov. tall Sgt,  

11-7 ;!.!-J5f 
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MR. MacNEIL: 
Objection - for the r000rd, My Lord! 

THE WITNESS: 

A. No. 
BY MR. ROSENBLUM: 

O. All right. Now on Monaey, did you see police again? You 

know, tht following Monday. You 5ec, we taikc.d about 

Friday night, Slturday, Sunday in Louisbours:, and now we'rE 

(10) talking about Monday. 

A. I can't reember. 

Q. How about Tuevday? 
A. (Reoponsa inaduible.) 
Q. No. All right. Iioi jvAt clet.r up so7nsthing and to hel; 

thn court and tl,r ..ulry and every!---6y conrned with thiz. 

cac2, thc only reason, I'm ouggstivig to you, that you 

rentioned in the court below, in the magistrate's court, 
from which my learned friend roae to you, that it was Dona: 

Marshall who pulled out thls objoot that looked to be a 

(20) knife was beoautc ths police tolVIL w;Is Donald Marshall 141 
did it. 

A. No, I never. 
Q. They're thn oneR who told you the nzzat% DonLId Mala%11. 

Don't look at them! Look at me! 

A. No. 
Q. What? 
A. Uh - 
Q. Is tha_t the only re-LE-on yo: said that in yoUr cvicicpc'a in 

tva maiiRtrate's.court, V.12 bc-ce_ure it vas tho police told 
(?0) you it vas Donald uk.o d5d that? 

A. Police dMn't toll m•a rz,nald MF-rshall did it at ell. 

Q. No, and you t.A1 thL polios that ha did it? 
A. No - 
Q. No - 
A. Not witS1 

Q. O. 
A. S,I 4:21a '-11 a ot.x.-y tt 
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Q. Ch: I'm comin7o tht. When did you toll thir untruthf% 

story? When did you tell them that? 

THE COURT: 
:low may I jt.:st mOcc me point clear. This is not a TV 

roar= 'rd if there will not be bbsoluto deoorum, the 
vhole cavzt rc::m will be cleared. Thi2 is too serious a 

m.:-.ttcr for z-ny Floame thet in mind. I don'' 

mcan to :,?y tl-zt pz,nple crIn't Lipak ard whioper if thoy 

(10) wich but I do not want any exprcsionr 2uch ac I have 

hard at this mz,:.cnt. 

BI MR, LOSnNrIUM: 
Q. Whein did you tell that untrue nt-.;ry tv ths! polie, Eaymir,  

A. Buclay aft.T.rn:)on. • 

Q. Wh:,n? 
A. SunflIty aftrnoon. 
Q. That WC:G in Louirbourg? 

A. That war. in Sydney. 
Q. Oh, I thoyghty mat tham in Louielrcurg S..anday - 

(20) J. I did, ler.:t tney me in - 
Q. Qh. they took you in to Sydney. How lang did you 6.Tly at 

tho poI!.ce ution in CydrBy on S-cri.iay L5te,Irnoon? 

A. Si:: o'eAnche 

Cs, Row lo.ng E psi7f06 cf - a LI! 'nov.r e  an hou:r, tu2 

1:oursci 
A, Ch, 

Q. Tv:.? h:cP-c. An-1 :71' qvtwtion!_n7 you 

cn let! ima 

-7,1;cr, &; 

7 

O. rsa ynn t,1-1 h? 

(. 

Q. ii Jr,Yn 

1. --- 

3-r 
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Q. Vacs he one of them? 

A. Yes. 
Q. Was that your first contact with him? 

A. Yes. 

Q. Sunday afternoon, in Sydney? 
A. Well I net hIm earlier in thc morLins but I clidn't tell 

him the story until the aftsrps,on. 

Q. It WL2 in the aftwznc,c.n you ht6 tle long ..1.:.1.11 with h5m7 

(10) A. Yes. 

Q. HA was questioning you? 

A. Y. 
Q. And another police officcr W24 quentioning yc.u. Th.?re 

was two of them? 

A. Yes. 

Q. And for reveral hours', 

A. Yes. 

Q. That's all My IA:rd. 

BY MR. MqcNEIL: (Rerect Eram.) 

Q. You told my learned friend in your cviciane that you to16 

the police an untrue story. Tray Cid you tell them an 

untrue story? 

A. Bao.tuet I was rcnre:I. 

MR. R0SLi1SLUM: 

iyAnlea nee  just a v:ent. io f:1-  Lord ;s're going Into 

the l'6711e4 of a inin's Mrrc's an cid cLyin7 thrt 

C7CP tle dx-1) Ocszn't 1:7.ce co!,ng *n in a rill's 

mind*  it' t rot tryala are fcg rvw to civz e::plunr.tinr 

as to ...41* he (71eiirg cr lleZ or why ht 31e2 

(0) or. I,Y:y Y-1 7i,J, c 17.4z:1 In 

TEE COW.a: 

3:2-!%w. L.rly cticn17 

ER. :I.N"!7:no 
n: 47!::;11:  

7/::Cf1ip v:74.1't all:w tbt fiUE.-LOA. 
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THE COURT: 
That's right. Now I want to gat mnething for my record. 

BY THE COURT: 

Q. When was it that you told then the untrue story? 

A. On Sunday afternoon. 

Q. On Sunday aZtarnr7on in Sydney? 

A. Yea. 
Q. Did yoi. Fst ?ny time tell them the. t*.rut gtery? 

(10) A. Yes. 

Q. When wt.c that? 

A. I don't know vhtt day it was. 

Q. Was it after you had told them first the untrue etory? 

A. Yes. 
Q. Now witz will you look at thet - when you eaw the 

two people, you saw ono mzr do scthing to the other. 

A. Yes. 
Q. Do yo rcc.l1 any;Aing about tl!e. clothing that vas worn 

by the mtl wre) did that oomethrg to the ether person? 

(20) A. Yee. 

Q. What do you recall? 

A. That he had u yPllow jacket on and a dark pair of pants. 

Q. Wba.t Sf tnythns do y:; y CE ba- ann tht,olothing that 

wau worn by this r=n wh..1m you cmw do sci.tr; =I the 

elcthIng that tns wm:ri by the excui:21; DopzId HLrahnll? 

h. I(1-la't 

Q. Whit. do !rou ve.y a!:.:;.y:t: the cloth!.ng that vra ..1-.:Nrn by t.10.2 

man vbc.m you nav Co revarde the c;othir,c: 

thz-,t VL3vr;:n by Dora;d V.LruhaX1 vhom yo” s2-aw t few 

A. Tt-ty hzd i. ents 

( ii7TNY'SS V:7ri'7DR ) 
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In 1971 I would have been 14 years old. I went to Sydney 

with my parents to church. I skipped out of church and went to the 

Pier. From the Pier I went to the bus station and the bus had left 

to Louisbourg; I walked down Bentick to the Park. 

I was going to tale a short cut across the Park to George 

Street and hitch hike home. I had not quite made it to the Park 

and a guy in a yellow jacket came running up to me. He showed me 

his arm where it was cut and told me his friend was stabbed over in 

the Park. We met some other people and he told them the same thing. 

We flagged down a car a brown Nova and went over to Crescent Street 

where the other guy was. 

This was Sandy SEALE and he had been stabbed in the stomach. 

The fellow that I later learned was Donald MARSHALL did not go near 

the body. There was no blood from the cut on his arm and he showed 

several people. I thought his actions were quite suspicious at the 

time. SEALE was still alive and I put my shirt on the wound. The 

police interviewed me that night and I repeated what MARSHALL had 

told me. I don't know why; I had to say something, I told the Police 

I saw everything referring to the cut. I definitely did not see 

the murder. Everything was over by the time I got over where SEALE 

was. 

Sometime later I was taken to the Park and they asked me 

where I was standing. I more or less showed them what they wanted 

to get it over with. I wasn't in the park around the murder. I was 

interviewed by 2 Detectives, my mother was also there. In the 

second statement I told the Detectives I saw the murder. They told 
A me that another guy had seen me in the Park and I had to see it. So 

that's !what I told them. 

z" I really felt MARSHALL did it. During the time MARSHALL was 

in jail a friend told me that MARSHALL was gloating about killing 

SEALE. I also felt that the Indians were all out to get me. During 

the time I was giving evidence in Court, they kept going over and 

over it, the evidence. I remember once the Crown Prosecutor really 

.12 
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Statement of: Maynard Vincent CHANT (B: 14 OCT. 56) 
XCP1/°c? 

cont 'd 

was mad at me. 

I can not explain what made me lie about this other than 

I was young and scared at the time. 

Maynard CHANT 

Louisbourg, Main St.' at .6:16 P.M. 

Witnesses: Cpl. J.E. CARROLL 

This is the peper Writing rt---73-7-134ed " 

referred to in the affidavit of 

Svg.,;n before me this—S.Ny 

7ner of the Supreme Court of 
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STATEMENT OF MAYNARD VINCENT CHANT, DB: 56-10-04, 
TAKEN AT LOUISBOURG, N.S. 5:05 P.M. 82-04-20 

On the night of the SEALE stabbing, I was in 

Sydney at church. I missed the bus around 11:00 P.M. 

I went down into Wentworth Park. I was on Bentinck 

St. when I heard someone running up behind me. The 

fellow, later known to me as Junior MARSHALL, shouted to 

me, "Look what they did to me". He showed me a cut 

on his forearm, the underarm, there was no blood. 

He also said his buddy was over in the Park and had 

been stabbed. Patricia HARRIS was there and gave him 

a Kleenex. We flagged a car and went to SEALE. 

SEALE went to the hospital by ambulance. I started for 

home. By this time I was out past my curfew and probation. 

A police car drove up, we had a conversation, and I told 

him I had seen everything, meaning the wounds on SEALE 

and MARSHALL. They obviously thought I had seen the 

stabbing. I went to the Station with the policemen. 

I was in the waiting room for a while. MARSHALL came 

out of the office with two others, policemen, I believe. 

MARSHALL came over to me and said, "There was two of them, 

eh?". I said, "Yes". I didn't know what else to say. 

I don't remember if I gave a statement then. My father 

arrived and I went home with him. 

Two policemen came to my home on Sunday. I gave a statement to 

them in their car, basically what MARSHALL had told me 

that night in the Park and in the car going to see SEALE. 

There was no pressure from the police at that time. I did 

not tell them my information came from MARSHALL. About 

a week later, I went to the Louisbourg Town Hall with 

my mother, there was at least one policeman there. I 

remember others present but can't recall who they were. 

The policeman was very aggressive, making statements that I 

had lied because a witness had told them he had seen me 

there in the Park that night. He told me he knew I was 

on probation and that I could get from two to five years 

for perjury. I didn't even know what perjury was and 

/0 
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STATEMENT OF MAYNARD VINCENT CHANT - CONTI ])  

..just about cryir, my mother was outside the room. 

There was something the witness had told the police 

that they mentioned to me at that time that caused 

me to give the second statement. I don't remember 

what it was now. 

The Crown Prosecutor, I believe his first name was 

Danny, came to my home and drove me to his office 

which, at that time, is in the new court house on 

the ground floor. Thhn PNATICO and two plainclothes 

policemen were with us in the same room. The 

Prosecutor kept repeating our stories until they 

were fresh in our minds. 1N'e went in to Court, I belive it was 

the same day after the meeting in the office. John and I 

repeated the same s!.ory in court. A couple of times 

before the jury trial, two detectives came to my 

home and drove me to Wentworth Park. They wanted me 

to show them where iRATICO had been hiding on that night, 

and where I had been standing on the tracks. They marked 

the spots in chalk, they were suggesting different spots 

and I agreed with thcm. Basically, I felt they were trying 

to help me rather than pressure me. I stayed one 

night at John PRATICO's house but didn't talk to him. 

John was in bad shape then. I believe that was when 

the trial was on. It was in cross-examination by 

ROSENBLUM that questions were asked about if I was 
• 

sure the man Junior MARSHALL was the one I saw stab 

SEALE. At that point I realized I couldn't lie any 

further and said, "No". They had a recess and then 

they came back in the room. I had to stay in the 

witness chair. I was declared a hostile witness then and 

stepped down. I sat down outside. SEALE's brother came 

outside and told me MARSHALL was on the stand and was 

really getting his story mixed up. I felt relieved 

/3 
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STATEMENT OF MA VINCENT CHANT - CONT'd 

....because MARSHALL was hanging himself. I 

felt he was guilty at chat time but didn't want 

to put him away on my false statement. That was 

it for my evidence. I had no further contact 

with the police. 

In conclusion, I -did not see the murder at all. 

I was not in the Park at the time. MARSHALL had 

told me the little bi.L I did know. He suggested 

there were two suspects at the police station in the 

presence of policemen. I was afraid to change my 

story. I was totally afraid of MARSHALL and the 

police at that time, and scared because I broke my 

probation. 

(SGD) Maynard CHANT 

WITNESS: 

J.E. CARROLL, Cpl. 

D. HYDE, Cst. 

• 
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S.C.C. No. 00580 

IN THE SUPREME COURT OF NOVA SCOTIA, 
APPEAL DIVISION 

IN THE MATTER OF A REFERENCE PURSUANT TO SECTION 
617 OF THE CRIMINAL CODE BY THE HONOURABLE JEAN 
CHRETIEN,MINISTER OF JUSTICE, TO THE APPEAL 
DIVISION OF THE SUPREME COURT OF NOVA SCOTIA UPON 
AN APPLICATION FOR THE MERCY OF THE CROWN ON 
BEHALF OF DONALD MARSHALL, JR. 

AFFIDAVIT 

I, Maynard V. Chant, of Main Street, in the Town of 

Louisbourg, County of Cape Breton and Province of Nova Scotia, 

make oath and say as follows: 

That I was born on October 14, 1956 and on the date 
of the murder of Alexander (Sandy) Seale, May 28, 1971, I was 
fourteen (14) years of age and in Grade 6 at school. 

That I was a witness at the Preliminary Hearing 
and subsequent Trial of Donald Marshall, Jr., who was convicted 
of the murder of Alexander (Sandy) Seale on November 5, 1971. 

That on February 16, 1982, I was interviewed by 
R.C.M.P. Cpl. J.E. Carroll, and gave a free and voluntary 
written statement to the said Cpl. Carroll, a copy of which 
is produced herewith and marked Exhibit 'A', directly relating 
to my knowledge of events surrounding the murder of Alexander 
(Sandy) Seale on the night of May 28, 1971. 

That on May 30, 1971, I was interviewed by then 
Det. Sgt. J.F. MacIntyre of the Sydney City Police and gave 
a written statement to the said MacIntyre, a copy of which 
is produced herewith and marked Exhibit concerning my 
knowledge of the circumstances relating to the murder of 
the said Sandy Seale. 

That my statement, referred to herein as Exhibit 'B' 
is not entirely true and that the facts contained herein with 
reference to my having seen the murder of Sandy Seale are not 

e_ 
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true, as I did not personally witness the said murder, nor 
was I present at the place and time of the murder. 

That the facts relating to having seen the Seale 
murder as referred to in Exhibit '13' herein were told to me 
by the Appellant, Donald Marshall, Jr. immediately after the 
murder occurred when I met the said Appellant running 
towards me, as I was approaching Wentworth' Park in the City 
of Sydney, all of which occurred on May 28, 1971. 

That on June 4, 1971, I was questioned in Louis-
bourg by Det. Sgt. J.F. MacIntyre and then Sgt. William 
Urquhart of the Sydney City Police and gave a second written 
statement to the said MacIntyre and Urquhart, a copy of 
which is produced herewith and marked Exhibit 'C', again 
relating to the events surrounding the murder of Sandy Seale 
and my knowledge thereof. 

That my statement, referred to herein as Exhibit 'C' 
is not entirely true and that the facts contained therein with 
reference to my having seen the murder of Sandy Seale are not 
true, as I did not personally witness the said murder, nor 
was I present at the place and time of the murder. 

That I gave the statement referred to in Exhibit 'C' 
herein, to the said MacIntyre and Urquhart, knowing its 
contents were not true, because of pressure from the said 
MacIntyre and Urquhart who insisted I had witnessed the 
Seale murder, although I had not in fact witnessed same. 

That my testimony at the Trial of Donald Marshall, 
Jr. relating to the murder of Sandy Seale, at Pages 86-117 of 
the Transcript of the said Trial, is not true insofar as I 
stated I had witnessed the murder of Sandy Seale; the truth 
being that I was not a witness to the said murder. 

That the reason for giving the testimony referred 
to in Paragraph 10 herein, was because I was afraid and 
because MacIntyre and Urquhart of the Sydney City Police 
told me that I had witnessed the murder and was seen by 
another witness, who I believe was John Practico. 

That subsequent to the Preliminary Hearing in this 
matter in July,1971, I spoke with the Crown Prosecutor, the 
late Donald C. MacNeil, Q.C., who informed me that if I 
changed my statement that I had seen Donald Marshall, Jr. 
stab Sandy Seale, that I would be charged with perjury. 
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That I did not know the 
to the said murder and did not in 
Practico at any time on the night 
to my testimony at Page 89 of the 
Trial of November, 1971. 

said John Practico prior 
fact see the said John 
of May 28, 1971 contrary 
Transcript of the said 

That approximately two years ago, I informed my 
mother that I had lied at the Trial of Donald Marshall, Jr., 
as I had not in fact seen Donald Marshall and Sandy Seale 
together nor had I seen the actual stabbing of Sandy Seale. 

SWORN TO at ) 
) 
) 
) 

in the County of Cape Breton, 
Province of Nova Scotia, 
this /9-t±2f day of July, A.D. 
1982, before me, ) 

) 
) 

A74 i t  fl e_ /V A  cal' ir e rSe ) 
A Barrister of the Supreme ) 

Court of Nova Scotia ) 
A Commission" of fho Suprorne Court 

fee the Prorkico of WWI Scotia 

47,21.th.d.A..fr0
1
4404./  

NAlto V. C T 
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MAYNARD VINCENT CHANT, being called and duly wworn,.testified 
as follows: 
BY MR. ARONSON: Direct Examination  

Q. Would you state your full name to the Court please? 
A. Maynard Vincent Chant. 

Q. And where do you live? 
A. Louisbourg. 

(10) Q. When were you born? 
A. October 14th, '56. 

O. I'm sorry? 
A. October the 14th, 1956. 
Q. Have you always lived in Louisbourg? 
A. No. 

0. How long have you lived in Louisbourg? 
A. Sixteen years. 
Q. Sixteen years. Are you presently married? 
A. Yes. 

(20) O. And do you have any children? 
A. Yes. 
Q. what do you do for a living, Mr. Chant? 
A. I'm a fish filleter. 

O. And how long have you been employed in that occupation? 
A. Three years. 
Q. What education do you have? 
A. Grade seven. 
Q. And when did you complete that education? 

Can you recall the year? 
(30) A. '70. 

Q. 1970? And can you recall how old OM.= 

A. No, excuse me, no. I really -- I can't recall right 
off hand. 

Q. Okay. Do you recall how old you were when you completed 
your last grade? 

A. Fifteen. 
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Q. Do you recall the night of May 28th, 1971? 

A. Yes. 
Q. Where had you been approximately eight or nine on that 

particular evening? 

A. I was in church. 
Q. And where is that church located? 
A. Ashby Corner in Sydney. 

10) Q. In Sydney, and do you recall the name of the church? 

A. Pentecostal Church. 
Q. And had you at the time attended that church before? 

A. Regularly. 

Q. I see, and subsequent to that night, did you have 
occasion to go back to that church? 

A. Pardon me? 
Q. Do you -- are you now a member of that church? 

A. No. 
Q. Do you still continue to go to a church? 

'20) A. Yes. 
Q. And how long have you been regularly going to church 

or attending church? 

A. About four and a half years. 
Q. Now you've indicated that on Friday, May 28th, you 

were in church. What happened -- how long did you stay 

at church? 
A. Just about until the service was over. 
Q. And do you recall at approximately what time that took 

place? 
130) A. About nine-thirty, I would say. 

Q. And so you would have left shortly before nine-thirty? 

A. Right after. 

Q. Just after nine-thirty. Where did you go from church? 

A. I went to Whitney Pier. 
Q. And how long did you stay in Whitney Pier? 
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A. About an hour. 
Q. And what were you doing in Whitney Pier? 
A. ' I was supposed to meet a friend there and we were 

going from there to Louisbourg. 
Q. And did you meet that friend? 
A. No, / never. 
Q. And what happened after you had gone to Whitney Pier 

(10) to meet your friend or try to meet your friend? 
A. Well after I couldn't get a hold of him, I hitch-hiked 

from the Pier up to the bus terminal to see if I could 
get home from. Sydney to Louisbourg on the bus. 

Q. And did you manage to get a drive from the Pier to the 
bus station? 

A. Yes. 
Q. What happened when you arrived at the bus station? 
A. I found out that the bus had already left. 
Q. Can you say what time that was when you arrived at the 

(20) bus station? 
A. Roughly about half past eleven. 
Q. Is there any particular reason that you'd give that time 

as opposed to any other time? 
A. I beli.zve -- it's not really in my mind to remember 

but I remember there was a certain time after eleven . 
o'clock that the bus would leave for Louisbourg which 
would be the last bus. 

Q. And do you recall what time that bus supposedly left? 
A. It was -- the best / could do for you would be between 

(30) half past eleven and quarter to twelve. 
Q. I see. Now you'd missed the bus. What did you do after 

you had missed the bus? 
A. Well I thought since I had missed the bus I would have 

to hitch-hike to Louisbourg so / started down Bentinck 
Street. 
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Q. Is that where the bus station is located? 
A. Yes. 
(). Continue. 
A. I started down Bentinck Street and towards the park 

area. I was gonna cross over on the park side. That 
was when I met up with Mr. Marshall, Donald, and he 
explained to me that him and his friend had been 

.0) should I say, his friend was stabbed and if I 
could give him some help. 

Q. Okay, do you recall if I showed you a plan numbered, 
I believe it's R-2 -- would you take a look at that 
plan, Mr. Chant? Rave you ever seen that plan before? 

A. Yes, I have. 
Q. Okay, do you want to take a look at it and see if you 

are able to mark where on that particular plan or if 
it's on that plan at all you bumped into or met Donald 
Marshall Junior? If you'd like, you could just put your 

?0) initials. Again, if I could indicate, (he witness has 
marked the letters MC on Byng Avenue near the intersection 
of Byng and Bentinck. Now you've indicated to the Court 
you had a conversation 

A. Yes. 

O. MEP M. with Mr. Marshall? Can you say what the conversation 
concerned? 

A. Well the conversation was mostly concerning Marshall's 
friend which would be Mr. Seale and it was mostly 
concerning of getting an ambulance or getting help to 

30) help his friend because of what had happened to him. 

0. Okay. Now did you know Donald Marshall prior to that 
night? 

A. No, I no. 
Q. You've mentioned the name Sandy Seale. Did you know 

Sandy Seale on that particular night? 
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A. No. 

Q. Now can you say what if anything you noticed about 
Marshall's appearance on that particular night when 
you met him? 

A. Be had one -- he had both sleeves rolled up and he had 
a rather large gash on his arm inside of his arm, his 
forearm. 

(10) Q. Now you've indicated he had his sleeves rolled up. 
What was he wearing? Do you recall? 

A. Be was wearing a jacket, like a parka. 
Q. Do you recall the colour of the jacket at all? 
A. All I knew -- all I know is that it was a light colour, 

really. 
O. With respect to the gash that you've described, what 

do you say as to whether or not that there was blood 
in or around that gash? • 

A. I didn't see any blood at the time. 
(20) Q. You didn't. Are you saying that there was no blood 

or are you saying that you don't remember? 
A. Well basically what I'm saying is what I met Donald, 

there was no blood and as we proceeded down the road, 
we met up with a girl and her boyfriend, another boy 
and her girl friend and that's I guess when his arm 
started to bleed because the young girl had given him 
a handkerchief for his arm. 

Q. Now if we can go back to the point where you had met 
Marshall, what happened after you met Marshall and 

(30) after you had your conversation with him?.  
A. Well we proceeded down Byng Avenue, I believe. I'm 

not sure and -- to get help for his friend. 
Q. And did you -- can you say whether or not you saw anyone 

as you were trying to get help? 
A. Yes, we met up with two couples and just at that time 
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there was a car coming by and we had flagged that 
over and they took us over to where Mr. Seale Was 

laying. 

Q. I see. And what happened after that? 
A. We had got out of the car. We went over to where 

Sandy was laying and I believe Donald ran up to 
call an ambulance at a nearby house. And he had 

10) come back and was rather behind the body about maybe 
fifteen feet on his shoulder side, I would imagine, 
and the ambulance was taking a little long so I went 
up to see if they, had called the ambulance. They 
had reassured me that they had called the ambulance 
and that was when I went back to the body or to the 
OM Mar 

Q. Can you show us on the survey if you're able to, the 

plan or survey, R-2? 

A. It's right here. 

'20) Q. Can you recall approximately where you saw Seale's 
body on that particular night? Possibly you could mark 
it with "S.S.". For the record, the witness has marked 
the initials 'S.S." on the plan or survey marked R-2 on 
Crescent Street approximately between the green apart-
ment building and the house above which is written the 
words, "Gray house, D. W. Campbell". Now can you 
recall what happened after the ambulance arrived? 

A. Yes, I can. 
Q. What happened? 

%30) A. After the ambulance had came and they had got Mr. Seale 
safely into the ambulance, I had took my shirt and I 
proceeded to continue to hitch-hike to Louisbourg. Just 
as I got onto George Street, the police had stopped me 
and they saw the blood on my shirt and they asked me 
where was I. And I told them that where I was and they 



61 

bRP- (4. 
- 177 - MAYNARD V. CHANT, by Mr. Aronson  

asked me did I see anything and / said, yes, I'd seen 

everything. 
Q. I don't know. I don't believe the Court wishes to go 

into any conversation concerning what was said to you. 

A. Okay. 

Q. Did you on that occasion provide the police with any 

statements at all? 

(10) A. Yes. 
Q. Can you recall how many statements you provided the 

police with? 

A. That night? 

Q. All together. 

A. Two. 
Q. And can you recall when those statements were given? 

A. One the night it happened and one -- one three days 

later. 

Q. Are you sure? 
(20) A. No, I'm not. 

O. Can you recall at what location those statements were 

given? 

A. Yes. 
Q. Where was the first statement you've referred to given? 

A. In Sydney at the police station. 

Q. And the second statement? 
A. Louisbourg at the Town Hall. 

Q. Do you recall who was present while the second statement 

was being given? 
(30) A. My probation officer. 

Q. What was his name? 

A. Larry Burke. My mother, Beulah Chant; Chief of Police 

Wayne Magee. That's it. 
BY THE COURT: 
Q. That's of Louisbourg? 
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A. Yes. 

BY MR. ARONSON: 
Q. Now do you recall giving testimony at the trial of 

Donald Marshall Junior in 1971? 

A. Yes. 

Q. Do you recall generally what you said at the trial 

in 1971? 

10) A. Yes. 
Q. Are there any differences between what you said at 

that trial in 1971 in your testimony then and the 
testimony that you have given today in Court? 

A. Yes, there is. 

Q. What are the differences? 

••• A. The differences are in that I recall witnessing the 
murder in '71 and the statement which I am now giving 

I did not witness the murder. 

Q. How do you account for this particular discrepancy? 

(20) A. Excuse me, I don't understand. 

Q. How do you account for the difference in the testimony 
that you gave at Donald Marshall's trial in 1971 and 

the testimony you have given today in Court? 

A. First of all I was I was scared. The second of all, 

I felt pressured into giving a statement that I didn't 
normally want to give which caused me to give the 
different statement to what I'm giving today. 

Q. I have some difficulty in following you. Could you 
please try and explain it a little better? 

(30) A. The statement that I gave in '71 -- 

Q. Now what statement are you referring to now? 

A. The statement that I've given in '71, the first 
statement of the trial or the trial statement pertaining 
to seeing the murder was -- the reason why I stid that 
was because as I have said / was scared and I was 
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pressured into giving a statement that I -- when I was 
being questioned at the town hall in Louisbourg I 
didn't want to give. And the statement that I'm giving 
today is actually or exactly what I saw pertaining 
that I didn't see the murder take place. 

Q. Okay, so what you're saying it that you did not see 
Donald Marshall stab Sandy Seale. Is that correct? 

(10) A. That's correct. 
Q. And can you provide any other reasons for your failure 

to give the testimony that you have said today in 
Court and the testimony that you gave at the trial 
in 1971? Are there any other masons? 

A. When I had tried to begin to tell the truth, that I 
didn't see anything, the people that were taking the 
statements or that that I had given, wouldn't believe 
me so I didn't know what to do and resulting, I had 
given a false statement. 

(20) Q. Can you say who those individuals were who 4m,  IIND I think 
I have your words correct, pressured? Who were the 
people who you say here today pressured you? 

A. All I know is that they were two policemen. I don't 
remember their names. 

BY THE COURT: 
Q. This was in Louisbourg? 
A. Yes. 
Q. At Louisbourg? 
A. Yes. 

(30) BY MR. ARONSON: 
Q. Subsequent to the trial in 1971 and Donald Marshall's 

conviction, did you ever have any occasion to tell 
anybody about the difference in your testimony? 

A. No. 
Q. Can you say when if ever you told someone about any 
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discrepancy in your testimony? 
A. Four years ago. 
Q. Can you say who you said that to or who you indicated 

that to? 

A. My parents. 

Q. Anyone else? 
A. About a year and a half later I told it to my pastor. 

10) That was it. 
Can you give any reason for having waited for such a 
length of time in indicating that you did not witness 

the Seale stabbing? 
A. All that was going on and the talk, even though I 

didn't witness the murder, I I figured he was 
guilty because of what was -- what had been told to me 
and what I had acquired through friends that were doing 
time in the Correctional Centre the same time Donald 

Marshall was doing time. 
20) O. I see. Now can you give any reason to the Court today 

why you should be believed as to your testimony that you 
have given in Court today as opposed to the testimony 

you gave in Court in 1971? 
A. Roughly four and a half years ago, I became a Born-Again 

Christian. I accepted Jesus Christ as my Lord and personal 
Saviour. And this book that is being or used today to 
swear truth I hold very sacred in my life and I vow my 
life to it and I act the will that is in the Bible 
according to the commandments that Jesus Christ has 

30) given. That's why I speak the truth today. 

Q. Do you know an individual by the name of John Pratico? 

A. Yes. 
Q. When did you come to know him? 

A. At the trial. 
Q. Did you know him prior to the trial? 
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A. No. 

Q. Had you ever seen him prior to the trial? 

A. No. 

MR. ARONSON: 
I have no further questions of this witness, My Lord. 

BY MR. EDWARDS: Cross-examination  

Q. Mr. Chant, you say that the Court should believe you now 

(10) because you're a Born-Again Christian. Is that what 

you've just finished saying? 

A. Yes, it is. 

Q. And isn't it true, didn't you also say that you were 

coming from church on the night of the stabbing? 

A. Yes, I had skipped church. 

Q. You had skipped church that night. 

A. Just as soon as the service had ended, I had skipped 

church. 

Q. But you were a church-goer at that time? 

(20) A. Only because my parents made me go. 

Q. I see. You really didn't believe in the teachings 

of Jesus Christ at that time? 

A. Well, I really -- I believed in the teachings of Jesus 

Christ but I hadn't submitted myself to them. 

Q. I see. Okay, so you are now saying with absolute 

certainty that you did not witness the stabbing. 

A. Yes, I am. 
Q. You're sure about that? 

A. Yes. 

(30) Q. You're sure you didn't know Donald Marshall before 

then? 

A. No. Not personally, no. 

Q. Did you know of him? 

A. Not really. 

Q. Well -- 
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10) 

(20) 

(30) 

A. No, excuse me. 
Q. Did you know him to see him then? 

A. No. 
Q. Do you recall giving evidence at the preliminary 

inquiry on July 5th, 1971? 
A. Yes. 
Q. You were being asked about the incident in question, 

about the stabbing. You were asked this question: 
You .saw kankAat? 

A. Haas knile out o l5 hids pocket. 
And from the context, it's obvious you're referring to 
Donald Marshall at that time. 

Q. What ii any.th.ing did he do with that 
1211440 

A. 12/Love it into the omach oi the o.theA 
iettow. 

Q. What? 

A. He duve it in the .stomach oith otheA 
iettow. 

Do you recall giving that testimony? 
A. Yes, I do. 

Q. You were pretty definite at that time about what you 
had seen. Would you agree with that? 

A. No. 
Q. Well .anyone reading those words would get the impression 

you were pretty definite, wouldn't they? 

A. They probably would, yes. 
Q. And you recall -- you may not recall the precise date 

but you recall that the preliminary inquiry was in 
July of '71? 

A. Yes. 
Q. And you recall that the night of the stabbing was May 

28th, almost six weeks earlier? 
A. I remember the incident. 



67 

- 183 - MAYNARD V. CHANT, by Mr. Edwards 1) Pt le,9P 

Q. Well, if I suggested to you that it was May 28th, 
1971, you wouldn't disagree with that? 

A. No. 
Q. And you told my learned friend that you gave a 

statement on the night in question? 

A. Yes. 
Q. And I suggest to you that you gave the next statement 

10) on the fourth of June, a few days later? 

A. Yes. 
Q. In 1971. So that after you gave that second statement 

you had about a five week period between that statement 
and the preliminary inquiry. Right? 

A. Yes. 
Q. And you thought about what you had said in the statement. 

You're nodding your head yes. 

A. Yes, oh, excuse me. 
Q. And you thought what -- about what you were going to 

20) say at the preliminary inquiry? 

A. Yes. • 

Q. But yet you got on the stand at the preliminary inquiry 
and gave that evidence I just referred to? 

A. Yes. 
Q. And did you give that without any hesitation at all 

at that time? 
A. No. 
Q. You did hesitate? When did you hesitate? 

A. At the last of it. When I was -- as I was all through 

(30) the testimony, I knew I was doing wrong and -- 

Q. Now are you referring to the testimony at the 
preliminary inquiry or the trial =POD 

A. The trial -- both. 

Q. Direct your comments to the preliminary inquiry for 

a moment. 
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A. Okay. 
Q. So you were saying -- you were telling me that you 

had hesitated at that time. Did you express that 

hesitation to anybody? 

A. No, I never. 

Q. No. I see. You were more nervous about having to 

get on the witness stand than anything at the time, 

(10) weren't you? 

A. I don't know. 

O. I mean you told my learned friend that you believed 

Mr. Marshall was guilty at the time. Right? 

A. Yes. 

Q. So you didn't really believe that your statement 

was the crucial factor in deciding what fate he 

was going to meet, did you? 

A. Yes, I I thought my statement that I was giving 

was a very damaging piece of evidence pertaining 

(20) to Donald Marshall. 

Q. Right, but you believed he was guilty anyway? 

A. Yes, I did. 

Q. Okay. And the second, the second statement you 

gave when you changed your first one -- well, do 
you remember the differences between the two statements 

or do you wish me to refresh your memory on it? 

A. No, I do remember them. 

Q. Yes, and could you just tell -- 

A. Could I give you the difference? 

(30) Q. Yes. 

A. Okay, they had -- could I start from the beginning or 

do you just want the two statements or -- 

Q. Just answer the question, Mr. Chant, as best you can. 

A. The difference between the two statements are that 
the first statement that I had given in the police 



69' 

- 185 - MAYNARD V. CHANT, by Mr. Edwards Th14.12cFlp 

station, I had given the story that Marshall or Donald 
had told me pertaining to what had happened to him 
in the park. The reason for this when the policemen 
had picked me up and I -- they asked me what I had seen, 
I said I seen everything. / was referring to the wound 
on Sandy Seale's stomach. They took me to the hospital 
first. Then they took me from the hospital to the 

10) police station where I was to give the statement. Just 
as I had arrived, Donald was coming out of the questioning 
room, came over towards me and stated: There was two2of 
them, wasn't there?" I was very afraid and I said yes. 
That's why I gave the story to what Donald had told me. 
My parents came in and picked me up. They took me 
home. A couple of days later two policement came out. 
They took me in a room in the Town Hall along with my 
mother and a gentleman that I've just mentioned or 
previous and they began to question me. As a matter of 

(20) fact they told me that I had committed perjury pertaining 
to the statement that I'd given that night in the cop 
station and that they had a fellow or a young man that 
said that he saw me there and I had seen that he said 
I had seen everything that he had seen and -- 

Q. Who were they referring to at that point, do you know?.  
A. At that point I didn't know but now I know. 
Q. Would that have been John Pratico? 

A. Yes. 
Q. Okay. 

(30) A. Andthat's when they -- just after that, they put my 
mother out of the room where I was being questioned 
and they begin -- my probation officer was there and 
they begin to tell me my record of probation and the 
trouble that I was into and they told me again about 
the young fellow that had seen me there. I told them 
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I -- that's when I opened up and begin to tell them 
I never seen nothing. One of the men leaned over 
and said: You had to see something. Tell us what 
you saw.' I told him again I didn't see nothing. 
It went on like that. Then they -- I said: *What 
did the other fellow see?* I don't remember if they 
told me what the other fellow seen but / remember 

10) somehow or another getting a statement -- giving a 
statement concerning what the other fellow had seen 
to correspond with the statement that I had given 
falsely that day. 

Q. So to summarize, your first statement given on the 
night of the stabbing, that statement -- the gist of 
it is that you didn't see the stabbing. Right? • 
And the gist of the second one is that you did see 
Donald.Marshall do the stabbing. Now this conversation 
at the Louisbourg Town Hall, you said that your mother 

(20) was there, your probation officer was there, Wayne 
Magee was there. He was then the Chief of Police of 
Louisbourg. Is that correct? 

A. Yes. 
Q. Yes. The two policemen whose names you don't know, 

do you know what police department they were from? 
A. City?  
Q. They were City -- Sydney City Police Detectives, weren't 

they? 
A. I would imagine. 

(30) Q. And isn't it fair to say that what they were trying to 
tell or what they told you at the time was they 
communicated to you the seriousness of telling lies 
about what you had seen? They were after your true 
statement, weren't they? 

A. They were after the truth. 
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Q. Yes, there's no question about that. They were after 

the truth, right? 

A. Yes. 
Q. And so you gave them that second statement. You 

stuck to that at the preliminary inquiry and then 
411•1,  

A. Yes. 
410) Q. -- at the trial, do you recall the sequence of events 

at the trial? 

A. Not really. 

Q. Do you recall that you were declared a hostile witness? 

A. Yes. 
Q. And your preliminary inquiry was put to you? 

A. Yes. 
Q. The part that I just read? 

A. Yes, yes. 
Q. Right. So 

(20) THE COURT: 
Excuse me, Mr. Edwards. You referred to the first statement, 
the one on May 30th. I think you suggested to the witness 
that in it he said he didn't see anything. I think you'd 

better clarify -- 
MR. EDWARDS: 
Yes, a point well taken, My Lord. 

THE COURT: 
-- just what he did say there. 
MR. EDWARDS: 

(30) Yes. 
BY MR. EDWARDS: 

Q. I'll just read you from your statement of May 30th, 1971, 
which is attached as exhibit "B" to the affidavit you 

swore on July 14th, 1982, Mr. Chant. 
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Ftiday night I 1U14 in town and I ttit the 
6:14 tetminat on Bentinek StAtet about 
11:40 p.m. I mtked down Bentinck StAtzt. 
I came ovet Byng Avenue and ,statted to 
CA044 the tAaek4. I got hati way arAo44 
the tAncbt. - iit4t I seen two 4ettoto 
making and tuo mote wee watk4ng kind oi 
Estow taking. The tut, iettpula K*0 .stabbed 
Vonatd gatzhatt and Sandy Seale - they 
tatked 014) 1114.111Ute4 °vet on C./Lucent 
Stet. One iettow hauled a kniie trADM 10) ha pocket and he .stabbcd one oiS the 
iettoto - 40 I took oii back athD46 the 
ttack4 to Syng Avenue.... 

So in fact in your first statement, you were saying 
that you saw someone other than Donald Marshall do 
the stabbing. Right? 

A. Is this referring to the statement that I had given at 
the police station, the first? 

O. Yes. Would you like to look at it? 
A. I don't recall saying anything like that. 

Perhaps I should show it to you, then. 
Okay, yeh. 
You recognize that statement? 
Yes. 

And that is the one you gave on the night of the stabbing 
to the police? 

A. Yes. 

0. Yes, so just to clarify and I'm sorry I misdirected you 
before, 

A. That's okay. 

; 30) O. -- but you said at that time you saw someone other than  
Donald Marshall do the stabbing? 

A. The story that I had given at that time was one that 
I had gathered from what Donald had told me or Donald 
had explained to me when I had met him what happened 
and that's where I got that story at. 

20) O 
A. 

O. 
A. 
Q. 

. 
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(10) 

Q. I see so when you gave that statement, you were repeating 

. what Donald Marshall had told you? 

A. Yes. 

Q. But you didn't say that in the statement, did you? 

A. No, sir. 

Q. And then on June 4th, that's when you gave this 
statement which is attached as exhibit "C" to your 
affidavit, and on page two of that statement, you 
were asked: 

Coutd you heall. what they mu tatting 
about? 

A. No. I juAt..: 

(20) 

(30) 

'tat heaAd a mumbting 04 4utaAi1g. 1 
MaAzhatt W04 the one who kW doing 

doing moot oi the zweaAing. Then I Aeen 
Matzita.tt haut a kni6e ikom ha. pocket and 
jab the othen 15ettow with it in the 4ide 
oi the Atomach. 

Do you recall saying that in your second statement at 
the Louisbourg Town Hall on June 4th? 

A. I don't recall saying it at Louisbourg. I recall saying 
it at the trial. A lot of it has slipped away from me. 

Q. I'll show you exhibit "C" on your affidavit, page two, 
the second question on the page. 

A. Still, I don't remember saying -- giving that statement. 

Not that particular OM • not -MD 

BY THE COURT: 
Q. I'm sorry, would you speak up please? 

A. Oh, I'm sorry. I -- I don't remember saying that. I 

don't know why. 
BY MR. EDWARDS: 
Q. Okay, but you do remember giving a statement on June 

4th at the Louisbourg Town Hall? 

A. Yes. 
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Q. And you do remember that in that statement you said 
that Donald Marshall did the stabbing. You remember 
that much? 

A. Oh, yes. 
Q. So are you denying that this is the statement or are 

you simply saying that you just don't remember whether 
this is •••••• 

10) A. Oh, I don't deny that that isn't the statement. I'm 

just saying that I -- 

Q. You don't recall -- 

A. Yeh. 
Q. -- those exact words? 

A. Yeh. 

Q. So just to conclude, Mr. Chant, would it be fair to 
say that when you gave that statement on June 4th and 
when you testified as you did on the preliminary inquiry 
and then the trial, that you were doing it because you 

(20) thought it was the right thing to do? 

A. I knew what I was saying wasn't right. I don't know 
why I said it, probably because I was scared. I don't 
I don't know what to say. Excuse me. 

Q. You can't go beyond that. Thank you, Mr. Chant. 

MR. ARONSON: 
Nothing arising out of that, My Lord. 
THE COURT: 
I'd like to ask a couple of questions, please. 
BY THE COURT: 

130) Q. In your first statement of May 30th, 1971, you were 

asked: 
Did you know Vonad Mauhallt 

And your answer: 
I know him to ea him. 

That isn't what you said today. Today you've said you 
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didn't know, if I understood your evidence earlier. 

A. Yeh, I didn't know either Seale or Donald. 
Q. But you did know Donald Marshall to see him at that 

time. 
A. I used to do a lot of hanging around in Sydney. I 

used to -- 
Q. So you -- I'm just asking about your statement there 

10) that you said that you knew him to see him. 
A. I knew of them but I didn't know them. I knew the 

Marshall -- I used to well, OM. 41••• 

Q. The statement of May 30th which you made to the police, 
not the one in Louisbourg but the one before that which 
Mr. Edwards has just read to you, that is not -- you 
say that is not a true statement? 

A. It's -- it's true -- well, it's true up until the part 
where I had said that I had witnessed the stabbing of 

20) another man stabbing Seale. 
Q. It was not true there. Why did you not tell the truth 

to the police at that time? 
A. well, / was -- I told them what Donald was telling me 

about what had happened. I don't know. I was -- I 
guess I was sort of scared then. Donald came out of 
-- when Donald came out of the questioning room, I 
guess, he -- he come over to me and he sort of -- I 
shouldn't -- yeh, I guess he was mad and he said: 
"There was two of them, wasn't there? I didn't know 

'30) what to say so I said yes. When he had said there was 
two of them, that's the reason why / give the statement 
that he had told me when we met up with one another on 
Byng Avenue. 

Q. But in that statement, you didn't say that that swas 
what Donald Marshall told you. You said it was what 
you saw? 
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tz) 

A. Yes. 
Q. .That was not true? 

A. Yes, sir. 
Q. What did you see that night when you were in the 

park? 

A. The only thing that I did see I didn't see nothing 
pertaining to the murder, the actual murder. The only 

(10) thing that I seen was Donald, when I met Donald on 
Byng Avenue. We went over. Be -- me and him both 
tried to help Seale, get to the or get an ambulance 
for him. That was all I seen, Your Honour. 

THE COURT: 
Any questions arising out of that? 
MR. ARONSON: 
Nothing arising out of that, My Lord. 

(20) 
(WITNESS WITHDREW) 

COURT RECESSED: 12:32 p.m. 

COURT RECONVENED: 2:00 p.m. 

MR. ARONSON: 

17 
I believe the next witness is Gregory Ebsary. 

(30) 
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Mr. Maynard Chant, sworn, testified as follows: 

EXAMINED BY R. MURRANT  

Q. Your name is Maynard Chant? 

A. Yes. 

Q. Middle name: 

A. Vincent. 

Q. And you live in Louisbourg? 

A. Louisbourg. 

Q. What's your address there, Mr. Chant? 

A. Do you want the box number and everything? 

Q. Street address. 

A. Street address is Wolfe Street. 

Q. Wolf? 

A. Yes. 

Q. W-O-L-F-E? 

A. Yes. 

Q. And how old are you now Mr. Chant? 

A. I am 27. 

Q. Are you married? 

A. Yes. 

Q. Employed? 

A. Yes. 

Q. Were do you work? 

A. National Sea. 

Q. And that's in Louisbourg? 

A. Louisbourg, yes. 

c,8c 13 
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Q. Now what was your date of birth? 

A. October 14, '56. 

Q. In the year 1 971 you had some involvement in the matter of the murder 

of Sandy Seale and the trial of Donald Marshall? 

A. Yes I did. 

Q. And what I want you to do this morning, Mr. Chant, you appreciate that 

I represent the Canadian Broadcasting Corporation in this proceeding. 

What I would like you to do is to take your time and I would like you 

to take me through the events beginning that evening and to explain 

to me on the record as fully as you can what happened with respect 

to youself. What happened to you, what you did, who you spoke 

to and if we can begin the night of Friday, May 28, '71, I understand 

you were in Sydney that evening? 

A. I was in church. 

Q. How is it that you went to church in Sydney from Louisbourg? 

A. There is no--our particular denomination which is Pentecostal, there is 

no Pentemstal denomination in Louisbourg so we use to travel to Sydney 

every week for church so that is basically how I ended up in church, 

do you want me to continue. 

Q. Is this Friday evening you're in church? 

A. Sunday--maybe there might have been special meetings, it is not really 

clear with me. 

Q. Is this the night that all the--that the murder happened? 

A. I don't know to be truthful with you. I don't know if it was a 

Sunday or a Saturday, I don't recollect. 

Q. Whatever day it was tell us the next thing that happened that day? 

A. Well that evening while we were in church, I decided to skip church, 

I wasn't really following my family's beliefs so I decided I would meet 
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A. a friend of mine down at the Pier and we'd go do a little bit of--what 

do you do when you're young, partying or whatever you want to 

call it, so... 

Q. What did you do, sneak out of the church? 

A. Well I didn't sneak, I told my mother I was going. She told me not to go 

but you know how young people are, I said well I'm going and that is 

all there is to it so I left and I went down the the Pier to meet my 

friend and he never showed up so it was getting quite late while 

I was waiting around for him so I thought I would try to skip across 

town and catch the bus home. So when I got up to Bentinck Street 

to the bus station the bus had already left. 

Q. This is the bus back to Louisbourg? 

A. Yes it is a run back and forth. 

Q. I guess you assumed your parents had gone home? 

A. I didn't really care about them, I often hitchhiked so it didn't really 

bother me if I was to hitchhike. I had the money for the bus so 

I thought I would try the bus anyway. 

Q. How old were you then? 

A. I was just about 15 I guess or 15 at the time. 

Q. Before we get into the events futher along that evening. What was 

you situation with the law? 

A. It wasn't good. I had--I was on probation at the time. 

Q. What was that for? 

A. It was for theft. 

Q. This is something that happened in Louisbourg? 

A. Yes. 



80 

Page 168 

Q. Anything else? 

A. I ran away from home. Basically that was pretty well It, I broke my 

curfew a couple of times, you know, basically stuff like that to keep 

me... 

Q. What kind of curfew had you had? 

A. I had to be in by 9:00 I believe. 

Q. That's home by nine. 

A. Yeah. 

Q. If I follow your evidence correctly than this night in Sydney you would 

have been breaking your curfew? 

A. Definitely. Like I was--like the way that it was put--I was under the 

influence of my parents, where ever they went I was allowed to go. 

Q. When you snuck out of church that was... 

A. When I snuck out of church well I was just.. 

Q. Okay, all right. So you left and you were going for the bus? 

A. Right. 

Q. Just pick it up there and tell us what happened? 

A. Well I missed the bus so I decided I was going to hitchhike so I went 

down Bentinck Street and the street that runs parallel to that to go 

to George Street, I just entered that street and there was a fellow that 

came running, I guess, from the Bentinck Street across the bridge and 

started running towards me and caught up with me a couple of steps 

down that street. I can't remember what the name of the street was and 

he said you got to help me and I said what's the matter and he showed 

me arm where his arm was slit open and he said my buddy is over on the 

other side of the park, somebody stabbed him. 
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VI. Q. Did you know this man at the time? 

A. No. 

Q. Did you see the stabbing or .. 

A. No I never. 

Q. Or .the wounding of this other guy that was showing you his arm? 

A. I seen the wound of the fellow that showed me. 

Q. He showed you? 

A. I heard it to be Marshall later on that showed me his arm that it was 

cut. 

Q. You didn't see how either of those things happened? 

A. No I never. 

Q. Take it from there. 

A. That's when we met up with two couples walking. We were trying to 

flag down a car but in the meantime these two couples came and one had 

given him and handkerchief to put on his wound and so we flagged a car 

down and it was a brown Nova and then we turned around and went 

over towards where he said his friend was laying on the road stabbed. 

O. Q. Who flagged the car down? 

A. I think I did. 

Q. Did you know the driver of the car? 

A. No. 

Q. Okay and then you went back to where the stabbed guy was? 

A. Yes. 

Q. What happens next? 

A. Well we get--as we were approaching the car, like in the middle of the 

road laying over his stomach and we got out of the car immediately and 

ran over to him and I took my shirt off and put It to his side and then 

the fellow—Marshall ran up toward the house to get an ambulance so the 
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ambulance 

A. /came and you know, whatever the procedure goes on and they took him 

then I proceeded on home. 

Q. Do you remember anything in that period of time of anybody calling the 

police? So Marshall--the guy you now know as Marshall ran to a house 

to get an ambulance. You and he stayed there? 

A. Yes. 

Q. Now tell me about your shirt, you said you put it on his side? 
do 

A. Well he was bleeding so much so I had/to something, I just had a 

jacket on so I just took my shirt off and put it at him so he wouldn't 

bleed, I tried to hold it up against his stomach so it wouldn't bleed 

so much but he was bleeding quite bad. He never really said anything, 

I just kept telling him to hold on. I think he was looking at me but 

never really said anything, I remember him mumble something like 

I'm cold or something like that, nothing where he was making, you 

know or saying anything. 

Q. The ambulance came and after the ambulance people did whatever they do 

you left? 

A. Right. 

Q. Where were you going now? 

A. I was going to continue home, I walked out to the street that he was on, 

I walked out to Argyle and I walked down Argyle to George Street and 

started to hitchhike. 

Q. What about your shirt at this point in time? 

A. It was pretty bloody. I had to take It with me. 

Q. Did you put It back on? 

A. No, no, I just carried it. 
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Q. So you're now hitchhiking back to Louisbourg? 

A. Right. 

Q. What Is next? 

A. So two--car, you know, from the police station hauled over and asked 

me a few questions. They asked me, I guess they must have noticed 

on the shirt that I had and they said what did you see or something 

like that and I said I saw everything, well I meant, basically I was 

talking about--not the stabbing, but I was talking about the events 

around it and the stab wound and etc. stuff like that. First they 

took me up to the hospital. 

Q. This is a Sydney Police Car? 

A. Yes. 

Q. And there is two officers in it? 

A. Yes. 

Q. Let me just back track a little bit, when they stopped you that night, 

you're on probation, your breaking you curfew and you got blood on 

your shirt? 

A. Right. 

Q. How did you feel when the police approached you all those things in mind? 

A. It never really came to mind to be truthful, I never really thought 

of it, you know, it never even entered my mind, my curfew never use 

to bother me that much. Even probation never bothered that much, I was 

just that type of fellow, you know. 

Q. Then you're going to the hospital with these... 

A. I don't know why we went to the hospital for--I don't know really why 

we even went there, Marshall had went or something with the 

ambulance to the hospital and I don't know if they were going to pick 

him up and from there we went to the police station. 
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Q. That night? 

A. That night, the same night, the night after, like, coming from the 

hospital. 

Q. Was there any conversation between you and the two officers going to the 

hospital and going to the police station? 

A. Not that I can really remember or say what really happened, not that I 

can recall. 

Q. Now take us to the—when you get to the police station? 

A. Well I'm at the police station and I'm just sitting down waiting to go 

into see somebody, I don't know, I guess that would have been the 

Chief there at the time and the first thing I know who I learned to be 

Marshall came out of the office and came over to me and he was sort of, 

I was sort of sitting like down in the car, and he said there was two 

of them wasn't there, I said yeah there was two of them so I must have 

been scared at the time when he said it. He leaned over me as much—he 

was in quite a bit of anger I seen on his face and I said yeah there was 

two of them and I just pushed the pressure off at the time. So anyway 

they picked me up and I got up and they took me in and I sat down 

and gave a statement. I can't even remember to this day what the 

statement was I even gave. I believe the statement I did give was 

corresponding to Marshall's story. 

Q. This is the night that this happened? 

A. Yes. 

Q. Do you know which officers you spoke to that night? 

A. No I don't. 

Q. I don't believe I have a copy of that statement? 

A. I don't know where that statement went. 
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Q. Have you seen It since? 

A. No, I don't know where It went. I remember asking at one point in 

time about the statement and nobody even said anything to me about it 

so--I think the statement had to do with--like It was more or less holding 

up Marshall's story. I believe at a point in time he had begin to tell 

me what went on, like maybe between the drive in the car, to the car 

over to the scene, I know roughly between it all and I just basically 

told them what he had seen and parts of what I had seen. 

Q. You used the word scared.... 

R. Pugsley: I don't think he did, did he. Oh I am sorry, did he use 

the work scared? 

Q. Yeah. I was going to ask Mr. Chant who was scared of whom and for 

what reason that night you were there? 

A. In which respect, me scared of Donald or scared of the police or scared of 

the.... 

Q. Or them scared of you.. 

A. I was just scared, a little kid and gets picked up by the cops and stuff 

like that. Just their appearance use to scare me Just because of the fact 

of having run-ins with the law etc., etc. It was just my nature to 

be scared, I was tough, but actually I was just a little, I was scared 

just like everybody else I guess. 

Q. Did this have anything to do with what you told them, the fact that 

you were scared? 

A. I believe a lot of it was because--I remember Marshall when he came over 

me and stood over me and said, you know, there was two of them. I was 

scared then because I said there was two and I didn't even see that there 

was two and I got myself in a bind then, you know, probably I was more 
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A. scared of the police than I was him that I just kept on going with the 

story that I.... 

Q. Now after you gave you statement that night, what Is the next thing 

that happened to you? 

A. I don't know if it was a day later or two days later there was.... 

Q. Let.  me back track first. 

A. Go ahead. 

Q. Giving your statement. 

A. I am sorry. 

Q. It's late at night at the police station in Sydney? 

A. So they called my parents to come in and pick me up and took me home. 

There wasn't much discussed. I guess they had filled them in, Maynard 

was involved in--and stuff like that, my mother said to me I told you 

not to go and, you know, mothers stuff like that. Basically there wasn't 

too much more said than that. They understood that I was, you know, 

by that time my mind was gone, I was sort of a nervous wreck so they 

Just wanted to get me home I guess. 

Q. You go home to bed that night and what is the next thing that occurs 

with relation to this Marshall.... 

A. In relation to this? 

Q. Yes? 

A. There was two police officers that came to the door and said they would 

like to have a chat with- me so mom asked If they were going to take 

me or whatever and they said yes, they wanted to take me down to 

the Town Hall. So she got dressed and came with me. So we went into 

one of the rooms there at the Town Hall, the old Town Hall and sat 

down and I remember the--my probation officer was there and the 
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A. Chief of Police was there, Wayne Magee, my mother and I believe there 

was two other ones. I don't know If they were detectives or--I don't 

remember them being dressed in uniforms. 
before 

Q. Perhaps/you go on, I just want to clarify something here. Different 

statements that we have and there is one marked here May 30, 5:15 p.m. 

It says; "statement of Maynard Vincent Chant" and then--I'll get you to 

look at that and there is another one that is marked June 4th at 

2:55 p.m. 

A. What was it, the other copy? 

Q. I'll show you it's in a typed copy of June the 4th, 1971 at 2:55? 

A. That's in Louisbourg, yes. 

Q. I know it's hard to reconstruct but I am trying to figure out which.. 

A. I think--it didn't seem like It was around supper time. I was almost 

like it was around 2:55. I only gave one statement, that I can remember 

I gave. I never gave two statements, I only gave one statement. 

Q. Did you sign one or more statement? 

A. The statments that I signed--I signed one the night of the crime and I 

signed one that afternoon in Louisbourg. This is the one I believe 

because I remember it was just after dinner when they took us down. 

Q. Okay let's go to the one in Lousibourg. You were taken down to the 

Town Hall and you mentioned a number of people being there, Wayne 

Magee.... 

A. I don't know If he stayed throughout the whole questioning but I remembe 

him being there specifically at the time. 

Q. Why was he there? 

A. I don't know why he was, maybe just because where he was the 

Chief of Police out there at that time. I don't know if he was there 
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 A. in my benefit or whose benefit he was there for. Maybe he was there 

for my benefit. 

 Q. 

A. 

You mentioned a probation officer? 

Larry Burke was there. 

 Q. 

A. 

Do you know why he was there? 

No, I don't know why he was there. All I know is that I was--by the 

sounds of things and by the looks of thing I was in pretty hard shape 

because when I got in the room they were all there, I don't know if 

they were all there at that time but they begin to come in. 

Q. Okay the two officers were there? 

A. Yes. 

Q. What about your mother? 

A. My mother was there for a little bit. 

Q. Have you spoken with your mother since this about her involvement? 

A. Not really. 

Q. So you go down to the Town Hall, various people are there, tell us 

exactly what happened? 

A. Well they began to say--I guess they must have acknowledged the fact 

that I was on probation and they said there was something about a 

couple of stories or something -- the story didn't quite add up or 

something and they had--basically the only thing that really--I don't 

remember a lot of the trivial talking. I just remember the things that 
_ 

were basically implanted into me and they said that they have a fellow 

who was there that said that--actually what they were telling me is 

that the story that I had given that evening at the accident or whatever 

happened, the stabbing, said that it wasn't accurate because the had 

a fellow who said he saw me there and I saw the same thing that he saw 

and right then and there I confessed up a bit, I said I didn't see 
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A. nothing then. 

Q. They said you had to see something because we got a fellow here that's--

I remember them going over that a couple of times and saying, we got a 

fellow here, you had to see something because this guy said he was there 

and he saw such and such and you had to see it to because he said 

he saw you there. 

Q. Who was this guy, do you know? 

A. I don't know if they gave me his name I came later to learn that it was 

John Pratico. 

Q. But you didn't know this that day, did you? 

A. I don't know if they give me his name or not. I don't think they 

did but anyway I kept saying--they said they had me for perjury 

because of my first statement... 

Q. That's because it was... 

A. Because like after I said I didn't see anything then they started saying 

that they had me for perjury because of my first statement and stuff like 

that and I could get into a lot of trouble, I could even go to jail or 

you know, I can't remember if they actually said two to five years 

but I know that they said I could be doing time because of where I was 

on probation and stuff, I think they brought the whole thing in. Well 

by then I was almost in tears, I was pretty scared so right then and 

there, they, I don't know why but they--I don't know if they put my 

mother out or they told her to go out, or , I know there was a point in 

time where she just got up and I don't know why she left but they put 

her out, I figured they put her out. 

Q. You mentioned there that you were trying to confess up? 
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A. I was just like, when It came head and head, I just wanted to get out 

of it and say hey man I didn't see a thing, you know. 

Q. Is it true that you didn't see anything? 

A. Well I didn't see nothing, that's the point of it and I just--like having 

your mother by your side you feel a little more--so I said that, I made 

that statement to them, I said listen I did see nothing. It seems like 

a couple of minutes after that they begin to say what they said to me 

about doing time and being on probation and kept on stressing that I had 

to see something. 

Q. After these things were said and after you mother left, just trying to 

figure this out but is seems that Mr. Magee was still there, Larry Burke 

was still there and two police officers? 

A. Yes. 

Q. And you 15 years old? 

A. Yes. 

Q. Tell us how you felt at that stage? 

A. Well I didn't--I was just at the point where I didn't know what to 

expect next. I didn't know what was going to--I heard so many stories, 

as your a kid, you know little guys getting beat up and etc., etc., 

but I knew I was sort of a little bit safe because my mother was just 

outside. Anyway they started the issue again about me having to 

see something. Surely this fellow wouldn't stear us wrong, this fellow 

said he saw you there and you saw what he saw and well you had to 

be there. I said something like where was he at and they said on the 

tracks, something like that. Like it seemed like the more I began to 

go a bit their way the less the pressure got me so in resulting that I 

Just ended up giving a false statment and just wing the rest of it 

you know basically--1 basically knew what was expected of me to 
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A. say or you know. I don't know If they were seeking for the truth 

and they were trying to apply pressure to my to tell the truth but it 

ended up in me telling a lie anyway. 

Q. If you could pass me back the second statement. This is the statement 

that you gave that afternoon which is the four page statement and just 

on page two it says; "I know I Just heard a mumbling of the swearing. 

I think Marshall was the one that was doing most of the swearing and 

then I seen Marshall haul a knife from his pocket and jab the other 

fellow with it in the side of the stomach. Question: What side? 

Answer: The right side, I seen him Jab it in and then slit it down. 

Question: How could you tell it was a knife? Answer: By the figure 

of it, it was shiny and long." That Is part of a statement you gave, 

Is that true, is that a true statement? 

A. It's not true, I don't know how I ever came up with it but it is 

definitely not true. I never seen any of that. 

Q. Where did the information come from that went in that statement? 

A. I don't know I must have a real wild imagination or I don't remember 

if -- I don't know how the statement go to be the way they were 

basically. A lot of that stuff was pretty well away from me, I just can't 

grasp it, I can't recall how it came to be. 

Q. When this interview was finished and when you completed that statement, 

did you appreciate that the statement was false? 

A. Pardon me. 

Q. Did you know or appreciate or think of the fact that it was a false 

statement? 

A. Oh, yeah. I was pretty scared even after I'd given it. After I left or 

after I went home I was pretty, simply really screwed up, I really did 

something bad. 
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Q. What were you afraid of? 

A. Well I was, like I said, I was afraid of going into court and there was 

a lot of things going through my mind after I'd given the statement but 

I can say that after that, you know, I must say the cops and policemen 

made it pretty easy for me. They took me in and talked of the areas 

and I remember a few times where I said I was standing and they said 

well you couldn't have been standing there because you wouldn't have 

seen anything. There was a lot of things that helped, you know, that 

particular story to get into me. I remember sitting in the Crown 

Prosecutor's office with the other witness that said I was there and seen 

It, I guess it was Pratico and I remember them saying, what arm was it 

again and etc. etc., just drilling and drilling and drilling over and over 

again. 

Q. What was this drilling for? 

A. I don't -- I guess they didn't want us to make a ass of them up on 

the stand, I don't know. I guess they really wanted—maybe they didn't 

realize the age that we were at, they probably wanted to make sure 

that we got every down pat before we went into the.... 

Q. Was your mother there when you gave this statement? 

A. No. 

Q. After that day were there other references to perjury or changing your 

statement? 

A. No, basically what was in my mind that I had done wrong. 

Q. Now you testified at the Preliminary Inquiry with respect to Donald 

Marshall and how were you treated then, did you have contact with 

the police or the Crown Prosecutor? 
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A. What do you mean at the appeal or at the... 

Q. No, the first time around? 

A. I've had--they treated me relatively good, they were, they did everything 

In my benefit that was possible to make me to get out, in and out 

of Sydney, etc., etc. 

Q. And when you testified that time how did you evidence compare with 

your statement? 

A. I don't know if it was accurate or not. There was--I guess the first 

time we went to court was pretty well, I was in and gave my statement and 

it was pretty well cut and dry and I was out of there. 

The second time when 1 guess he was going to, there was two courts 

anyway and the second time I was in the court they held me there, I 

don't know if I refused to answer one of the questions or something. 

think they asked me could you be certain this time that this was such 

and such a person that you met and I don't know if I said no or yes 

or something like that but I didn't want to answer it because you know— 

I guess a lot of stuff that was going on began to sink in that I was 

doing quite a bit of injustice to this young fellow. I didn't even know 

him, I didn't know him personally and here he was, he had a life 

sentence, I didn't know if he did it or now. There was a lot of talk 

going on at the time that he did do it from the street, you know, 

a lot of fellows, a friend of mine that was in jail and he was in doing 

time while Marshall was in there and there was a lot of talk going on in 

there that he did do it, stuff like that, like It sort of eased my conscience 

a little bit but it was still, the thing that was there was hey man what 

are you doing to this fellow and you're really screwing this guy. Sort 

of like even, you know, when those thoughts use to come to me, it use to 
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A. be the same thought that you're doing justice because you're putting 

away a fellow that's really guilty so it began to really screw me up 

Inside, my mind and stuff like that. 

Q. What, the trial itself, before the jury, you testified? 

A. Yes. 

Q. Did you have any contact with the police or crown prosecutor or any 

discussions with them before that trial to prepare your... 

A. Like I said the only thing I can remember was being in the office, 

the first office you go in, the first court right across the isle, I guess 

it was the crown prosecutor's office and I remember me and John 

Pratico sitting down in there. I remember even one night I had stayed 

in, I stayed in at Pratico's place but we never really discussed anything, 
knew 

I guess we both/what we were doing, we didn't want to start talking it 

over because we knew how much we were screwing up, you know, so 

basically--the only thing up to the court that I can think of is being in 

the office and then--pinpointing a certain amount of questions so that 

we wouldn't, so that we would be really on to them, hit the nail on the 

particular things, you know, on the stabbing, on the knife and you know. 

Q. You testified at that trial and Marshall was convicted or the trial itself? 

A. The preliminary, there was the first court and then there was the second 

and he was convicted at the second. 

would have known that he was convicted? You would have heard that? 

A. Yeah I was outside and Sandy Seale's brother came out and told me that 

Marshall was on the stand and that he was screwing things up for himself. 

I guess they were all kind of disappointed because me not answering 

the last question, I guess they thought it was--well I guess it was a pretty 

Important question. 
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Q. What was that question? 

A. After identifying a yellow jacket or something they had asked me just 

at the end of It, would this be the jacket, you know, was it the jacket 

that he was wearing, was It the same color and the same jacket and 

etc. going on like that. At first I refused to answer it and I think 

out of that they adjourned or something and came back Into court 

and called me a hostile witness. Not much of an attribute where a fellow 

spends a lot of time in prison for you know, like I say, I didn't know if 
was 

he/guilty or not. 

Q. You knew--I take it from what you're saying, you knew what you were 

doing was wrong and I am just wondering why you did what you did 

through the first hearing and the trial, giving that statement? 

A. Well like I say, a lot of it, a lot of it was just because of the--I guess yot, 

could say sort of like peer pressure type of thing from you peers. Like 

from the police and like almost--I grew up in that fear of the police bit 

all my life, being in trouble so much and being, you know, in trouble 

with the law and having them come down hard on me that its gone for 

me, I've always got the bad end of the stick sort of specking. I just, like, 

I was automatically, anything inferior to me, I was scared, I was brought 

up in that respect too to fear those who have the authority over you and 

etc. etc., so you know when that pressure came on and Just, whatever was 

just to ease the pressure from myself I would give anybody what they 

would want, more or less. As you grow older you get a little wiser to 

the things but at that time I just wanted to get a lot of the pressure 

away from myself and a lot of the times like I though back to when I was 

giving the statement or why I kept going or why didn't I, you know, the 

first time I had to confess up to somebody, I never really got that close 

to anybody, it was sort of like I was all by myself most of the time, I 
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A. lost a lot of my friends through the trial, because they felt I was doing 

such an injustice. 

Q. Did anybody ever come to you back in those days with a copy of 

your first statement arld k you why they were different? 

A. A lot of that stuff, like I say, it's gone away from me and I can't even 

recollect it but I remember something to that effect but I don't remember 

what it was about or anything like that. 

Q. Now to get the timing right on this. Marshall is in jail, you don't say 

anything for a number of years about this? 

A. Right. 

Q. When do you first speak about it? 

A. After everything was all calm down and I was growing up a little bit 

and I started getting involved in transporting drugs, stuff like that 

and my life started to go away with myself and I started to get really 

in deep with the world and doing things in the world, etc. etc. and 

then I came to a point in my life where I got ripped off one time for 

quite an amount of drugs and in which I was dealing through. I had 

connections through Montreal and they were sort of heavies, you know, 

they were going to come down and they were going to do a job 

on me sort of speak and at that time I went back to my father's and 

mother's faith and, you know, true christianity and I asked the Lord to 

forgive me and see if he could straighten this mess out and if he would 

that I would serve him and after I gave my life to him and became a 

christian, everything began to unfold for itself that I had following 

up. he told my brother, he said tell you--I was more or less in 

hiding then. There use to be a little camp I use to go to when I was 

a young fellow involved in the church and that, and that's where I 
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114. A. went away, that's where my father sent me to sort of--he said he would 

give me a couple of days to figure out everything. So I went up there 

and while I was up there I'd given my life to the Lord and told him 

I would serve him if he would straighten this mess out because I said 

my life Is in danger and etc, but I don't want to get Into it, but, so 

things worked out for the best and from then on in I was more or less--

like after I became a christian I began to pray about that situation, It's 

funny you know, when you grasp a bit of the truth and come In to a 

real purpose in life, things like that they begin to interrupt your life 

again because of the injustice and the more I began to pray and 

you know, I asked the Lord what do you think I should, should I tell 

somebody and what should I do and I remember about a couple of months 

afterwards I took my father out, we went for a drive and I explained to 

him what took place and I guess he more or less didn't really didn't 

understand, didn't grasp it so a couple of months after that and I was 

still praying, and I was saying--I often thought about writing a letter 

away to Marshall or his--I didn't know his lawyers, but his father or 

something like that because I was always haunted with the fact, I've 

always had people trying to--people of his race coming to try to kill 

me at dances or stuff like that for a number of years and so a couple 

of months previous to the detectives from Halifax coming down, I told 

my pastor I sat down and told him the whole store and about the 

injustice I did and stuff like that. He said just to keep it quiet for 

a little bit and if the opportunity came for you to do something about 

It then do something about it but he told me that God has forgiven me 

but it would be much better for me to tell somebody with great 

authority. You know the opportunity every come to do so. So these 
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A. two detectives came down from Halifax and they were saying that 

Marshall had to this very day said that he was innocent of the crime 

so they asked me, they said were you ever threatened by his friends 

or anything like that and I explained to them yes and they were more 

or less on the lines that they wanted to keep him there in prison and 

that's when they hauled out the statements and the began to review 

my statement and what I had said and I just told them, I said, fellows 

I got something I got to tell you. So I got out the paper and I began 

to tell them my story and they just told me to keep quiet until they got 

everything squared away and things like that. Like he kept telling me, 

do you realize what your doing, do you realize what you're saying, I 

said yes. 

Q. Did you realize that when you talked to them that at that point in time 

you really could be charged with perjury? 

A. Like it didn't really--1 didn't car--if there was injustice to be served 

I was willing to serve it because that's just the way I felt about the 

matter and there as a lot of things. I didn't know that he was--that 

there was a lot of things that were going on that I didn't know nothing 

about, I didn't know they had other witnesses, I don't know if I was the 

first one of not but I just knew that I was, you know it was that time 

for me to start trying to straighten this thing out. Not only did it ease 

my own conscience but you know they'd be of some assistance. 

Q. You gave another statement to these officers? I think it's officer 

Weaton and Carrol. 

A. Yeah, Weaton and Carrol. 

Q. I'll come back to that in a minute, then you testified in the rehearing for 

Donald Marshall, in Halifax? 
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A. Right. 

Q. And were you asked in that hearing or was it discussed In that 

hearing why you had given these false statrnent or Just that you did? 

A. I think it was discussed--I don't think it went into detail why I'd given--

why I was giving basically the same statement that I had given here was 

the same statement about the out, you know, that was saying you know 

the policemen or detectives, applying a certain amount of pressure 

to me to give it. I don't know if they were even trying to get me to 

give a false statement. What I was thinking is what I told them and they 

are pursued to the truth, they ended up with a bad statement on their 

hands. 

Q. You appreciate Mr. Chant that this proceeding concerns a radio 

broadcast about the Marshall case? 

A. Uh-hmm. 

Q. What I'm going to do is just go to the part of your statment that was 

In the radio broadcast and I think that I understand correctly that you 

didn't hear this on the radio? 

A. No, never. 

Q. This is what was on the radio and I'll read it to you and this was from 

a portion of the statement that you gave? 

A. I remember giving this statement on the radio and he might have told 

me that it was being taped right there at the station and it was going 

to go live or something like that. 

Q. This is a different one, this is take from a statement that you gave to 

officers Weaton and Carol. 

A. Okay. 
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Q. I'll read it to you. "I did not quite make it to the park, a guy in 

a yellow jacket came running up to me. He showed me his arm where 

It had been cut and told me his friend was stabbed over In the park." 

Now that I take is. true? 

A. Right. 

Q. "The police interviewed me that night and I repeated what Marshall 

had told me." I think we discussed that earlier, am I right? 

A. Yeah. 

Q. "I don't know why, I had to say something. I definitely did not see 

the murder." I guess it's true now that you didn't see this? 

A. Right. 

Q. "Everything was over by the time I got over where Seale was" and I 

take it that's right? 

A. Yes. 

Q. Then the last part says; "In the second statement" which is one taken 

at Louisbourg? 

A. Yes. 

Q. "I told the detectives I saw the murder, they told me that another guy had 

seen me in the park so I had to see It so that's what I told them." With 

respect to those last to sentences in the second statement; "I told the 

detectives I saw the murder and they told me another guy had seen 

me in the park and I had to see it, so that's what I  told them." 

A. Yeah, those statements were two different, like they were almost two 

different time periods. Like the first was having to do with the 

statement that I had given that night and basically said what Marshall was 

saying, that there were two fellows over in the park and one of the 
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A. guys stabbed him and the second one was I told them etc., well that 

was having to do with the statement that was taking place at 

Louisbourg. 

Q. The statement that you gave to officers Carol and Wheatman, let's 

see if I can get my hands on it.... There's a copy of it here, Mr. Chant, 

just take a moment and look at that to confirm to me that that is 

the statement that you gave to those officers? 

A. Yes. 

Q. And the, just a part of it there, it's the end of the paragraph, 

paragraph four, the fourth paragraph that you've read, is that 

true that you say there? 

A. "That some times later" or "that he told me"? 

Q. The whole thing? 

A. Yes. 

Q. Now you also signed an affidavit with respect to the rehearing 

of Donald Marshall and it's three pages in length, I'll just give you 

a copy of it. Just take a moment and identify that for me. The 

third page has what I believe is your signature. Does your signature 

appear there? 

A. Yes. 

Q. If you look, Mr. Chant, at paragraph eight, eight, nine, ten and eleven. 

A. Okay. 

Q. Are they true as well? 

A. Yes. 

Q. Paragraph 11 you say' "that the reason for giving the testimony referred 

to in paragraph 10 was because I was afraid and because Maclntyre and 

Urquhart of the Sydney City Police told me that I had witnessed a murder 

and was seen by another witness I believe was John Pratico. 

That's why you gave this statement." 
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A. Basically what they were saying is that you had to see something. They 

never actually said the statement that I had witnessed it but they were 
the 

saying that you had to see something, that was/thing that was mostly, 

you know that I remember. 

Q. Paragraph 12 of what you have here, you may now have just read it but 

I'll read it to you, "that subsequent to the Preliminary Hearing in this 

matter in July of 1971, I spoke with the Crown Prosecutor, the late 

Donald C. MacNeil, Q.C. who informed me that if I changed my statement 

that I had seen Donald Marshall Jr. stab Sandy Seale, that I would 

be charged with perjury. 

A. That was--like basically that was what was in the--they were saying--that 

was probably worded a little bit different there. They were saying to 

me that where I was on probation and because of the false statement that 

I had given but it was almost like leading up to me before the second 

statement was to come into effect of the actual trial and murder that, 

you know, I could be charged with perjury, definitely. 

Q This Is between the two hearings? 

A. Yeah. 

Q. Earlier in your evidence you described peer pressure, would you just 

explain that a little further for me, what do you mean by peer pressure? 

A. Well by--just by, like, somebody with a more important position than 

I am and just being a kid and being, you know, almost like, peer pressure 

meaning they could get you to say anything Just by using their 

authority and the position they hold. 

Q. In the script of the broadcast, the last reference is,--there Is a 

comment here about the decision the Court of Appeal reached when they 

freed Donald Marshall? 

A. Right. 
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Q. Do you remember that coming out or reading about it or hearing about 

It? 

A. I remember reading something to my--that--about my statement not 

being reliable, I don't know what it was really, I just can't remember. 

it really bothered me what was said, I don't know who said it, I don't 

know if the Post said it or who said It but I mean they dragged me 

all the way up to Halifax for the Preliminary or the Appeal, excuse me 

and asked me to give a statement in court and I go all through that and 

it comes out in the paper and said that my statement was unreliable or 

didn't hold water or something to that effect. 

Q. That you were not a reliable witness? 

A. Yes. 

Q. How did you feel when you heard that? 

A. Well I mean here I am and it's eleven years later and certainly--I didn't 

know the decision of perjury was waived then to no perjury but I realized 

the circumstances that I was getting myself into and I was willing to 

discredit myself. I was willing to be humiliated to the public and I 

was going up to Halifax to give a statement that I relatively was haunted 

with all my life and here they got enough nerve to say, hey buddy, it's 

got no, Irrelevant almost to the trial. 

Q. Okay, those are all my questions, unless there is something else you 

would-like—to—add. 

A. No, I'm just waiting for whatever has to be done, back to work. 
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Mr. Maynard Chant, examined by R. PUGSLEY  

Q. You work at National Sea Products, Mr. Chant? 

A. Yes. 

Q. What do you do there? 

A. I'm a fish cutter. 

Q. And how long have you been there? 

A. I've been there about--going on five years. 

Q. That's in the Louisbourg Plant? 

A. Yeah. 

Q. You are a married man? 

A. Yes I am. 

Q. Family? 

A. Two children. 

Q. You're living with your wife? 

A. Yes. 

Q. Does she work? 

A. Yes she works for Modern City Dairy, she's a secretary there. 

Q. When did you have this turn to Christianity, when did that occur 

for you? 

A. I was-- '79. 

Q. Seventy-nine, do you recall specifically when? 

A. It was in the summer, I don't remember, it would have to be July 

18th, roughly something like that. 

Q. A specific day it happened I take it? 

A. It was on a, I don't know If It was a Friday, It was in the evening, 

it was at night. Friday night or Saturday night. 
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Q. And where were you at the time? 

A. I was in Truro. The place is called Camp Evangaline, it's h Debert. It's 

a place where a group of, like, mixed denominations gather for spiritual 

growth, chance to relate with children or people your own age, stuff 

like that and they have christian activity, like sports that is really 

dominent to the sense of having fun and not particularly about winning 

the game but mostly just to get away, for people to get away and 

begin to take heed into what the Bible is saying and the truth that 

is really in it and applying it to you lives and morals and living it. 

Q. Did God come to you at that time? 

A. Actually I just went up there because as I was explaining I did a deal 

from Montreal to here and I got ripped off in the process of it but 

not for all of it, but most of it and my middle man, the fellow that 

was middling the deal for me gave a couple of days to try to figure 

out what had happened and if I didn't come up with -- if I didn't figure 

what was going on or who, I was going to possibly have a couple of 

legs broken or, you know, these guys that I was dealing with from 

Montreal were heavy enough to apply that type of force. So I, for 

the first time in my life I sat down one evening in my father's home 

began to explain everything to him, what I was involved in and he 

came to the conclusion that it would be good for me to get away for 

those couple of days to try to figure things out. So that's where I went. 

My brother was working for T.W. Curry at the time and he had a call 

to Halifax so I went up with him up there and booked a cabin up there 

to try to figure this thing out? 

Q. There were other people there at the time, were there? 

A. Oh, yes, there was a massive of about anywhere from a thousand, roughly 
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Q. How many days were you there? 

A. I was there--Sheldon had another run at the end of the week and I went 

up in the middle of the week, I was there Tuesday, Thursday, Friday, 

Saturday, roughly.  about four days. 

Q. And did God come to you at that time? 

A. I accepted Christ as my Lord and personal saviour on the last day there. 

I accepted him, you know, according to John 3 and 16 and according to 

Rome verse 10, 9 and 10. 

Q. Did God speak to you? 

A. What do you mean verbally? 

Q. Yes? 

A. No he didn't. 

Q. Has he ever? 

A. No he hasn't. 

Q. You were a very freightened man when you went there? 

A. I was very scared, I imagine anybody would be in that position. After I 

got things settled out in what had happened, it was just a matter of-- 

1 was just basically waiting to go back, you know, catch the ride 

back from Halifax with my brother to explain everything to my middle 

man and he in return would sort of set up something that would 

account for what happened to the dope and things like that. 

Q. You were purchasing dope, were you? 

A. Yes. 

Q. What kind of dope? 

A. Hashish. 

Q. What quantity? 

A. A couple of pounds. 
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Q. How much money? 

A. Street value was around sixty-five hundred roughly. It was probably, 

It was black hash, it was one of the best on the market at that time, 

It was roughly selling for about fifteen or sixteen, maybe fourteen 

dollars a gram, around that. 

Q. Had you purchased dope before? 

A. Yes, I was a courier for a couple of years. 

Q. For a couple of years? 

A. Uh-hmmm. 

Q. How much money would you make in a course of a month with couriering 

dope? 

A. Well I--the thing about drugs and about dealing with dope, stuff like that, 

basically the money you'd, I'd be moving around seven, eight thousand 

dollars at a time within the circle of the transaction. The money that 

would be in there would be my money, like, other people's money, 

you'd be working with that money so you know your expenses would 

be covered and If you did any dope at all or any amount of it, you 

wouldn't have to worry about that but basically your money is more or 

less always into that pot and in that circular transaction way you deal 

with it and you work with it. 

Q. Did you ever deal in anything other than hashish? 

A. No, mostly pot and hashish, I did like dealing with chemicals. 

Q. Did you in fact deal in chemicals? 

A. No. 

Q. Did you ever deal in cocane? 

A. No. 

Q. Or heroin? 

A. No. 
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Q. You first started getting involved in the dope business when, in 

1977? 

A. Well I turned about 16 I guess and I started to do drugs. 

Q. Shortly after the Marshall trial? 

A. Yes. 

Q. And how did you first getting involved in doing drugs? 

A. Well like at first 1--I got it at school. Got my first contact with It 

in school. 

Q. And what did you do, you arranged to buy? 

A. No, at first, like anybody else, I was going around doing drugs, buying 

it and using it and etc, etc., and then after a while I begin to come 

and say hey, why should I pay for my dope and that is when I began 

to buy and sell a little bit and have a personal smoke and then after 

opportunities came for me to enter into that culture of transporting. 

Q. Yes, would you have done this pretty well from 1972 onwards then 

to 1979? 

A. Pretty %eel!, off and on. 

Q. Were you regularly employed at all during that period of time? 

A. I'd held down a couple of jobs basically just to cover up the money 

that I was taking in and... 

Q. I see, were you living at home at this time? 

A. From time to time, I was moving back and forth to Montreal, Ottawa, 

Toronto, where ever I was.... 

Q. You started going to Montreal, Toronto and Ottawa to arrange for the 

purpose of the dope? 

A. Well the transporting of It. 
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Q. I see. Well would you actually bring it with you? 

A. Oh, yes. 

Q. Would you go by car? 

A. I never had a license until after I was saved so.... 

Q. I see. 

A. I usually went by train or by plane or whatever. 

Q. What did you carry the dope in? 

A. Usually, well sometimes I would carry it on my person, sometimes 

I carried it in bags or suitcases. Basically--I can't be telling you all 

this man. Basically that just the way it's done. 

Q. Would you be involved in the purchase and sale once a month during 

this period of time? 

A. Oh, easy. 

Q. What kind of money would you make out of these transactions? 

A. Like I say, I made enough money to feasibly keep myself and whatever, 

you know, quantity of clothes or whatever I wanted, I could spend, 

you know, roughly $300 a day and just bar hopping or something, 

trying to pick up where I had taken a score because there was always 

people being busted and etc. so  you're usually trying to hunt around 

picking new contacts. The force of the law was there continuously. 

Q. Did you ever get picked up by the police? 

A. One time, yeah. 

Q. Were you charged? 

A. Well I was charged here in Sydney. 

Q. Of what, possession? 

A. Possession, yes. 

Q. Were you convicted? 

A. With an intent to traffic. There was two charges given and I grabbed 

the two charges hoping that I'd get off--well I got off with possession 
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A. anyway. I got a $100 fine and that's about It. 

SO. Q. Needless to say you didn't declare any of this money as income, 

you didn't pay income tax on the money you made from selling dope? 

A. No. 

Q. Would you give me an estimate of how much money went through your 

hands in that period of seven years? 

A. Oh, man, I don't know what to tell you. 

Q. What would you be making, about twenty or thirty thousand dollars 

a year? 

A. Well I'd be carrying about maybe--no not at first, maybe the last 

going off I might have been handling maybe, anywhere from--like 

in the circular, pushing the dope roughly maybe between 15 to 20 

thousand. Moving around all the time. 

Q. How did you carry the money? 

A. I never use to be carrying the money, I use to have money held for 

me. 

Q. I see. Did you ever carry a gun? 

A. No, never. 

Q. Or any weapon? 

A. Never. 

Q. And something happend in 1979, something went wrong with a drug 

purchase? 

A. Yeah, there was a lot of things that were going wrong the last couple 

of months. 

56. Q. In what sense? 

A. Well I got involved In doing quite a bit of drugs and stuff like that. 
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Q. You mean doing them yourself? 

A. Well actually what I was doing is I was doing some chemicals and stuff 

like that to try to keep me going. Your insight on that stuff is just 

money, money, type of thing. 

Q. Were you hooked youself? 

A. Definitely. 

Q. You were a drug addict? 

A. Yes. 

Q. I see? 

A. I wasn't what you would call a heroin addict but I was just--I was what 

people would call on the streets, like a pot head, basically. 

Q. What kind of money would this cost you a day? 

A. Well I was--it all depends on what type of drug, it would cost me 

anywhere from $50 to $100 or some days--some days I was like an 

alcoholic, some days you'd go without anything because of--you'd try 

to clean youself a little bit and try to get your head together. 

Q. From what period of time do you think you were a pot head, do you 

think you were a drug addict? 

A. Well from the time I started smoking. I think anybody that relatively--

from the time the begin to smoke. 

Q. Do you mean smoke marijuana or ... 

A. Smoke marijuana or hashish, I think they come to the point where they 

do abuse it to the point where they are smoking it every day and a lot 

of them say they just need it to get them going and need It to make them 

happy, etc. I use it to escape sometimes, and use it to keep me going 

a lot. 
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Q. Would you be out of it for days at a time? 

A. Not out of it. My mind was always--I was capable of circulating 

because, you know, I successfully pushed dope for a number of years, 

a couple of years without being busted so not that it rendered me 

mentally, like in captivity as far as working around me or not having 

the sense of awareness of what I was doing but physically it would 

wear quite bad. I would get down in the dumps every now and again. 

Q. Who were you selling the dope to? Who were the purchasers? 

A. Various amounts of people, I can't say who they were. 

Q. I'm not going to ask you to name names, but were they basically 

young people? 

A. No, no, you know, businessmen, people with a little bit of higher 

authority than that too sometimes. 

Q. Some high school students? 

A. I never really, I was more or less like a turn over man, I never really 

got down to selling joints on the street. When I first started I did but 

after a while I was just like a turn over man. Just bring, you know, 

point A to point B. 

Q. And you'd sell it to another guy and he would distribute it? 

A. Right. 

Q. And he would distribute it to whoever he could sell it to? 

A. Yeah. 

Q. Presumably some of the high school students? 

A. Possibly, I don't have an awareness of who it would be. Mostly I know--

I don't think the circular of drugs was that--I wouldn't allow--I never 

ever sold to the high school students. Most of the people that it was 

sold to, that my dope had any circular or went to was mostly to people 

in bars and if there was a student that got into the bar well that's... 
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Q. His tough luck? 

A. Yeah. 

Q. Okay, so something went wrong and the boys from Montreal said they 

were going to break you legs? 

A. Well they came down. 

Q. They wanted money? 

A. They wanted to know what was happening? 

Q. They wanted money? 

A. They wanted money for their dope. 
much 

Q. How/money did they want? 

A. I think it was around $2,500. 

Q. Had you had that money? 

A. No, well I had it backed up in some other dope but I wasn't willing to 

give that to them. 

Q. So what did you do? 

A. Well I actually--I asked the fellow who was middling the deal for me 

I met up with him and I arranged a meeting and asked him if they'd give 

me a couple of days to see if I could figure what was going on and they 

believed my story that I was ripped up, that I wasn't to haul a fast 

one but if I couldn't come up with any type of evidence to say that I was 

ripped well I was going to have to pay the consequences because you just 

don't let stuff like that slip. 

Q. Did you come up with the money or provide them with a... 

A. Nothing, like I said, I went away to try--I got it all figured out. 

Q. Figured out in your own mind, you mean? 

A. Well I figured out exactly what happened. 
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Q. I see, someone screwed up somewhere? 

A. Who did me In and etc. 

Q. Did you get after him? 

A. Well after the acknowledgement of receiving Christ as my personal 

saviour through the redemption of the cross to the sharing of the 

blood, I went home and my brother Roger came home and said to 

me. He said listen, such and such said don't worry about nothing, 

everything has all been taken care of. Apparently that fellow had 

confessed up to it. 

Q. Your prayers had been answered, correct. That makes you a true 

believer I take it? 

A. It never made me a true believer, well there is a lot more that happened 

that transpired in my life between that dramatic experience. When I 

first accepted the Lord, like I told you, I was quite a heavy drug 

user and... 

Q. When you first accepted the Lord was I take it at this meeting in 

Debert? 

A. Right. 

83. Q. In July of 1979? 

A. Right. 

Q. And it was a couple of days after that acceptance that your brother 

Roger advised  you that the guy had confessed? 

A. Right. 

Q. That was a very fast answer to your prayers? 

A. Very fast. Pretty fast. 

Q. Did you pray for the resolution of that problem? 

A. Well this is the way I made my plea to Cod was that I was in quite a 

mess. I was in a mess not in the drug culture but I was in a mess 
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A. physically and mentally because of the drugs and stuff and the abuse 

that I was causing to my body and I was down. Like I was up to 

smoking two and a half packs of cigarettes a day and plus like I say 

I was doing in drugs and drinking and everything else and partying, 

what people considered having a good time, I don't anymore but--

so I Just said look at me man, I'm in a big mess and I said if you 

clean me up, I said if you really clean me up and take care of me, 

I'll serve you and from that point in time, I never went back to drugs 

or cigarettes or drinking or anything. From that point in time God 

had come in and cleaned my life up sort of speak, he gave me a bucket 

of wash, white wash and just cleaned me up. 

Q. When you asked the Lord to clean you up and clean up the mess you 

were in, did you ask him to resolve the problem you had with the 

Montreal drug dealers who were going to break your legs? 

A. No, I just told him if , you know, I'd take it one step at a time 

and what he--like I wasn't really worried about that because I figured out 

and like I had, my name was well known enough that what I said was 

through the--like you know your name is--like when you do something 

good, right, you're a good lawyer, you present so many cases, you 

win so many cases, it is just like drugs, when you push drugs and you 

push a certainly of quantity of good drugs well you... 

Q. You had a good reputation? 

A. A good reputation for what I said and what it is so basically I had that 

all straightened out but there was something more that I needed in my 

life. I had to straighten my own life out, that was all I was concerned 

about up there. 
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Q. Did you tell the Lord about the problems you had with the 

Montreal Mobsters? 

A. Oh, yeah. I tell him every day about everything I do. 

Q. Do you speak to the Lord every day? 

A. Well I pray to him every day. 

Q. Well do you speak .. 

A. In prayer, and you know, in meditation and stuff like that? 

Q. And does he answer? 

A. Through his words. 

Q. You mean through the Holy Bible? 

A. Right. 

Q. Does he answer you in any other way? 

A. He answers me through circumstances, like, remember what we were 

just saying. About--if you had a drug addict--if you had a drug problem 

and if you sought--say AA say there Is a certain amount, you have to 

be taken down through a certain period of time, etc., etc., to get off, 

to kick this habit, right. Okay you kneel before God and you ask him 

to clean you up and forgive you of you sins and come in to straighten 

out your life and you don't go through any withdraw you can just kick 

the habit just like that, wouldn't you say that's an answer? 

Q. I would say that's extraordinary. 

A. It would have to answer, not verbally but through circumstances that 

I was answered. 

Q. What If he hadn't? 
what 

A. I would probably be in worse circumstance than' I am today. 
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Q. I take it you would not have stayed with him too long if he hadn't 

answered your prayers? 

A. Well I wouldn't have believed in him I guess. We all have a general idea 

of who God is and.  it is like the President of the United States, we know 

him, we know of the President of the United States but we don't know 

him personally. Well I grew up with the general idea of who God is 

all my life. It was that specific evening I began to know his son 

personally Jesus Christ. 

Q. You got to know Cod through out your life, I guess because of your 

parents and they're Petecostal experience. 

A. Well my grandfather was an Evangelist. 

Q. Yes, from Cape Breton? 

A. Well he built chruches all over the place, North Sydney. One in Nova 

Scotia, out West, P.E.I. 

Q. Which grandfather is that, is that your mother's? 

A. Sheldon Myers, yes my mother's father. 
it one 

Q. Is/your mother who is the religious/between your parents or are both 

of them? 

A. No, they both are. 

Q. My father at the age of 14 was completely healed of TB. As a matter 

of fact he wa just healed--he was due for surgery on a turner, well 

he was going for a little bit of therapy but they registered him for a--

they had to take everything out from the prostrate gland right down 

to the testicles, etc., etc., because he had cancer to such an indept 

so through the prayer of faith, like he went up to go for his final 

examination and they couldn't find anything so he was just unbelievably 

healed these last couple of--within the last monthhe just received a healing. 

Q. How old is your father now? 

A. My father is 53. 



1 1 8 

Page 206 

Q. Really, that young? 

A. Yes. 

Q. And how old is your mother? 

A. Pardon? 

Q. How old is your mother? 

A. Roughly about the same age, about 48. 

Q. They are living together? 

A. Yes. 

Q. Is your father working now? 

A. Yes. 

Q. Where does he work? 

A. He just started back to work at National Sea Products. 

Q. Same place? 

A. Yes, he's a cutter. 

Q. You mentioned a brother Roger, do you have other brothers? 

A. Yes I have one fellow who is a Minister up in New Brunswick. 

Q. Minister of what Petecostal? 

A. Petecostal, Church of God. 

Q. Is he--to become a Minister in the Petecostal Church, do you go to 

(inaudible) school? 

A. You go to a Bible College. You follow the same type of structurally 

leading as you would to apply to a degree in Art or something else. 

Q. Just give me a few details now. You're Maynard and Maynard you 

are 27, are you not? 

A. Yes. 

Q. And your brother Roger is how old? 

A. My brother Roger is about 31. 
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Q. Any your brother the Minister Is how old? 

A. There Is one In between which would be Sheldon. 

Q. And Sheldon is how old? 

A. Sheldon is 25. 

Q. And..? 

A. Wayne is 22. 

Q. Yes? 

A. Jamie 19. 

Q. Yes? 

A. And there is two sisters in there somewhere. 

Q. And they are between Wayne and Jamie, are they? 

A. Well one is between me and Sheldon and one is after Jamie. 

Q. Are you particularly close to any one of your brother or sisters? 

A. We are very close. 

Q. You're very close? 

A. All close. 

Q. Have you always been close? 

A. Yes. 

Q. Since your childhood? 

A. Yes. 

Q. When you were born did you share a room with one of your brothers? 

A. Yes. 

Q. Who would that be Maynard? 

A. Roger. 

Q. I am sorry, Roger, of course. 

A. Yes. 

Q. And you were living in Louisbourg at the time you were born? 

A. Well we were born in Lockport. 
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Q. Lockport, Nova Scotia? 

A. Yes. And we lived there for... 

Q. Is Lockport near Shelburne or is it? 

A. Yes, right next to it, about 30 miles. We lived there for a while and 

my father was an undertaker. 

Q. Was an undertaker? 

A. Is an undertaker and was an undertaker and the Job opportunity came 

for them to come up--my grandfather was Ministering in North Sydney 

at the time so we all moved up here and he got work at the Fish Plant 

in North Sydney and and was helping out a Dooley's Funeral Home. 

Q. When would that have been that you moved to this area? 

A. I don't know. 

Q. How old were you? 

A. Nine, eight. 

Q. How was your relationship with your mother as you were growing up? 

A. My mother and father's relationship was excellent. 

Q. Yes their relationship. But how was your relationship to them? 

A. I don't, what can I say, you'll have to ask them that. 

Q. I mean how did you feel about them? 

A. How did I feel about them? I had a great deal of respect for them. 

Q. Did you love them? 

A. Definitely. 

Q. Did you have a close relationship with them? 

A. Yes. 

Q. Is your father a fine and honourable man? 

A. Oh, very much so. 

Q. And have you always thought indeed in that way? 

A. Yes. 
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Q. So the night this occurred, you had gone to church with your 

parents In Sydney to the Petecostal Church? 

A. That's right. 

Q. It is my understanding that this was a Friday night. Was It your 

practise...? 

A. I must have been a special meeting. The must have been a speaker 

in or something. 

Q. Would you normally have spent Friday night at church? 

A. Ah.. 

Q. If there was a speaker? 

A. Well up until the age, you know, until I started doing for myself, I 

was more or less under their jurisdiction to do what they felt was right 

was for as spiritual matters or earthly matters. They were--they are 

very musical and they, at that time, were in the music for the church, 

they played the music for the church and stuff like that, you know, 

there was no, you go to church and that's it. Like a young boy, 

catholic fellow, you go to church son, that's it, bang, you just go to 

church. 

Q. You were expected to go every week? 

A. That's right. Anything special coming up, well I was expected to go to 

that too. 

Q. This occurred in the month of May in 1971, were you going to school 

at that time? I mean were you in school in the year 1971? 

A. Oh, yes. 

Q. What grade would you have been in at that time? 

A. I don't know six or seven I guess. 



122 

Page 210 

Q. How far did you go in school? 

A. I went to grade seven, that was it. It seems like after everything 

happened, you know, about 15i, 16, everything just started to... 

Q. Okay? 

A. I started to follow my own influence, everything started to start to Just, 

you know, I became a high school drop out, throught the influence 

probably of drugs. 

Q. Did you start using drugs at all before this incidence in Wentworth Park 

on May 31st? 

A. No. 

Q. How had you done in school up to that period of time, had you always 

passed? 

A. I was fairly, I was what you'd call a regular student. School wasn't--

it never use to excite me but I was very smart when it became to art 

and math, that was basically my only two subjects that I really liked. 

Q. Had you passed every year up to that point in time? 

A. In those specific subjects I was very high. I passed--well I failed 

maybe once or twice, maybe I failed in grade six or something. 

Q. Did you fail any other grades? 

A. I don't know, grade six or seven or something. The year I failed 

I quit. 

Q. Had you failed any earlier year? 

A. Not that I remember. 

Q. Now you say that you were on curfew at that time, that meant you had 

to be home at 9:00 or in the care of your parents? 

A. Right. 
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Q. And Wayne Magee, was he your probation officer? 

A. No, Larry Burke. 

Q. Burke, is it? 

A. Yes. 

Q. And Wayne Magee was who? 

A. He was the town police, chief. 

Q. The Town of Louisbourg Police Chief. 

A. Yes. 

Q. What kind of fellow was he? 

A. All right, I guess. 

Q. A decent fellow? 

A. Well I have my thoughts about the law, people that I've been encountered 

with so I just like to keep (inaudible). 

Q. Well I would like to have your thoughts about Wayne Magee. 

A. You guys are hard. He was a pretty square level headed fellow 

but my objective of the law is like he was like anybody else man, 

like they could pressure you into doing something and they'd do 
up 

It and that's all. I've grew/under that influence all my life. 

Q. Was the law the enemy? 

A. To a point. Just like cowboys and Indians I guess. 

Q. What kind of problems had you been in, what had you done to get 

yourself into problems with the law? 

A. Just like--theft. 

Q. Is that from a store you mean? 

A. No from--is this very relevant to the case? 

Q. I think it is and I'll tell you why I think it is and because I realize 

you're here without a lawyer and there is really no way at this hearing 

that I can compel you to answer any questions I put to you, I can apply 

to a court order to try and convince the judge to compel you to answer 
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Q. to my questions but there is no way that you have to respond to 

anything I ask you today. I'll tell you why I think it is relevant. 

I think everything about you is relevant. I'm acting for Chief MacIntyre 

and we're sueing the CBC because we say that on this program the 

CBC said things about the Chief that are untrue. The CBC, I'm not 

going to try summarize what their case is but to some extent they are 

relying on you and John Pratico and Patricia Harris. I think it is 

important for me to know as much about you as I possibly can 

and so that is why I've gone this way and another reason to, I'll tell 

you why, Wayne Magee was present, he gave evidence yesterday 

here. He was present at the Town Hall in Louisbourg when you gave 

the second statement and I want to know what you think of him or what 

you've thought of him at that point in time, that's why I asked you that 

question. 

A. No, I don't mind anwering a few questions but like, what I'm saying is 

you're going way indepth into my personal life between my parents 

and stuff like that that I don't feel Is relevant to this case. I feel 

personally and I don't mind telling you as much as I can tell you, you 

know what I mean but when you start like you're--if you go back on 

that tape, you're way off. 

Q. I'm way off, okay, I see. I'll try and keep on the track. 

R. Murrant: Maybe if we can take ten minutes 

R. Pugsley: Certainly, would you like to take a short break? 

Maynard Chant: No problem. 

R. Murrant: Then we can deal with the events of--I don't know if you're 

finished that part anyway. I leave it to you. 

R. Pugsley: Would you like to take a break. 

Maynard Chant: Co for it, I'd say go right through. 

R. Pugsley: Maybe we should take a few minutes then. 
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Q. A long time has elapsed since May 28, 1971, time plays its tricks on 

peoples memories, do you agree? 

A. To a point. 

Q. I take it you don't recall all the things that occurred In that period 

of time, May, June, July, August, clearly? 

A. A lot of thing that I've said--A lot of things that are really stuck out 

in my life are the things that have been more or less really have held 

me, you know, the principal things that have happened to me personally 

and what happened relatively speaking through fear and stuff like that, 

things like that, they just erase. 

Q. Was the first time you were frightened that night when Donald 

Marshall came to you at the police station and stood over you and told 

you what to say? 

A. Well he basically--he must have told me something either between getting 

In the car and going over to the place where the murder was explained, 

it seems I remember some of it them, but when he stood over me I was 

pretty scared, I thought he was a big strap of a man but like I say, 

I'm grown up now and is about a big strapping of a man now. 

Q. You are what, six? 

A. Six foot. 

Q. What do you weigh? 

A. Me?  

Q. Two ten, 220? 

A. Two fifty. 

Q. Two fifty, you're a big boy now. How big were you then? 

A. I was about a 160 I guess and 5'6. 

Q. And you were sitting in the police station and Marshall came up to you 

and leaned over you did you say? 
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A. Well I was sitting like In the chair like this here and there was almost 

like there was--like I was sort of sitting like this and It was like almost 

like a kneeling thing In Church that you come up kneel up against, he wa 

more or less had his arms over that and he was more or less looking 

down over me. 

Q. With his face very close to your face? 

A. Pretty close, about, about like there. 

Q. And you and I are about two feet apart at the present time I would say? 

A. Yes. 

Q. And what did he say to you? 

A. He said, there was two of them, wasn't there and I just said yes. 

Q. You got the message? 

A. Yeah. 

Q. When you were talking to Mr. Murrant about this you said that he looked 

angry or he was angry or... 

A. He was like he was on fire. 

Q. Like he was on fire? 

A. Yeah, he was pretty wound up. 

Q. And then the police asked you in and you gave them a statement I take 

it? 

A. A police statement, yes. 

Q. And you told them what Marshall had told you to say? 

 A. Well I had told them basically what we had talked about. There was 

another police officer there at the time when he had come over and said 

that to me. I guess I should have said to him, hey man, I didn't see 

anything but I just went from there--everything happened so fast. 

186. Q. Yes because when the police had first stopped you that night when you 

were leaving the park going out to hitch-hike and they stopped you and 

you told them you saw everything, I saw everything I think are the words 
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Q. you used? 

A'. Yeah. 

Q. And then you gave the police a statement and you gave them a statement 

as well and I don't believe you recall giving them this statement at least 

I don't think you recall in the course of your discussion with Mr. Murrant. 

This is a statement that is dated the 30th day of May, 1971 at 5:15. 

A. Yeah... 

Q. You don't recall that at all? 

A. Did they say it was taken at, it just says Louisbourg. 

Q. It doesn't say where, it's on a City of Sydney Police Department, it's 

apparently signed by you and I'll try to find a photostat of your signature 

and it's witnessed by Sergeant Detective MacIntyre. 

A. Basically is that saying that he was the only one there. 

Q. Just a second, I'll let you read it in just one moment. I'll just identify 

It for you. May 30, 1971, 5:15 p.m. and that's the beginning time and the 

ending time was 5:35 p.m. Now you just take a moment to read it. 

A. Okay. 

Q. I don't know if you've seen the second page, there is just a little 

bit on the second page, have you seen that Mr. Chant? 

A. Yeah. 

Q. Having read that two page statement, do you have any recollection 

about giving that statement? 

A. Is the statement at 2:15 relatively the same as that statement. 

Q. Let me show that to you. Do you mean the statement that you gave on 

June the 4th in Louisbourg? 

A. Uh-hmmm. 

Q. Let me just show that to you and here it Is. That is a four page statemen 

dated June 4, 1971, 2:55 p.m. Just take your time to read that. 
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A. It seems like I remember this statement but this one... 

Q. You remember the June 4 statement, yes. 

A. I remember this June 4 statement, this one seem to--I don't know if I 

gave it that night or if.... 

Q. It's dated May 30th, now May 30th would be the Sunday. The 28th was 

the Friday. 

A. Let me think, let me think now. I think after this statement, I think then( 

was... 

Q. After the Louisbourg statement, the June 4 statement? 

A. Right. I don't know if one of the detectives came out, I think on a 

Sunday and we went for a drive or something, I don't remember. 

Q. Well May 30th was a Sunday. 

A. I don't know if we went to Sydney or where we went. 

Q. Let's just go back to this for a moment, this statement of May 30th. 

It says; "May 30th, 1971, 5:15" -- well assuming that the statement 

is correct when it says May 30th, that's two days after the incident 

in the park. Had you heard from Marshall since you last saw him in 

A. 

the police station in the early hours of the Saturday morning. When 

did you next hear from Marshall, did you hear from him ever again? 

No. 

 Q. 

A. 

Never did? 

No. 

 Q. 

A. 

Okay, fine. It says: "statement of Maynard Vincent Chant, age 

15 years residing at Main Street, Louisbourg, C.B. Friday night 

I was in town and I left the bus terminal on Bentinck Street about 

11:40 p.m. " That would be roughly right, would it? 

Uh-hmmm. 

 Q. 

A. 

Answer, yes? 

Yes. 
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Q. "I walked down Bentinck Street, came over Byng Avenue and started 

to cross the tracks. I got half way across the tracks. First I seen two 

fellows walking and two more were walking kind of slow, talking." 

Now that I take it . is  not accurate I take it? 

A. Read it again. 

Q. Sure, of course. "I got half way across the tracks. First I seen two 

fellows walking and two more were walking kind of slow talking." 

A. That would have to be inaccurate because I never even seen that. 

Q. That was untruthful? 

A. Right. 

Q. Okay. "The two fellows who stabbed Donald Marshall and Sandy Seale, the 

talked for a few minutes on Crescent Street." Now that was... 

A. You know, that there statement reminds me on the statement that I gave 

on that might. 

Q. I see, on the night of--you mean In the early hours of the morning? 

A. That statement is pretty close. 

Q. That statement--that might would have been May the 29th? 

A. Yeah because I can't remember that actual--I don't even know a lot 

of what went on but that statement seems to bring, you know, recalling 

about, you know, something about what was said to me in the office 

or something, giving that type of a statement. 

Q. The only assistance I can be to you is that it is witnessed by Sergeant  

MacIntyre and he apparently was not at the station that night on the 

29th. 

A. Wasn't he. 

Q. No he wasn't and there is some evidence from one witness we examined 

earlier who says that he believes they went down on a Sunday to 

Louisbourg to have a chat with you, he and Maclntyre. 
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A. Yeah, I remember going for a drive with them but I don't remember 

giving them a statement that I can recollect but this must be the 

statement that I had given on that day. 

Q. I assume that it is, that's all I can tell you. "The two fellows who 

stabbed Donald Marshall and Sandy Seale, they talked for a few minutes 

over on Crescent Street." Now that was not truthful, was it? 

A. Right. 

Q. "One fellow hauled a knife from his pocket and he stabbed one of the 

fellow." That wasn't truthful? 

A. No. 

Q. "So I took off back across the tracks to Byng Avenue and started 

to walk towards the bus terminal. Then I see Donald Marshall coming 
to 

down. I turned around and started/walk the other way. Donald caught 

up to me and said, look what they did to me." Is that truthful? 

A. Yes. 

Q. "He showed me a long cut on his left arm." Is that truthful? 

A. Uh-hmmm. 

Q. Was his arm bleeding, do you know? 

A. Not really, not that bad. 

Q. "Then he said help me, my buddy is over on the other side of the park 

with a knife in his stomach." 

A. Right. 

Q. Was that truthful? 

A. Uh-hmmm, yes. 

Q. "Then we started to look for some more help. We met some boys and 

girls, one of the girls gave Donald a handkerchief, we got a car 

to take us over to where Seale was laying on the pavement. I took my 

shirt and put it around his waist and Donald went to a grey house and 

asked the man if he would call an ambulance." Is that accurate. 



131 

Page 219 

A. Yes. 

Q. "About ten minutes later I asked the man In the house to call again and 

I knelt down by Sandy Seale and he said that it was hot." I think you 

said It was cold? 

A. Yes 

Q. He mentioned something about being either cold or hot I take it? 

A. Yes. 

Q. "I unbuttoned his jacket, I then discovered his stomach was cut, I took 

my shirt where the cut was and made him comfortable. Then the police 

arrived, they called for the ambulance. He was taken to the hospital." 

That's accurate? 

A. Uh-hmmm. 

Q. Answer yes. 

A. Yes. 

Q. "Question: Did you know those other two men? Answer: No. 

Question: Did you know Donald Marshall. Answer: I knew him to 

see him." Was that correct, did you know Donald Marshall? 

A. Well not like, you know, to know him to see him now I know him, like 

basically there was a lot of Indians around like going to dances and 

stuff so like it was--you know, basically to see, I don't know that 

fellows name but I know him after I seen him to know him. What more 

can I say there. 

Q. "Question: Did you know Sandy Seale? Answer: No. Question: Could 

you give me a description of these other man." It says man meaning 

men, I take it. "Answer: One man about 6'2, light brown hair, dark 

pants, suit coat, over 200 pounds. The other fellow 6 feet tall, dark 

pants, dark hair, 165 pounds." Now you made that up completely? 

A. Must have. 
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Q. "Question: Did you see their faces? Answer: No. Question: Would 

they be young or old. Answer: I was not that handy. Question: Was 

there just four men there? Answer: Yes. Question: Did you see any 

knife? Answer" yes it was a figure of a knife. Question: How far 

away would you be? Answer: 45 feet of more down the tracks. 

Question: Could you tell if Marshall was drinking? Answer: I would not 

say he was." Why did you give to the police this statement when you 

knew it was wrong? 

A. Well basically I was more or less just repeating what Marshall had told 

me. You know, more or less because I got myself in a bind when he 

come out and said there was two of them. That statement reminds 

me of the statement I had given that night. That sounds like the identical 

thing that went on. Now I don't know--people say there was--you told 

me that there was--that statement that I had given that night was never 

ever recovered or never ever used or was never.... 

R. Murrant: Haven't seen one with that date on it. 

A. Ever seen anything like that statement. That reminds me of the actual 

statement that I have given that night. Now I don't know if--maybe the 

statement that I had given that night wasn't accurate and he came out or 

that certain police officer came out later on that day and asked for the 

same statement again but this was the statement that--I don't remember 

this one but the only thing—the only recollection I can come to that 

statement would be the night that I had given him the statement. 

Q. You don't recall the statement of May 30th? 

A. No. 
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Q. Now the statement of June 4th. The statement was given at the 

Town Hall in Louisbourg? 

A. Yes. 

Q. And how did you get to the Town Hall? 

A. I believe the detectives took me and my mother down in the car. 

Q. It is my understanding that Wayne Magee took you there? 

A. Well.... 

Q. Could well be? 

A. Could well be. 

Q. And your mother? 

A. Uh-hmmm, yes. 

Q. And you went in and it is my instruction, this is what I am told that 

detective Macintyre said that he wanted to ask you some questions, 

he was interested in the truth and that it was important for you to 

tell the truth and I think he spoke those last few words to your mother 

and your mother said yes, or she agreed with that and then Detective 

MacIntyre started to ask you questions. Do you recall any of that? 

A. The only thing I can say I recall is sitting down with my mother there 

and I don't remember a lot of the conversation. Most of the conversations 

that would be trivial to me would be something like that type of a 

conversation that wouldn't have no bearing on me at all. I mean... 

Q. Why is that? 

A. Well it's just so long ago, you know. 

Q. I see, okay. Are you certain that your mother did not remain present 

throughout the entire.... 

A. I am positive. 
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Q. Because both Chief MacIntyre and Magee have sworn that your mother 

did remain throughout? 

A. I don't care what they say. 

Q. That's what they testified? 

A. You can ask my mother, she'll tell you that she was put out. 

Q. That she was put out? 

A. I don't know--she wasn't booted out but she was asked something, would 

you leave or something. I don't know what the circumstances were, maybe 

they wanted to talk to me alone or.... 

Q. How long after your mother was there was she asked to leave? 

A. I don't know. I think she was just there after to the point where 

they were saying that they had a witness there or something like 

this. That's when I told them, I said, look, I didn't see nothing. 

Q. And you think she was asked to leave at that point? 

A. She was asked to leave at that point. 

Q. And she agreed to leave, did she? Did she make any fuss about it? 

A. I don't know, I don't think she was aware of what was going on. She 

just went out under the instruction of the detectives I guess because--

possibly something they had said to her, maybe relevant to me. 

Q. Did you object to her leaving? 

A. Like I say I was scared, I didn't...I was to the point I was so 

dumb-founded, I didn't know if I was coming or going I guess at 
_ 

that point, to the point to say, you know, to speak up for, hey 

buddy where are you taking my mother, she has a right to be here, 

you know. 
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Q. And your mother didn't... 

A. To look at me now and you were to put me in the same circumstance, I'd 

say listen, I'm not talking to you at all without my mother, etc. Being 

back then, you know, I just couldn't speak for myself. 

Q. And your mother raised no objection either? 

A. No, maybe they must have said something to her to cause her to have 

no objection. 

Q. Was Wayne Burke there throughout? 

A. Larry Burke? 

Q. Yes. 

A. Yes. 

Q. He was there throughout the statement? 

A. That I can recall. 

Q. Yes. Now you gave a statement in 1982 before Corporal Carrol and 

in addition to that you swore an affidavit on July th 14th, 1982 

and in that affidavit you say; "subsequent the the Preliminary Hearing 

in this matter in July, 1971, I spoke with the Crown Prosecutor, the 

late Donald MacNeil who informed that if I changed my statement that I 

had seen Donald Marshall stab Sandy Seale that I would be charged with 

perjury." You recall Donald MacNeil telling you that, do you? 

A. I recall that on the day of questioning at the Town Hall when we 

were going to the questioning and I said I didn't see nothing and they 

were saying, they were implying that--something like, you know, you 

could be up for perjury or something like that because of the first 

statement you've already given. 

Q. You're saying that occurred at the Town Hall? 

A. I believe, yes. 
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Q. Are you certain of that because you didn't mention it in the affidavit? 

A. Didn't I. 

Q. No, take a look at it. 

A. Oh, I thought... 

Q. Having read your affidavit which refers explicitly to the conversation you 

had with the Crown Prosecutor where the word perjury was mentioned to 

you, I say to you could you be mistaken? 

A. The reason why I said the crown prosecutor because I thought the 

crown prosecutor was the fellow that came out with the detective at 

that time to give that statement in Louisbourg, right and .... 

Q. Well no, it says subsequent to the Preliminary Hearing and that means after 

the Preliminary Hearing? 

A. That means on the.... 

Q. That means after the Preliminary Hearing in this matter in July, 1971. 

A. Uh-hmmm. 
statement 

Q. You see the Louisbourg/was In June of 1971. 

A. Oh, I see. okay. 

Q. It says; "subsequent to the Preliminary Hearing in this matter in 

July, '71, I spoke with the Crown Prosecutor, the late Donald MacNeij." 

A. Yeah right, no problem, yeah. 

Q. "Who informed me that if I'd changed my statement I'd be charged 

with perjery." You recall him telling you that? 
_ 

A. Yes. 

Q. I suggest to you that there was no mention of perjury at the Louisbourg 

Town Hall meeting In June, that if there was any reference it was only 

at the meeting with MacNeil? 

A. Oh, is that right. 



137 

Page 225 

Q. Well that's what I am suggesting to you and I want to have your comment 

on It? 

A. I--like the whole area of me being on probation was discussed to the 

reflection that I could be doing time if I didn't come up with a bit 

of truth. 

Q. Are you saying that that occured on June 4th? 

A. That occured when they were having me questioned in Louisbourg. 

Q. In Louisbourg at the Town Hall? 

A. Yes. 

Q. Was your mother present at that time? 

A. No, she was put out. 

Q. She was put out again. 

A. Well I should use the term put out because you seem to be expressing 

that word put out so ... 

Q. Well I'm not here to... 

A. Let's say that she was--yeah I'm sorry, just a bad choice of words, she 

was--at that time she was out of the room. 

Q. I see, okay. Was the word perjury mentioned at that time? 

A. I don't know if the actual word was mentioned at that time, you know, 

you can play on words to say--you know, was that specific word 

mentioned, well I couldn't say it was and I couldn't say it wasn't. 

Q. The fact is that the police were not satisfied that your statement of 

May 30th was true? 

A. Right. 

Q. And indeed your statement of May 30th, was not true? 

A. That's right. 
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Q. So they were right In that suspicion? 

A. They were definitely right. 

Q. How big was the room In the Town Hall that you were In? 

A. It was about twice the size of this room. 

Q. I would say this would be oh, seven or eight feet wide and it is 

probably about 15 feet long, it would be twice the size of that, 

would it? 

A. Yeah. 

Q. And you were sitting at a table, were you? 

A. Ah, yeah, a long table. 

Q. A long table? 

A. Right. 

Q. And where were you at one end of the table? 

A. I was on one side and I think my mother was next to me or around 

that area. My probation officer was on the other side, Wayne Magee 

and I think the two detectives or police officer was something like we are, 

abreast of one another. 

Q. I see, they were opposite you, were they? 

A. Yeah. 

Q. Did both of them ask questions or just one? 

A. I don't remember. 

Q. When your mother left or was asked to leave, did Wayne Magee say, 

she shouldn't be put out, she has a right to be here? 

A. Not that I can remember. 

• Q. Did the probation officer? 

A. Nope, not that I can remember. 
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Q. Do you recall signing the statement? 

A. No, I don't, but I must have. 

Q. Well let me show you a signature that appears on a document 000025 

which says: "June 4th, 1971, 2:55 p.m., statement of Maynard 

Vincent Chant" Is it? 

A. Uh-hmmm. 

Q. "Age 14 years residing at Main Street, Louisbourg, Cape Breton." And 

then on the second page at the bottom is Maynard Chant, is that 

your signature? 

A. Definitely. 

Q. Definitely your signature? 

A. Yeah. 

Q. Do you recal signing that? 

A. It's vague, but it's there, I think I do recall. 

Q. Did you read those two pages over before you signed it? 

A. Well I wasn't much of a reader then. 

Q. You weren't much of a reader? 

A. I don't remember reading it over. 

Q. Could you have read them over? 

A. I don't think. 

Q. Again... 

A. It wasn't my writing, it wasn't--I'd probably have a hard time reading 

It. 

Q. You say you're not much of a reader, did you read english then? 

A. Oh, yes. 

Q. Yes, you were in grade seven in school? 

A. Yes. 
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Q. This was on June 4th, 1971. The Preliminary Inquiry was In July, 1971. 

That was, I assume at the Court House In Sydney, the Preliminary Inquiry 

A. Yes. 

Q. You gave evidence at that Preliminary Inquiry? 

A. Yes. 

Q. You were sworn to tell the truth? 

A. Yes I was. 

Q. The evidence you gave was false? 

A. Yes. 

Q. You gave evidence at the trial in November, 1971? 

A. Yes. 

Q Do you recall being before a Grand Jury? Do you recall being... 

A. Yes. 

Q. Yes and you gave evidence before the Grand Jury? 

A. Yes. 

Q. And that evidence was false? 

A. Yes. 

Q. And you gave evidence before the Petit July, the small jury and do 

you recall that and you were sworn to tell the truth? 

A. Between the two courts, yes, both statements were Ilesc 

Q. Both statements were lies, yes. And -- when is your birthday? 

A. Fourteenth of October, '56. 

Q. During the course of the giving of evidence, did you go up to 

Donald Marshall, senior? 

A. What do you mean? 

Q. Did you speak to him? 

A. Where? 
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Q. At the Court House? 

A. In '71? 

Q. Yes? 

A. No. 

Q. Did you speak to Donald Marshall's lawyers? 

A. No. 

Q. The police did not tell you that Donald Marshall committed this crime, 

did they? 

A. I remember, I don't remember when exactly it was said to me that he had 

tried, Donald Marshall had tried to skip out or take off somewhere and 

the police had caught him in Whycocomagh or something like that, but 

I don't remember when exactly that was but they never specifically said 

listen, Marshall is guilty and we want him. 

Q. During the course of the Appeal Court Hearing in December of 1982, you 

remember giving evidence there? 

A. Yes. 

Q. You never made any suggestion at that time that the police threatened you 

with jail or threatened to charged you with perjury? 

A. At the trial. 

Q. At the hearing in Halifax? 

A. At the hearing. I thought I'd given a complete, when they were 

asking me the questions I thought I'd given the story that I was.... 

Q. This was in 1982, this was after you had your conversion to 

Christianity and this was in Halifax before five judges? 

A. Right. 

After I had given my statement I thought they asked me the question 

why did I lie or why did I do this or why did I do that. 
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Q. Let's see the statement you gave. 

A. Is this the trial statement? 

Q. No, this is just a statement and first of all let's take a look at the 

statement. This Is a statement that you gave in 1982 before Corporal 

Carrot. 

A. Oh, yeah, okay. 

Q. Carrot came to Louisbourg, did he? 

A. Right. 

Q. And saw you for some period of time, did he see you on more than one 

occasion? 

A. I think he saw me twice. 

Q. For what period of time? 

A. He saw me--I think I seen him, one day he come down to the plant 

looking for me, I didn't have a chance to talk to him then that night 

he came over to the house. 

Q. That would have been the same night you gave the statement? 

A. Right. 

Q. And how long was he at your house would you say? 

A. Oh, about an hour I guess. 

Q. When were you married? 

A. I was married In '80 I think. 

Q. In 1980? 

A. Yes. 

Q. Had you been going out with your wife for a period of time before 

you were married? 

A. We knew one another. 

Q. But were you going out? 

A. We went together for about three weeks. 
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Q. Just before you were married? 

A. I see. 

Q. In the statement you say and bear with me I guess it would be best 

if I read the whole thing. "In 1971 I would have been 14 years old. 

I went to Sydney with my parents to Church. I skipped out of Church 

and went to the Pier. From the Pier I went to the bus station and 

the bus had left for Louisbourg. I walked down Bentinck to the park. 

I was going to take a short cut across the park to George Street and 

hitch-hike home. I had not quite made it to the park and a guy 

in a yellow jacket came running up to me. He showed me his arm 

where it was cut and told me his friend was stabbed over in the park. 

We met some other people and he told them the same thing. We flagged 

down a car, a brown Nova and went over to Crescent Street where the 

other guy was. This was Sandy Seale and he had been stabbed in 

the stomach. The fellow that I later learned was Donald Marshall did 

not go near the body." He wouldn't go near the body? 

A. No. 

Q. Did you think that was strange? 

A. Yeah. 

Q. "There was no blood from the cut on his arm and he showed several 

people." That's accurate, is it, there was no blood from the cut on 

his arm? 

A. Not, not right at that time. I know right after she gave--even when she 

gave him the hanky it didn't seem like, you know, it was bleeding 

that bad. 

Q. "It thought his actions were quite suspicious at the time." What actions 

were those? 

A. Like he never went near the body or nothing. I don't know if it was 

shock or what it was. I thought at the time, like, even I remember when 
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3211. A. I was giving the—that I was In the court and stuff like that, that was 

the thing that really puzzled, like you know, he was saying it was his 

friend but he wouldn't--like he stood about as far as the wall away from 

him and I was over Sandy's shoulder away from him. 

Q. And Sandy was still conscious at this time, was he? 

A. Yeah. 

Q. "Seale was still alive and I put my shirt on the wound. The police in tervitwec 

me that night and I repeated what Marshall had told me. I don't know why, 

I had to say something. I told the police I saw everything." Referring 

to the cut? 

A. Right. 

Q. Now I just want to make sure. Were the words that you used to the 

police, were they, "I saw everything." 

A. Yeah, that's what I said. 

Q. Yeah, okay. "I definitely did not see the murder. Everything was over 

by the time I got over where Seale was. Sometime later I was taken to 

the park and they asked me where I was standing, I more or less showed 

them what they wanted to get it over with. I wasn't in the park around 

the murder. I was interviewed by two detectives, my mother was also 

there." You don't say anything in that statement about your mother 

being absent from the room. 

A. No, I just, they never came to that point in question. I guess I could 

have said something. 

Q. "In the second statement I told the detectives I saw the murder. They told 

me that another guy had seen me in the park and I had to see it so that's 

what I told them." 

A. That's right. 

Q. But there is nothing there with threatening you with perjury or threatening 

you with jail? 
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A. Because it didn't come up. 1--I think we talked about It afterwards, after 

the statement was given, they were asking me a few questions, they 

never put anything down on record but they were asking me a few 

questions because .1 remember them saying to me, hey, you know, we're 

not, you know, I said something relatively speaking about all cops, I 

guess I was probably still a bit hurt, like this bit, you know, after 

coming out and saying what I said and stuff and I said, you know, 

I thought they were all like that, pressuring you to do things and 

stuff and he said, we're not like that, so you know, you could probably 

talk to him and he'll probably give you that suggestion to the conversation. 

Q. Yes. Did you tell those fellows you were threatened with jail and 

threatened with perjury and your mother was ordered out of the room? 

A. Yes, as a matter of fact my father was there. 

Q. You told Cerro!? 

A. Yes. 

Q. But he didn't put that down, obviously not? 

A. No. 

Q. "I really felt Marshall did It. 

A. Yeah, I did, that's why I didn't think that I was--for sometime I didn't 

think that I was doing such and injustice. 

Q. "During the time Marshall was in jail a friend told me that Marshall was 

gloating about killing Seale. 1 also felt that the Indians were all out to 

get me. • During the time I was giving evidence in Court, they kept 

going over and over the evidence. I remember once the Crown Prosecutor 

really was mad at me. I cannot explain what made me lie about this 

other than 1 was young and scared at the time." You acknowledged in 

Mr. Murrant's questions to you that the police ligitimately and honestly 

could have been trying to get at the truth? 
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A. Yes, I told that to Carol. 

Q. Did you? 

A. Yes. I also said about an interview I had on radio. 

Q. I see, you were on radio, were you? 

A. Yes. 

Q. You say in the evidence you gave before the Appeal Court on Page 

186, "Question: Isn't it fair to say that what they were trying 

to tell or what they told you at the time was they communicated to you 

the seriousness of telling lies about what you had seen. They were after 

your true statement, weren't they? Answer: They were after the 

truth." 

A. Yes. 

Q. Aiid that's accurate? 

A. Yes. 

Q. And again the next question is "Question: Yes, there is no question 

about that, they were after the truth, right? Answer: Yes." 

A. Definitely, that's what I thought. That's what I thought all along 

even though I thought I was pressured I still felt that they were just 

doing that to get at the truth. 

Q. Yes. Just one second Mr. Chant? 

A. No problem. 

Q. I take It that when Detective Carrol saw you which I think is February 
- 

of 1982, the only peopel you had talked about, sorry--you had talked 

to or attempted to talk to up to that point in time was your father? 

A. Yes. 

Q. That's the only person? 

A. My father and my pastor. 
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Q. And your pastor, right. And you first tried to speak to your father, 

when? 

A. I don't know a couple of months before I tried to speak with my pastor 

which was a couple of months previous to when I was speaking to Carrol, 

the detective. 

Q. All right, let's put it this way then. If the statement, yeah, the statemen 

if February 16, 1982, middle of February, '82, probably in December 

that you would have spoken to you pastor and probably say something 

like September that you spoke to your father? 

A. No, I spoke to my father first. 

Q. Yes. That's right. 

A. I think it was.... 

Q. In the summer was it of '81 or something? 

A. Yeah, roughly about there. 

Q. And what did you say to your dad? 

A. Well like, you know, we were just talking back and forth and sharing 

some personal things and I just said, you know, do you remember the 

time about the trial, Sandy Seale, I really didn't see anything at all, 

because we were talking about a certain individual who was a friend of 

mine, who became a friend of mine through Christianity which his name 

Is Bill Paulette, he was one of the councellors with the Indian Affair and 

we weren't talking about the case but I guess he was kind of interested 

about what was going on and we were just taking, like if you were ever 

approached what I would tell him. Basically I was telling my old man, 

excuse me, my father that I would tell him what I was going to tell 

my dad which was I didn't see the murder. 

Q. You and your wife live in your own accomodations now, do you? 

A. Yes. 
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Q. Did you and you wife ever live with your parents? 

A. Yes we did. 

Q. For the first part of your marriage? 

A. Yeah well I guess.  about a half of year or something. 

Q. And you were married in 81, did you say? 

A. Yeah. 

Q. And then you moved... 

A. I must have been married in '81 or '80. I think it was In '80 I believe. 

Q. I see, you lived with your parents for about six months? 

A. Yes. 

Q. And then moved up to your own place? 

A. Well we moved, yeah, like two, two dwelling places. Now we're in our 

permanent residence. 

Q. What did your father say when you said this to him? 

A. Well I guess, just, you know, he's a good man, he sort of took it to 

heart and said you know. He never said what are you going do about it, 

he just said--he more or less took It in. I guess I wasn't being 

responsive enough for him to give advice. It was just sort of having 

somebody to you know--you talk to a phone the phone doesn't answer 

you back. 

Q. He didn't give you any advice I take it? 

A. No, not really, he just more or less Just beared the burden with me. 

Q. Are you a member of the Petecostal Church now? 

A. Yes I man, I'm one of the... 

350. Q. You're a Preacher, are you? 

A. To a point and that I'm the president of the Church that I am with now, 

I one of the deacons of the church. 
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Q. What church is that? 

A. The Pentecostal, the Church of God In Loulsbourg. 

Q. Yes. One of the deacons would be in charge of the spiritual life of 

the church I take It? 

A. Spirtual life, yes, and also like the major decision, you know, the 

council, the church council. 

Q. How many members do you have in the Church? 

A. We have 4 and the secretary, she would be.. 

Q. I am sorry, how many people come to the church? 

A. How many people, between 30 and 60. 

Q. You have services, what, once a week on Sunday? 

A. yes. 

Q. And then you spoke to your pastor of the church after you had spoken 

to you dad? 

A. Yes. 

366. Q. And what had your pastor tell you? 

A. He told me to really make it a matter of prayer and if opportunity would 
be 

arise for me to do something about it to /sure enough do something. He 

said just for now, he said, just really keep it in prayer and talk to the 

Lord about it and let him sort of work it out for you and maybe you 

might be able to fix It up a little later down the road, you know, If the 

opportunity ever came, but he was more or less, you know, he was like 

my father, he was more or less just bearing the burden of me telling him 

about the tragic mistake I made In my life. 

Q. Did you discuss with your mother after you left the Town Hall what you 

told the police? 

A. I don't remember. 
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Q. You don't remember? 

A. Not really, something about it but not would stick out in my mind right 

now. 

Q. And you said, I believe, it was at the Louisbourg Town Hall, I think 

you said that the police said to you, you had to see something, am 

I correct that it was the Louisbourg Town Hall? 

A. Well they'd say the exact words, "you must have seen something." 

Q. You must have seen something. Okay, I suggest to you that that 

was not surprising that they would say that to you in view of the 

fact that you had told the police the night of the incident, l - saw 

everything. 

A. That's right, but they at that--I guess through that--what made me 

say, I didn't really mean like I seen everything, the murder. Basically 

what I was talking about was the scene of the accident, more or less 

having to do with being stabbed and stuff like that. 

Q. You may not have meant that you saw it everything? 

A. Right. 

Q. But the police may well have assumed from your comment. 

A. Basically, yeah. That's probably why I guess why, I don't know 

why they said what they said, basically I guess they must have said 

it because they realized that I didn't tell the truth in the first statement 

that they had taken that night so basically they were figuring, I suppose, 

holding out I guess. 

Q. And in fact you were? 

A. Oh, definitely. 

Q. Thank-you very much. 

A. Thank-you very much. 

R. Murrant: No questions, you're free to go. 
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0. MAYNARD CHANT duly called, sworn, testified:  

DIRECT EXAMINATION  

MR. EDWARDS: Sir, would you give your name, address 

and occupation to the jury, please? 

A. My name is Maynard Chant, I live in Louisbourg, 

5. I work for National Sea Products. I'm a fish cutter. 

Q. How' old are you, Mr. Chant? 

A. I am 28. 

Q. So that would have made you how old in 1971? 
A. 14. 

Q. And at that time you were a school student? 

10. A. Yes. 

Q. What grade were you in? 

A. I was in grade 6. 

Q. And did you reside in Louisbourg at that time? 

A. Yes. 

Q. With your family. 

15. A. Yes. 

Q. Now I want to direct your attention to the 

night of May 28th, 1971. Do you recall where you were 

that evening? 

A. Yes. 

Q. Where were you? 
20. 

A. On that specific evening we were having 

special services in Sydney. I went in with my family 
in the church. Do you want me to continue? 

Q. Yes. 

A. And a little later on in the evening I had 

25. asked would it be all right if I went down to meet a 

friend of mine in the Pier in Sydney and well, after a 

little bit, after the service, maybe around 9 or so I 

decided to take off from church and go down to the Pier 

and meet one of my friends, that we had planned earlier. 

30. Q. Yes? 
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A. I couldn't locate him when I got down there 

so I had to hitchhike back from the Pier, I was going 

to try to catch the bus that goes out to Louisbourg 

from the bus terminal on Bentinck, and by the time I 

5. 
had got up there I had missed the bus so I decided 

well, I better find a way home so I walked down Bentinck 

and went ciut to George Street. Well, I never got out 

as far as George Street. As I walked down Bentinck 

Street . . . 

Q. Bentinck Street is on the perimeter of 

10. 
Wentworth Park in Sydney, is that right? 

A. Yes. 

Q. So you were walking on Bentinck Street towards 

George. 

A. Yeah. 

Q. And George Street forms another boundary of 

15. 
Wentworth Park. 

A. Um-hmm. 

Q. All right. 

A. And just as I got down to the corner of 

Bentinck And the street that runs parallel to Bentinck, 

which I don't remember the name of it, I just barely 
20. turned the corner and I was walking on this side of the 

park, I seen, a fellow running from the bridge side 

towards me and I didn't know who it was, I just kept 

walking and he hollered to me and I turned around and he 

ran up to me and he just - he had his arms on his 

25.' jacket rolled up and - the sleeves of his jacket rolled 

up - and he said . . 

Q. No, you can't tell us what he said. 

A. Oh, I'm sorry. 

Q. But do you know who that person.was? 

A. Not at the time. I didn't know. 
30. 

Q. Have you learned since who he was? 
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A. Yes. 

Q. Who was it? 

A. It's Donald Marshall. 

Q. Donald Marshall Junior. 

5. A. Junior. 

Q. Yes. Now what if anything did you notice 

about his arms other than the fact that his sleeves 

were up? 

A. He had a gash on his arm, it looked fairly 

deep and he told me what had happened and he wanted 

10. to know if I could help him. Can I go into detail 

what he said what happened? 

THE COURT: You cannot tell what he said. 

MR. EDWARDS: You cannot tell us what he said. 

A. Okay. 

Q. But you can tell us as a result of the 

15. conversation at the time with Donald Marshall Junior 

what did the two of you do? 

A. Well, we flagged down 'a car. First we met- 

as we were walking towards to get a hold of somebody 

to help us out, to help his friend out, we flagged down 

20. 
a car. Just before that we met a girl, two girls and 

like two couples and they had given Marshall a 

handkerchief for his arm so at that . . 

THE COURT: Sorry, you're going,s a little too 
fast. I'm trying to write this down. 

A. I'm sorry. 

25. THE COURT: You met a girl, and then you said two 

girls and then you said two couples. 

A. I meant two couples, two boys and two girls, 
I'm sorry. . 

MR. EDWARDS: And they gave him a handkerchief for 
his arm? 30. 
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A. Yes. 

Q. Yes? 

A. So at that time we had flagged down a car and 

we drove around like to George Street up to where 

5. Sandy Seale was hurt. 

Q. Do you know what street that was? 
A. After you come off of George Street you turn 

onto Argyle. 

Q. Yes. 

A. You go up Argyle a way. Now the street that 

10. runs along the perimeter of the park, on the left side . 

Q. Would Crescent Street. . . 
A. Crescent Street, yeah, sounds familiar. 

So we got just about almost all the way like to the end 

of the road and there was a young man laying down on the 

pvement like, all hunched up and. . 

is. Q. Did you know that person? 

A. No. 

Q. Have you learned since who he was? 
A. Yes. 

Q. Who was he? 

A. Sandy Seale. 
20. 

Q. Describe his condition. 
A. He wasn't saying much. After we got out of 

the car we went over to him. Marshall, Donald said that 

he would go for the ambulance and he ran up a couple of 

houses and went up the stairs and tried to get an 
25. ambulance and while I. was there Sandy never said much, 

he just murmured a few words and said that he was cold. 

Q. Youlcan't tell us what he said. He was 
conscious. 

A. Yes. 

30. Q. And did you observe any injuries on him? 
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A. I noticed he had a lot - a lot of blood. 

I took my shirt off and put it to where the cut was 

on his almost like on his stomach. 

Q. You're indicating your abdominal region. 

5. A. Yes. And I didn't actually see the cut but 
there was a lot of blood at the time. We just waited 

there, I just told him to hold on. I just . . 
Q. All right. So you're waiting with Seale. 

You say that Marshall went where? 

A. He went to a house up the road, not very 

10. far, just a couple of houses. 

Q. Yes. 

A. And he said that he would call an ambulance. 
Q. Well, you can't tell us what he said. 

A. Okay. 

Q. How long was he gone? 

is. A. It wasn't very long, maybe five minutes. 
Q. Yes. 
A. And then he came back 'and sort of stood in 

back of Seale. He never said very much, he was just 

sort of standing there, I guess he was in a bit of a 
shock. 

THE COURT: Look, I'll have to tell you at the 
beginning, all that you can tell us are facts that you 

saw or observed, you can't give us any opinions as to 

what you may think nor can you give us any evidence of 

what anybody said to you. All right? 
25. A. Okay. 

MR. EDWARDS: All right, so Mr. Marshall returned 

about five minutes later, you and Seale are there on the 

road on Crescent Street, he's standing behind. What 
happens then? Marshall, that is, is standing *behind. 

30. A. Marshall is standing behind. About a couple .  

0; 

20. 
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of minutes later the ambulance comes. 

Q. Yes. 

A. And they just picked Seale up to take him 

to the hospital. And I proceeded on my way home and 

5. I got out to George Street and . . 

Q. Excuse me, before we leave Crescent Street 

you say the ambulance came and took Seale away. 

A. Seale. 

Q. What about the police? Did they arrive at 
that time? 

10.- A. I never really - I never really saw or seen 

the police there. All I remember is the ambulance and 

I don't even remember where Marshall went after that. 

Q. Do you remember where Marshall was when the 

ambulance arrived? 

A. He was right in back of Sandy standing up. 

15. Like I say he was just standing there waiting, I guess. 

Q. So after Sandy is placed in the ambulance 

and taken away, you proceed where? 

A. I proceeded to go home. 

Q. By what route? 

A. Well, I walked back Crescent, out Argyle and 
20. then from Argyle to George and I was walking up George 

Street there, up towards Hardwood Hill. 

Q. How did You intend to get home to Louisbourg? 
A. Hitchhike. 

.Q. Yes. 

25. A. And just at the bottom of Hardwood Hill the 

police car rolled over and I guess they seen the blood. 

on my shirt. 

Q. Well, you can't say what they - what you 
guessed they thought. Anyway what did the Police do? 

A. So they picked me up and took me up to the 

hospital. I don't know why they took me to the hospital. 
30. 
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They asked me . . 

Q. Well, you can't 

A. Okay. 

Q. Before we leave this sequence do you recall 

5. approximately what time it would've been when you were 

first hailed by Donald Marshall towards the intersection 
of George and Bentinck? 

A. It would be close to midnight. I think the 

last bus left the depot at 11:45 so it would be handy 
between 11 and 12. 

10. Q. And about how many minutes or whatever had 

elapsed by the time the police picked you up at the base 
of Hardwood Hill? 

A. Anywhere from a half hour to an hour. 

Q. So the police picked you up and they took 
you to the City Hospital. 

15. A. Right. 

Q. And where from there? 
A. From there they took me up to the police 

station. 

Q. How long were you at the hospital? 
A. Just a short amount of time. 

20. Q. Did you see anyone there? Of course you saw 

someone, but did you see Donald Marshall there? 
A. Not that I can remember. 
Q. Did you see Sandy Seale? 
A. No. 

25. Q. So then you went to the police station. 
A. Right. 

Q. And who among the principals in this matter 
did you see there? 

A. I don't remember the names of any of the 

30. detectives who I came in contact with to give a statement 
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depending upon what happened that night. I had just 
given a statement and my parents came and picked me 

up and took me home. 

Q. And then subsequently did you testify at 

the preliminary inquiry and trial of Donald Marshall? 
5. A. Yes. 

Q. How if at all does your testimony given then 

differ from the testimony you just gave now? 

A. Back in the '71 trial I had said that I had 

seen Marshall murder Seale and I never seen nothing 

bearing that at all. The actual sighting - anything I 
10. seen was to where I met Seale on Bentinck - the corner 

Marshall on the corner of Bentinck Street. That was the 

only thing I seen involving the murder. 

Q. Can you explain to the jury why you would 

have given that testimony at that time? 

A. Well, the reason was because the police 
15. had - after I went home, a couple of days later or a day 

later, they came out and they said that hte statement 

that I had given . . 

Q. Well, you can't say what the police told you. 

Without telling what anyone told you can you explain? 

20. A. Well, the only thing that I can say is they 

took me down to a room in the Town Hall in Louisbourg 

and the thing was that I was on probation and first 

Q. For what? 

A. I was on probation just through personal 
crime, like, and that I - that they had information that . 

Q. Again, if you can't explain it without getting 

into what somebody said to you . 

A. Well, I could give up to it anyway. It came 

to the point where I had given a falst statement the 

first time and . . 

30. Q. Why had you done that? 

25. 
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A. Mostly because I was scared, I guess. The 

night that I had given the first statement, when I 

went up to the police station Marshall was coming out 

and he had come over to me and leaned over to me. 

5. Q. And you and he had conversation? 

A. Yeah. And so that's why I gave the statement 

that I gave so they - I don't know how to explain this. 

So anyway resulting in I ended up giving a false statement 

and when I tried to tell the truth they wouldn't accept it. 

Q. They - the police? 

10. A. The police wouldn't accept the story when I 

begin to confess up to say I never seen nothing and they 

just kept pressing and like I was more or less saying it 

was rough for me where I had perjured and I could really 

get into a lot of trouble. 

Q. Those were your fears. 

15. A. Those were my fears. Those were the - 

Q. Okay. When did you decide to come forward 

with the story that you told the jury in the first insance 

today? 

A. Two detectives approached me in '82 - between 

'82 and . • • 
20. 

Q. Who were they? 

A. One was Jim - I don't remember. 

Q. Would you know him if you saw him? 

A. Oh yes. Yes. That was one of the gentlemen. 

Q. I just had Corporal Carroll stand up and you 

25. said that's one of them. Do you remember the other name? 

A. No. 

Q. Okay. And why did you decide to tell them the 

story you told us? 

A. They were very level. I had - between the time 

30. of the '71 trial and '82 or coming up to where they came 
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to question me, I had become a Christian and it seems 

like the principals or the tragedy that happened way 

back I wanted somehow to straighten it out because I 

knew then that I did wrong and I just felt that it was 
S. time that I should tell the truth. 

Q. The jacket Mr. Marshall was wearing on the 

night in question, do you recall its condition? Do you 

recall anything about it? 

A. All I remember is that it was a windbreaker 

and when he got to me the sleeves were rolled up even 
10. with the elbows. Other than that it seemed like it was 

in half decent . 

Q. I have no further questions, Mr. Chant, but 

Mr. Wintermans may have some. 

CROSS-EXAMINATION  

MR. WINTERMANS: When this incident occurred back 
15. in 1971 you say you were 14 years old and in grade 6 

at the time? 

A. Um-hmm. 

Q. And I believe that you had repeated grades 

2, 5 and 6 at that time? 

20. A. Yes. 

Q. Donald Marshall Jr., when you returned back 

to where Mr. Seale was lying, where did you say that 

Mr. Marshall went? You say he went to a house? 

A. Yes. 

Q. Did you see that or were you looking at 
25. Mr. Seale? 

A. I seen him run up the steps towards the house. 

Q. But as to what he did you don't know for sure. 

A. Not that I could remember. 

Q. And when he came back you say that he was 

. 30. standing behind where Mr. Seale was? 
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A. Yes. 

Q. How far behind? 

A. Just a couple of steps. 

5. 
Q. Was it rather dark in that spot? 

A. It seemed to be fairly dark. 

Q. Fairly dark. And when you say behind 

Mr. Seale do you mean if Mr. Seale were lying on the 

ground, above Mr. Seale's - in the direction of behind 

Mr. Seale's head or behind his back or what? 

10. A. Between like his back, between like his 

shoulders and his head, around that area. Up that way. 

Q. Could you indicate as to whether or not 

Mr. Seale appeared to look towards Mr. Marshall at that 

point? 

A. No. 

Q. Was Mr. Marshall positioned in such a way 
15. 

that Mr. Seale wouldn't have been able to see him? 

A. See. 

Q. Is that right? 

A. Yes, that's right. 

Q. Did Mr. Seale say anything as to what had 
20. happened to him? 

A. No. 

Q. He was conscious, though. 

A. Yes. 

Q. He could talk at that time. 

25. A. Yes. 

Q. You remained there until the ambulance arrived? 

A. Yes. 

Q. How long a period was that, do you recall? 

A. Like I really couldn't say because you know, 

maybe five, somewhere around that area.: It was - it all 
30. 
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happened pretty fast. 

Q. Five minutes you say? . 

A. At the longest anyway. 

Q. That's the longest? 

-5. A. Like I really couldn't say as far as time. 

Q. Thank you. 

THE COURT: Any re-examination? 

MR. EDWARDS: No re-examination. 

WITNESS WITHDREW  

10. 

15. 

20. 

25. 

30. 


